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P T U J / V DRUGEM K R O G U ŠE O D L O Č A N J E O ŽUPANIH 
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Lo k a l n e vol i tve so zaz-
n a m o v a l e d o g a j a n j e 
z a d n j e g a k o n c a tedna 

t u d i n a š i r š e m o b m o č j u 
P t u j a . Z i z j e m o k r a j e v n e 
skupnost i H a j d i n a , k j e r so 
voli lci v vel iki večini (82 ,7 
%) bo jkot i ra l i volitve, so le-
te p o t e k a l e in m i n i l e b r e z 
b i s t v e n i h težav . U d e l e ž b a 
volilcev j e bi la tokra t neko-
l iko m a n j š a , to pa j e glede 
n a n e k o l i k o b o l j s t a b i l n e 
čase v na jnove j š i s lovenski 
zgodovini p r i č a k o v a n o in 
n o r m a l n o . Po še vedno neu-
r a d n i h p o d a t k i h j e b i l a 
u d e l e ž b a , o d v i s n o od 
občine do obč ine , med 5 0 in 
60 odstotki . 

O imenih izvoljenih svetni-
kov v nove občinske svete za-
enkrat še ni podatkov razen v 
o b č i n a h , k jer so vol i l i po 
večinskem sistemu. So pa zna-
ni izidi volitevza župane. Sicer 
še vedno neuradno , vendar 
brez večjih možnosti za spre-
membe je bilo šest županov iz-
voljenih že v prvem krogu: v 
občini Gorišnica S lavko Vi-
senjak, v občini Juršinci Alojz 
Kavčič, v o b č i n i M a j š p e r k 
F r a n c Bez jak , v o b č i n i Ki -
dričevo Alojz Sprah, v občini 
Dornava Anton Velikonja in v 
občini Ormož Vili Trofenik . 
V Mestni občini Ptuj se bosta v 
drugem krogu volitev, 18. de-
cembra, za župana pomerila 
dr. Miroslav Luci in Branko 
Brumen, v občini Videm Jan-

ko Kozel in F r a n c Kirbiš , v 
občini Zavrč Peter Vesenjak 
in F r a n c M a j c e n o v i č , v 
občini Des t rn ik - Trnovska 
vas Franc Pukšič in Ivan Lov-
renčič ,v občini Lenart Slavko 
Kramberger in J a n e z Er ja -
vec, v Slovenski Bistrici Leo-
pold Turk in dr. Ivan Žagar 
ter v občini Ljutomer dr. Lud-
vik Bratuša in Milan Prelog. 

Pred kandidat i v drugem 
krogu volitev je torej še dober 
teden napornih dni in čakanje 
na dokončni izid, pred že iz-
v o l j e n i m i župani pa raz-
mišl janje in priprave na ure-
s n i č e v a n j e p r e d v o l i l n i h 
obljub in načrtov. Medtem pa 
bo državni zbor še sprejemal 
zakon o f inanc i ran ju novih 
občin in tako rezal debel ali ta-
nek kos kruha, ki si ga bomo 
delili v novih občinah. 

Lokalne volitve so dokazale 
učinkovitost skupnega nasto-
pa strank slovenske pomladi, 
tudi na našem območju pa je 
presenečenje volitev Demo-
kratična stranka upokojencev 
s precejšnjim deležem glasov. 
Sicer pa so si glasove volilcev v 
največji meri razdelile stran-
ke: Slovenski krščanski demo-
krati, Liberalna demokracija 
Slovenije, Slovenska ljudska 
stranka in Socialdemokratska 
stranka Slovenije. Kandidati 
teh strank bodo torej, seveda 
od občine do občine različno, v 
n a j v e č j e m š tevi lu sedeli v 
občinskih svetih. 
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Miklavž pri ptuiskin otrotih 
B i B f B t 

V začetku tedna je otroke ptuj-
ske obč ine obiskal Miklavž s 
spremstvom. Pridnim in malo 
manj pridnim otrokom je razde-
lil sladkarije, sadje in drugo, ni pa 
pozabil tudi na šibo. Kjerkoli se 
je oglasil, je bil dobrodošel. Po 
Ptuju se je med drugim prevažal z 
vlakcem Ptujčanom. 
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Ce so otroci pridni, je vse lažje, tudi 
srečanje z Miklavžem. Foto: Kosi 

Pevski večer 
v Narodnem domu 

Jutrizvečerob 19. uri se bo v Narod-
nem domu v Ptuju ljubiteljem petja 
predstavil Komorni moški pevski zbor 
iz Ptuja pod vodstvom zborovodja 
Franca Lačna. Kot gostje bodo nasto-
pili pevci Komornega moškegazbora iz 
Izole pod vodstvom Oskarja Trebca. 

Ljubitelji petja, vabljeni! 

O R M O Ž , P O D G O R C I , S V E T I T O M A Ž 

Poleg lokalnih vo-
l i t e v j e m i n u l o 
n e d e l j o v t r e h 

k r a j e v n i h s k u p n o s -
t i h o r m o š k e o b č i n e 
p o t e k a l o g l a s o v a n j e 
za n a d a l j e v a n j e kra-
j e v n i h samoprispev-
kov, ki se v O r m o ž u , 
Podgorcih in pri Sve-
tem T o m a ž u iztečejo 
3 1 . j a n u a r j a 1995. 

Ljudje so kljub spre-
membam v lokalni sa-
moupravi prepričani, 
da je še vedno od njih 
samih odvisen razvoj in 
ustvarjanje boljših raz-
mer za delo in življenje. 
Programe, ki zagotav-
l ja jo vzdrževanje ob-
stoječih objektov ter iz-
gradnjo komunalne in 
druge infrastrukture, 
so krajani načrtovali in 

pr ipravi l i skupaj . V 
vseh treh k r a j e v n i h 
skupnostih pa se zave-
dajo, da morajo imeti 
lastna sredstva, če bodo 
hoteli dobiti dodatna iz 
državnega in tudi 
občinskega proračuna. 

Tako se je v Ormožu, 
kjer je bila udeležba na 
glasovalnih mestih 78-
odstotna, 52,63 odstot-
kov vo l i ln ih upra-

vičencev odločilo za na-
daljevanje krajevnega 
samoprispevka. V Pod-
gorcih so se ob 80-od-
stotni glasovalni ude-
ležbi krajani z 68,32 od-
stotki odločili za nadal-
jevanje krajevnega sa-
mopr ispevka in pri 
Svetem Tomažu z 51,07 
odstotki. 

•> V T 



O R M O Ž / PETNAJST LET TOVARNE SLADKORJA 

Opravl ienegave-
liko trdnega dela 

Začetki ormoške tovarne sladkorja segajo v leto 1958. Ta-
krat je Okrajni ljudski odbor Maribor potrdil načrte investi-
cijskega elaborata za gradnjo tovarne belega sladkorja 
Ormož z dnevno zmogljivostjo 1500 ton. Lokacija tovarne je 
bila določena že 1961. leta, saj so bile na območju sedanje 
sladkorke takrat opravljene nekatere zemeljske raziska-
ve. Ormož je namreč središče območja od Lendave do Slo-
venske Bistrice, kjer naj bi pridelovali peso, tu je železnica 
in ceste, in kar je najpomembnejše, v bližini je voda, ki je za 
to proizvodnjo strateškega pomena. Takrat so imeli že di-
rektorja - to je bil Netko Babic - in žig, na katerem je pisalo 
"Tovarna sladkorja Ormož - v izgradnji". Vse te intenzivne 
priprave so trajale do 1964. leta, ko so v Jugoslaviji nasto-
pile nekatere gospodarske restrikcije. 

Ko so v sedanji ormoški tovar-
ni sladkorja iskali stare podatke, 
so izvedeli, da je bila že v bivši Av-
s tro-Ogrski t e ž n j a , da bi na 
območ ju sedanje S loveni j e (v 
ožjem izboru je bila takrat Do-
lenjska) pričeli proizvodnjo slad-
korne pese. 

V letih 1975/76, ko so v Jugosla-
viji uvažali tudi po 350 tisoč ton 
sladkorja letno, njegova cena pa je 
bila takrat 1000 ameriških dolarjev 
za tono, so seodločili, da z devetimi 
novimi tovarnami sladkorja 
povečajo domačo proizvodnjo. Po 
takratnem sporazumu je bilo 
določeno, da bo ena izmed njih v 
tudi Sloveniji. 

Mag. Vinko Stefančič, direktor 
ormoške tovarne sladkorja, je ome-
nil, da jim v minulih petnajstih le-
tih pri zagotavljanje surovine za 
predelavo ni bilo vedno lahko. Prva 
leta so si morali naprej pridobiti 
zaupanje proizvajalcev pese, da so 
si zagotovili zadostne količine su-
rovine. Velik del pridelovanja pese 
je potekal v Sloveniji in Hrvaški, 
nekaj pa na Madžarskem. Z osamo-
svojitvi jo Sloveni je , ko se je 
državna meja znašla tik ob tovarni, 
so morali za nemoteno proizvodnjo 
ponovno zagotoviti zadostne 
količine sladkorne pese. Tako so 
letos predelovali izključno sloven-
sko peso v količini 216 tisoč ton, iz 
nje pa predelali 22 tisoč ton belega 
sladkorja. 

Tehnologija v ormoški sladkor-
ki je nemška, 80 odstotkov opreme 
pa so po tujih načrtih izdelale 
domače tovarne sirom tedanje Ju-
goslavije. Ker gre razvoj tehnologi-
je na tem področju v svetu svojo 
pot, stopa po njej tudi ormoška to-
varna. Tako so iz popolne avtoma-
tizacije prešli na procesno vodenje, 
uredili stiskanje karbonatnega 
mulja in drugo. Veliko denarja na-
menjajo za ekologijo in v lagunah 
obratuje čistilna naprava. Potreb-
no je omeniti tudi odlagališče or-
ganskih odpadkov, iz katerih dobi-
jo odličen kompost. 

Tovarna sladkorja predeluje v 
glavnem beli sladkor, rjavega pa to-
liko, kot ga potrošniki želijo. Veli-
ko pesnih rezancev v času predela-
ve odpeljejo pridelovalci peseže je-
seni, drugepa sušijo in prodajo-ne-

kaj tudi v Italijo. Velik del melase 
izvažajo za potrebe pivovarniške 
industrije bodisi na Hrvaško ali na 
Madžarsko, ostanek pa prodajo 
doma. 

Pred dvema mesecema sta tovar-
no obiskali parlamentarni delega-
ciji za kmetijstvo in gospodarstvo, 
osnovni namen obiska pa je bil za-
gotoviti več tržnega reda na po-
dročju sladkorja."Namen pogovo-
ra je bil, da se ljudje, ki delajo na 
tako odgovornih delovnih po-
dročjih, seznanijo s proizvodnjo 
sladkorja ne samo pri nas, temveč 
tudi kako je v Evropi, saj je zlasti v 
Evropski uniji ta organizacija zelo 
čvrsta. Če se v te ekonomske asocia-
cije želimo vključevati, je potrebno 
naše pogoje približati njihovim," je 
pojasnil mag. Vinko Stefančič. 

Za letošnjo proizvodnjo sladkor-
ne pese je značilna nizka vsebnost 
sladkorja, to pa je za ormoško to-
varno pomenilo izpad, zato so se 
odločili, da pričnejo takoj v začetku 
prihodnjega leta predelavo surove-
ga sladkorja. Nekaj tega sladkorja 
bo iz pese, uvozili pa bi ga iz 
Nemčije, vse drugo pa je trsni slad-
kor - do sedaj vedno kubanski. 

Pred nedavnim je bila v Ormožu 
tudi delegacija iz Avstralije. Po be-
sedah direktorja tovarne se sedaj 
pač vsi zanimajo, kako bi se 
vključevali v dolgoročni proces za-
gotavljanja potrebnega sladkorja 
Sloveniji. 

V ormoški tovarni sladkorja se 
tudi lastninijo. Septembra so imeli 
odobren program lastninjenja, iz-
vedli so interno razdelitev delnic in 
sedaj so tik pred tem, da pričnejo 
javno prodajo delnic. 

Vida Topolovec 

Direktor Vinko Stefančič: "Na po-

dročju tržnega reda je še veliko dela." 

PTUJ / NA OBISKU DR. JANEZ DRNOVŠEK IN DR DAVORIN KRAČUN 
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Pogovor predsednika slovenske vlade dr. Janeza Drnovška s ptujskimi gospodarstveniki, 
člani kluba menežer in člani izvršnega sveta občine Ptuj v viteški dvorani ptujskega gradu 
prejšnjo sredo je bil eden najkrajših doslej - trajal je borih 40 minut. Po kratkem uvodu, v 
katerem je predsednik vlade govoril o trenutnih razmerah v gospodarstvu in ukrepih vla-
de na tem področju v prihodnjem letu, ki so med drugim usmerjeni v izboljšanje položaja 
izvoznega gospodarstva, se je skupaj z ministrom za ekonomske odnose in razvoj dr. Da-
vorinom Kračunom na kratko pogovoril tudi s ptujskimi gospodarstveniki. 

T e je zanimalo predvsem, kaj 
bo s premoženjem naših podjetij 
na Hrvaškem in v drugih državah 
nekdanje Jugoslavi je , kdaj bo 
cena naše električne energije do-
segla evropsko raven, kako vlada 
gleda na problematiko velike po-
nudbe tujih kreditov, za katerimi 
so hipoteke, glede na devizni sufi-
cit in ki v državo prihaja nelegal-
no, o strategiji malih podjetij ter 
kakšne poglede ima pri lastnin-
jenju gospodarske infratrukture. 
Odgovori, ki so jih dobili, so bili 
dokaj splošni, gospodarstveniki z 
n j imi niso bili pretirano zado-
voljni. 

Dr. Drnovšek je glede pre-
moženjskega sporazuma s Hrvat-
sko povedal, da je bil ta že pripravl-
jen, da pa ga Hrvaška ni želela pod-
pisati zaradi nerešenih vprašanj 
okrog Ljubljanskebanke in nukle-
arke Krško. Vprašanja so izredno 
zapletena, predsednik je zmeren 
optimist in je prepričan, da jih 
bodo še v tem, najpozneje pa v pri-
hodnjem mesecu uspešno razrešili. 
Kar zadeva tuje kredite, ki nelegal-
no prihajajo v Slovenijo, naj bi bili 
v pristojnosti Banke Slovenije. 
Problem je odprt, po Drnovško-
vem pa se vsem tujim kreditom ni 
mogoče odpovedati, zlasti še tistim 
ne,ki jihzaoživljanjegospodarstva 
ponuja svetovna banka za obnovo 
in razvoj. Dr. Davorin Kračun je v 

odgovoru v zvezi s tujimi krediti v 
Sloveniji povedal, da se bo tudi na 
tem področju politika nekoliko 
spremenila, ker se je spremenil 
tudi koncept Banke Slovenije, ki je 
še do nedavnega temeljil na osno-
vah iz časov, ko je deviz primanjko-
valo. Če pa sebo obrestna mera nor-
malizirala, zadolževanje v tujini ne 
bo več tako privlačno. 

Glede na vprašanja predsednika 
izvršnega sveta SO Ptuj Branka 
Brumna o podpori nekaterim ptuj-
skim projektom (nacionalni pro-
gram gradnje avtomobilskih cest, 
zlasti šepodvoza in prometnepove-
zave Ptuj - Maribor, Ptuja kot cen-
tra novega regionalnega središča 
Spodnje Podravja), da lahko 

Ptujčani računajo na komunikaci-
jo in sodelovanje glede na možnos-
ti, ki jih ima vlada pri tem. Ure-
sničitev ptujskih načrtov je v naj-
večji meri odvisna od lastne inicia-
tive. Dr. Davorin Kračun, minister 
zaekonomskeodnosein razvoj,jev 
sredo v Ptuju tudi povedal, da bo 
vlada že v kratkem sklepala o usta-
novitvi neodvisne agencije za pro-
mocijo izvoza. 

Predsednik slovenske vlade dr. 
Janez Drnovšek se je v Ptuju ude-
ležil tudi konvenci jeptujskega dela 
Liberalne demokracije Slovenije 
ter s tem podprl kandidate za mest-
nega župana, župane in svetnike v 
novih devetih ptujskih občinah. 
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Dr. Drnovšek na pogovoru v viteški dvorani ptujskega gradu. Foto: Kosi 

B O S N A IN H E R C E G O V I -
NA: Bosanska vlada v Sarajevu je 
zavrnila predlog novega mirovne-
ga načrta kontaktne skupine, na 
drugi strani pa ga je podprl srbski 
predsednik Slobodan Miloševič. 
Hkrati je bosanske Srbe pozval k 
takojšnji prekinitvi ognja in na-
daljevanju pogajanj. Po mnenju 
bosanskega podpredsednika Eju-
pa Ganiča so za tak razvoj dogod-
kov krivi Združeni narodi in po-
veljnik Unproforja general Mi-
chael Rose, ki naj bi Srbom namer-
no popuščal. Srbske enote in 
Abdičeva vojska šezmeraj obstrel-
jujejo Bihač in Veliko Kladušo. 
Prav tako tečejo spopadi med 
hrvaško vojsko in Srbi pri Bosan-
skem Grahovu. 

* * * 
RUSIJA/ČEČENIJA: Več vo-

diteljev čečenske opozicije, ki jo 
delno podpira tudi Moskva, je ob 
koncu tedna izrazilo prepričanje, 
da bo ruska vojska do srededecem-
bra posredovala v tej republiki. 
Ruska vlada pa je v soboto sestavi-
la komisijo, ki je uradno zadolžena 
za pogajanja s predstavniki sprtih 
strani v Čečeniji, vodi pa jo na-
mestnik ministra za narodnosti 
Vjačeslav Mihajlov. 

* * * 
MADŽARSKA: Voditel j i 53 

držav, članic konference o varnos-
ti in sodelovanju v Evropi 
(KVSE), so se v ponedeljek zbrali 
na vrhunskem srečanju v Budim-
pešti, kjer naj bi poskusili najti 
rešitve za nove evropske konflikte 
in napetosti, nastale po koncu 
hladne vojne. Osrednjo pozornost 
so posvetili glavnima kriznima 
območjima, ki načenjata evropski 
mir, Balkanu in območju bivše 
Sovjetske zveze. 

HRVAŠKA: 
Prebivalce Zagre-

ba je v soboto zvečer vznemirila 
močna eksplozija, ob čemer so se 
spomnili groženj voditelja bosan-
skih Srbov Radovana Karadžiča, 
da bo napadel Zagreb, če se 
hrvaška vojska ne bo umaknila iz 
Bosne. Obrambno ministrstvo pa 
je objavi lo , da je na letališču 
Lučko izbruhnil požar in 
povzročil eksplozijo cisterne z go-
rivom. Novinarji in snemalci niso 
smeli na prizorišče. * * * 

ŠVICA: Kar 72,9 odstotkov 
Švicarjev je na referendumu v ne-
deljo podprlo predlog zakona o 
ostrejših ukrepih proti nezažele-
nim tujcem. Pobuda bernske vla-
de je naperjena predvsem proti 
prosilcem za azil, ki so jih že 
zavrnili in nočejozapustiti države, 
ter proti tujcem, ki so bili kazno-
vani ali pa jih iščemednarodna po-
licija, še zlasti proti prekupčeval-
cem z mamili. 

* * * 
D Ž I B U T I : Vsi brodolomci z 

italijanske potniške ladje Achille 
Lauro, ki jo je prejšnjo sredo zju-
traj v vodah Indijskega oceana 
pred somalsko obalo zajel požar, v 
petek pa so jo pogoltnile oceanske 
vode, so konec minulega tedna 
srečno prispeli v rdečemorsko 
pristanišče Džibuti ter kenijsko 
pristanišče Mombaso. Zaradi pri-
sebnosti in dobre organiziranosti 
posadke, ki jeevakuirala potnikez 
goreče ladje, je nesreča terjala le tri 
človeška življenja. 

* * * 
INDIJA: Ob deseti obletnici 

največje industrijske nesreče, ko 
je zaradi strupenega plina, ki je 
ušel iz rezervoarjev tovarne pesti-
cidov družbe Union Carbide, 
umrlo več kot tri tisoč ljudi, so se v 
Bhopalu zbrali demonstranti in 
zahtevali prekinitev indijskih po-
vezav s tujimi večnacionalnimi 
družbami. Katastrofa v Bhopalu je 
do sedaj po uradnih podatkih 
zahtevala že 6.500 življenj. 

* * * 

MADŽARSKA: V hudi želez-
niški nesreči pri Szajolu, 120 kilo-
metrov vzhodno od Budimpešte, 
je v trčenju ekspresnega vlaka, ki 
se jepri polni hitrosti iztiril in trčil 
v postajno poslopje, umrlo 29 lju-
di, 52 pa jebilo ranjenih. 

Pripravil: D. Sterle 

PTUJ / OPLINJENJE MESTA 

Plin - standard evropskih mest 
Po idejni študiji Projek-

te inženiringa in z denar-
jem občinskega Sklada 
stavbnih zemljišč, Plinar-
ne Maribor ter individu-
alnih naročnikov jev Ptu-
ju položen vsak dan 
kakšen meter plinskih 
cevi več. Blokovskemu 
naselju v Rabelčji vasi, ki 
je na plinsko kurilnico 
priključeno že dlje časa, 
se je lani pridružilo 70 
naročnikov, letos pa še 
nekaj več kot 100 naročni-
kov na Vičavi in v Gre-
gorčičevem drevoredu. 
Primarna napeljava je se-
veda zajela bistveno več 
stanovanjskih enot, sta-
novalci pa se za prikl-
jučitev lahko odločijo po 
lastni presoji. Vendar... 

Vendar seveda nikakor 
ni dovoljeno, da bi si stran-
ke priključevale plin same. 
Vlado Šilak z občinske di-
rekcije za gospodarsko in-
frastrukturo je povedal, 

kakšen je postopek: "Na 
Projekti inženiringu je po-
trebno najprej pridobiti 
skico za priključek, delo je 
potrebno priglasiti na 
občinskem sekretariatu za 
urbanizem in najti za na-
peljavo plina registrirane-
ga izvajalca, sicer Plinarna 
Maribor ne bo izdala dov-
oljenja za uporabo. Pred 
uporabo je potrebno sani-
rati dimnik in tudi o tem 
pridobiti potrdilo. Šele 
nato lahko pričemo sistem 
uporabljati." 

Kljub temu da so primar-
ni vodi položeni na stroške 
Sklada in Plinarne, je pot 
do uporabe za potrošnika 
še precej draga. Izračunali 
so, da je potrebno odšteti za 
napeljavo do sekundarne 
pipe, razpeljavo po stano-
vanju, ventil, števec, peč, 
radiatorje, bojler in vse, 
kar pač sodi k celotni opre-
mi srednje velikega stano-
vanja s plinom, od 8 do 10 
tisoč nemških mark. 

Tako seveda ob pre-
cejšnjih sredstvih, ki jih 
občina namenja za napelja-
vo primarne napeljave, ni 
odveč vprašanje, kdo naj bi 
stanovalce motiviral za 
priključitev na plinsko na-
peljavo, predvsem pa, kako 
naj bi si le-ti olajšali plačilo 
tega stroška. Sedaj napel-
jujejo plin namreč v glav-
nem samo v družbena sta-
novanja, medtem ko se 
lastniki stanovanj najbrž 
prav zaradi cene za napel-
javo ne odločajo. Po mnen-
ju Slavka Vambergerja, 
vodje Direkcije za gospo-
darsko infrastrukturo, 
vsak občan veliko dobi že s 
tem, da gmotno ni soude-
ležen pri gradnji primar-
nega voda, sicer pa bo 
pomoč po vsej verjetnosti 
zanimala distributerja pli-
na - Plinarno, ko bo in če bo 
pridobila koncesijo za na-
peljavo plina v občini. S 
podelitvijo koncesije se 
bodo seveda ukvarjale 

nove občine, zato prav se-
daj z dogovori ne hitijo. Si-
cer pa naj bi si primeren 
bančni kredit skušal najti 
zase vsak potrošnik sam. 

Pravkar zaključujejo 
dela za napeljavo plina na 
Vičavi in v Gregorčičevem 
drevoredu, v naslednjem 
letu pa načrtujejo oplin-
jenje Dravske ulice do 
sodišča, Trstenjakove uli-
ce, dokončanje Vičave in 
Orešja ter napeljavo v in-
dustrijsko cono, je povedal 
Drago Vobner, direktor 
Projekte inženiringa. V 
nasledn j ih letih bi nato na-
daljevali s primestnimi na-
selji , s čimer bi čim 
večjemu številu stanoval-
cev zagotovili evropski bi-
valni standard, oplinjenje 
pa bistveno prispeva tudi k 
ohranjanju čistega okolja. 

M. Zupanič 

PTUJ / SE SANACIJA AGISA PRIBLIŽUJE KONCU? 

Vse kaže, da se bo Agis izve-
lekel iz najhujših težav in da 
bo podjetje pričelo uspešno 
delati v okviru manjših enot 
ter z novimi lastniki. Privati-
zacija se bo pričela po novem 
letu. 

V proizvodnji, ki je še ostala, 
delajo s polnimi zmogljivost-
mi. Cena preživetja je bila že 
doslej velika, od nekdanjega 
kovinskopredelovalnega gi-
ganta, ki je imel v najboljših 
časih tudi do 2300 zaposlenih, 
je ostal manjši del, število del-
avcev pa se je zmanjšalo na 
okrog 450. Resna sanacija os-

tankov nekdanjega podjetja se 
je pričela šele letos aprila po za-
menjavi vodstva. Intenzivno 
iskanje novih programov se na-
daljuje, za bodočnost podjetja 
je odločilnega pomena tudi sa-
nacija Tama, na katerega so ne-
kateri deli podjetja še močno 
vezani. TAM je izredno zainte-
resiran, da se AGIS sanira, saj je 
še vedno njegov največji doba-
vitelj. 

Največja težava Agisa v tem 
trenutku je, da nima potrebne-
ga denarja za sanacijo (nakup 
novih tehnoloških sredstev in 
orodij) in da tudi do njega prak-

tično ne morejo priti. Glede na 
sloves podjetja in njegove dol-
gove banke niti niso preveč 
zainteresirane, da bi ga podprle 
v sanaciji. Tudi Sklad za razvoj 
republike Slovenije kot trenut-
ni lastnik se za njegovo 
bodočnost pretirano ne zani-
ma. Veliko odprtih vprašanj, ki 
naj bi jih rešil v okviru svojih 
pristojnosti in vloge kot 
državna institucija, je preložil 
in še prelaga na zdajšnje vodst-
vo. 

Sedanji direktor Anton Čoki 
si med drugim prizadeva, da bi 
še v tem mesecu izplačali od-

pravnine iz leta 1992, ki jih 
podjetje dolguje 98 delavcem. 
Čeprav je podjetje že precej 
časa v lasti države, se odprta 
vprašanja izredno počasi ali 
sploh ne rešujejo. Če bi bilo po 
njihovem, bi bilo podjetje že v 
stečaju. Samo trmastemu 
vztrajanju sedanjega vodstva 
gre zahvala, da se je podjetje 
tudi obdržalo. Med drugim bi 
jim država morala pomagati 
tudi pri plačah tehnoloških 
presežkov. Od avgusta, ko naj 
bi jih prevzela, ni zanje plačala 
še niti tolarja. Tako jim plače 
Agis sedaj izplačuje iz sredstev 

tekočega poslovanja. 
Razmere v podjetju se počasi 

izboljšujejo, to pa se bo moralo 
kmalu poznati tudi pri plačah 
delavcev, saj so še vedno zelo 
nfzke. V nekaterih delih pod-
jetja so že uvedli norme in to se 
je pokazalo kot pozitivno, 
pričeli pa so tudi na novo za-
poslovati. V drugih delih pod-
jetja so norme pričeli uvajati v 
tem mesecu. Kot poudarja di-
rektor Anton Čoki, februarja 
prihodnje leto naj ne bi bilo 
dela v podjetju, ki ne bi bilo 
normirano. 

MG 

TEDNIK je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki ga je us-
tanovil Okrajni odbor OF Ptuj leta 1948. 
Izdaja Zavod za radijsko in časopisno de-
javnost 
RADIO-TEDNIK Ptuj. 
UREDNIŠTVO: Franc Lačen (direktor in 
glavni urednik), Ludvik Kotar (odgovorni 
urednik), Jože Šmigoc (pomočnik odgo-
vornega urednika in lektor), Jože Bračič, Ivo 
Ciani, Majda Goznik. Darja Lukman Žunec, 
Martin Ozmec, Marija Slodnjak, Dušan 
Sterle, Vida Topolovec in Milena Zupanič 
(novinarji). 

TEHNIČNI UREDNIK: Slavko Ribarič. 

PROPAGANDA: Oliver Težak. 
vi 776-207 

Naslov: RADIO-TEDNIK, Raičeva 6. 62250 
Ptu/, p.p.95: n(062) 771-261, 779-371, 
771-226; faks (062) 771-223. 
Celoletna naročnina 3.640 tolarjev, za tujino 
7.280 tolarjev. 
Ptuj: 52400-603-31023 
Tisk: GZP Mariborski tisk, Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za informiranje Re-
publike Slovenije št. 23158-92 z dne 
12.2.1992 se žfe/e Tednik za izdelek infor-
mativnega značaja iz 13. točke tarifne 
številke 3, za katerega se plaču/e davek od 
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Izvedeli smo 

Izvedeli smo 

BORZNI KOTIČEK 

SEST 
Za sprejem na borzo morata izdajatelj in vrednostni papir 
izpolnjevati različne pogoje. Pogoji so strogi in se dosledno 
upoštevajo, vse z namenom, zavarovati investitorja in za-
gotoviti trgovanje po borznih pravilih. 

Vrednostni pa-
pirji trenutno ko-
tirajo v kotaciji 1. 
in 11. ter na pros-
t e m trgu. Z raz-
v o j e m trga in 
vkl juč i tv i jo pri-
v a t i z a c i j s k i h 

v r e d n o s t n i h p a p i r j e v pa se bo 
prešlo na kotaci jo A in B oz. celo C 
in D (samo za privatizacijske del-
nice , ki ne bodo izpolnjevale po-
gojev za pravo kotaci jo - A ali B 
obstajalo pa bo zanimanj e za trgo-
vanje z nj imi) . Pogoji so različni 
pri prošnjah za kotaci jo delnic ali 
obveznic in ali je izdajatelj banka 
ali podjetje. Ker so pogoji poslo-
vanja za prosti trg lažji, pridejo na 
vrsto kasneje . 

Skupno obema kotacijama je, da 
mora izdajatelj že poslovati (pri ko-
taciji 1. najmanj 4 leta in pri kotaciji 
11. najmanj 2 leti) in se dokazati pri 
poslovanju (z revidiranim zakl-
jučnim računom). Pri delnicah je 
pomemben celoten kapital banke 
ali podjetja (banke najmanj 30 oz. 
10 mio D E M , podjetja najmanj 10 
oz. 5 mio D E M - v tolarski proti-
vrednost i ) . Pomemben pogoj je 
razpršenost delnic v javnosti (naj-
manj 25% pri 1. in 10% pri kotaciji 
11. vseh izdanih delnic, na katere se 
nanaša zahtevek za kotacijo). Na ta 
pogoj se navezuje nas ledn j i , ki 
zahteva najmanjše število imetni-
kov delnic serije (podjetja: 300 pri 
kotaciji 1. in 100 pri 11.; banke: 200 
oz. 100 i m e t n i k o v de ln ic ) . 
Določeno je tudi minimalno števi-
lo vseh izdanih delnic serije (pod-
jetja: 25.000 za 1. in 5.000 za 11. kota-
cijo; banke: 20.000 oz. 10.000 del-
nic). Zadnji trijepogoji preprečuje-
jo predvsem špekuliran jez delnica-
mi, do katerega bi lahko prišlo pri 
majhnem številu delnic ali njiho-
vih lastnikov. 

Pri obveznicah je najpomembne-
je, da lahko izdajatelj poravnava 
svoje finančne obveznosti svojim 
upnikom (z nakupom obveznice 
smo mu denar posodili, zato bi ga 
hoteli nazaj skupaj z obrestmi seve-
da). Pri bankah se meri plačilna 
spodobnos t z vodoravnim fi-
n a n č n i m us t ro jem (akt iva , 
zmanjšana za denarna sredstva, de-
pozite, fiksne naložbe in aktivne 
časovne razmejitve glede na trajni 
kapital banke - 20% za kotacijo 1. in 
15% za kotacijo 11.), pri podjetjih pa 
z dolgom glede na poslovno aktivo 
( max 70% pri kotaciji 1. in 75% pri 

11.). 

Za preprečevanje špekulacij vel-
jata naslednja pogoja: skupna no-
minalna vrednost prodane serije 
obveznic mora dosegati pri bankah 
najmanj 10 mio (1.) oz. 5 mio D E M 
(11.), pri podjetjih pa 5 (1.) oz. 1 mio 
D E M (11.); število prodanih obvez-
nic pa mora biti pri bankah mini-
malno 30.000 (1.) ali 16.000 (11.), pri 
podjetjih pa 16.000 (1.) oz. 3.000 
(11.). 

Za prosti trg je potrebna skupna 
nominalna vrednost razreda vred-
nostnih papirjev(razred tvori jo vse 
delnice ali obveznice z enakimi 
pravicami) najmanj 500.000 D E M , 
izjema je le vrednostni papir, s ka-
terim se že izvenborzno trguje in 
njegova cena dosega bistveno večjo 
od nominalne(vendar pa nominal-
ni znesek v nobenem primeru ne 
sme biti manjši od 250.000 DEM). 
Pogoj je tudi prosta prenosljivost 
vrednostnih papirjev, ker se lahko 
zgodi, da je potrebno soglasje izda-
jatelja, če jih hočeš prodati (vinku-
lirani vrednostni papirji). Pri del-
nicah je zahtevana najmanj 25% 
razpršenost v javnosti, pri obvezni-
cah pa vsaj 50 njihovih imetnikov. 

zdajatelj, ki želi, da bodo njegovi 
papir j i kotiral i na L j u b l j a n j s k i 
borzi, mora zraven teh izpolnjenih 
pogojev zaprositi za članstvo pri 
odboru za spre jem. Glede na 
uspešnost izpolnjevanja pogojev 
nato ta odbor odloči, ali bo vred-
nostni papir sploh kotiral in v kate-
ro kotacijo se bo uvrstil. Ta odbor 
lahko tudi umakne posamezen 
vrednostni papir iz kotacije, če: 

- se z vrednostnim papirjem ni 
trgovalo več kot 6 mesecev, 

- izdajatelj vrednostnega papirja 
ali vrednostni papir ne izpolnjujeta 
več pogojev za kotacijo ali je to po-
trebno za zaščito investitorjev, 

- izdajatel j ne dostavl ja borzi 
zahtevanih podatkov (npr. zakl-
jučnih polletnih obračunov), 

- je izdajatel j v nereš l j iv ih fi-
nančnih škripcih (v postopku pris-
ilne poravnave, predsanacijskem 
ali sanacijskem postopku, v stečaju 
ali likvidaciji), npr. obveznica Le-
snine, 

- utemeljeno to zahteva izdajatelj 
ali njegov pooblaščenec in 

- če nastopijo kakšni drugi razlo-
gi , za katere odbor ugotovi , da 
ogrožajo interese investitorjev. 

Samo Ekart 

HAJDINA / ŠE O BOJKOTU VOLITEV 

iftl na H ajdi ni m mislijo enako 
Na zapis v Večeru "Hajdinčani 

bojkotirali volitve" se je v našem 
uredništvu oglasil Davorin Ekart , 
podpredsednik volilnega odbora 
za volišče št. 3, ki je bilo v O Š Haj-
dina in kjer so glasovali volilci iz 
naselij Gereč ja vas, Hajdoše, Slo-
venja vas, Skorba in Spodnja Ha j-
dina. Prepričan je, da objavl jeni 
podatki zaslužijo dodatno obraz-
l o ž i t e v tudi z a t o , k e r vs i na 
območ ju Ha jd ine kl jub bojkotu 
ne misli jo enako. 

Temu primeren jebil tudi volilni 
izzid v omenjenih petih naseljih. V 
Gerečji vasi jebila volilna udeležba 
4,3-odstotna, v Hajdošah 11,6, v 
Skorbi 22,5, v Slovenji vasi 9 in na 
Spodnj i Ha jd in i 28,7 odstotka. 

Skupaj je bilo na volišču št. 3 vpisa-
nih 2223 volilcev, volit jih je prišlo 
347 ali 15,60 odstotka od vpisanih. 
Davorin Ekart je prepričan, da bi 
jih prišlo volit še več, zlasti še sta-
rejših, če volišče ne bi bilo tako od-
dal jeno. Vol i ln i odbor je zaradi 
tega sprejel več pritožb in jih posre-
doval naprej. 

Ves čas nedeljskih volitev je na 
Hajdini vladala napetost. Kot je 
povedal Davorin Ekart , so se ves 
dan na volišču št. 3 zadrževali pred-
stavniki Slovenske ljudske stran-
ke. Prepričan je, da zato, da bi ljudi, 
ki so pr iš l i vo l i t , "s svojo nav-
zočnost jo ustrahovali in da bi si 
tudi lažjezapomnili vse, ki so prišli 
vo l i t " . N e k a j vol i l cev je o tem 

poročalo tudi občinski volilni ko-
misiji. Podatki o prisotnosti članov 
SLS so vpisani tudi v zapisniku, ki 
so ga predali občinski volilni komi-
siji. Po navedbah Davorina Ekarta 
so na volišče št. 3 prišli tudi pred-
stavniki drugih strank, vendar so 
ga tudi hitro zapustili. V delu volil-
nega odbora predstavniki strank 
niso ugotovili nobenih napak. 

Potem ko so volišče zaprli , so 
predstavniki S L S od volilnega od-
bora zahtevali podatke o tem, koli-
ko ljudi je v nedeljo volilo, koliko 
jih je volilo predčasno in koliko po 
pošti. Čeprav Davorin Ekart pravi, 
da to ni bila njihova dolžnost, so 
j im podatke zaradi ljubega miru 
posredovali. 

"Na Hajdini je prišlo do razsloje-
vanja ljudi. Pričakovati je, da bodo 
ljudje, ki so se volitev udeležili, no-
sili posledice... Mučno pa je to, da si 
nekateri jemljejo pravico misliti in 
odločati v imenu vseh. Zlasti se je to 
pokazalo na zboru občanov, kjer je 
sicer bila večina za bojkot. Kdor pa 
se je kljub temu oglasil, je bil šika-
niram Ljudje niso smeli misliti s 
svojo glavo," je še poudaril Davorin 
Ekart. Mnogo Hajdinčanov je bilo 
v nedeljo tudi tarča anonimnih kli-
cev in groženj po telefonu, "da če se 
bodo udeležili volitev, jih čaka to in 
ono". 

• • M G 

GOVORISE... 
... DA so nekateri občani 
vzeli anonimnost volilnih 

I
odločitev zelo resno. Lotili 
so se pisanaja anonimnih 
pisem ter z njimi zasipali 
kandidate, pa tudi medije. 
Če bi bila imena pod pismi 
resnična, bi imela občin-
ska matična knjiga v Ptuju 
kar lepo število novih vpi-
sov. 

... DA bi lahko ormoški po-
rokometni pretep povezali 
z volilnim dogajanjem, 
čeprav na dan volilnega 
molka. Ekipa, v kateri je 
nekoč igral tudi eden kan-
didatov za ormoškega 
župana, je premagala eki-
po drugega kandidata, 
menda s pomočjo sodni-
kov. Pretep je bil sicer ne-
potreben, saj se je trener 
poražene ekipe na ne-
deljskih volitvah temeljito 
"maščeval" s prepričljivo 
zmago. 

VIDISE... 

... DA je v mestni občini 
precej iznajdljivih 
občanov. 'Ne volit!' so 
ukazovali soobčanom, 'da 
bo moj glas več zalegel/ 
Nekateri pa so ukaz celo 
upoštevali. 

... DA se je druga najlepša 
Slovenka in mednarodna 
kraljica fotogeničnosti lju-
bosumno zazrla v Tednik 
in rdeča v obraz vzdihnila: 
"Jo/, kako luškan časopis!" 



DESTRNIK / RAZSTAVA V OSNOVNI ŠOLI 

Trideset slik in zbirka etnografskih predmetov 
V soboto je bilo na Destrniku slovesno, saj so se v tamkajšnji osnovni šoli zbrali številni likovniki, domačini in gostje iz 
ptujske občine. Za srečanje so imeli dva razloga: odprtje razstave 17. destrniške likovne kolonije in predstavitev zbir-
ke etnografskih predmetov, ki jo je pripravilo Turistično društvo Destrnik. 

Na razstavi likovnih del je 20 
udeležencev letošnje kolonije po-
kazalo številne destrniške moti-
ve - vedute tega lepega kraja, po-
s a m i č n e p r o p a d a j o č e s tare 
domačije, tihožitja ali preprosto 
kar gorice in gozd, tako značilne 
slovenskogoriške motive. Večina 
slik v različnih tehnikah je nasta-
la med zgodnjejesensko kolonijo, 
nekaj pa tudi mimo nje, saj slikar-
ji z v e s e l j e m p r i h a j a j o in se 
vračajo na hribček sredi goric. 

Eden takih je Ervin Kralj, ki ko-
lonijo vsako leto organizira in je 
sam že 17. tudi slikal. Srcer pa je 
razstavo pripravila domača likov-
na pedagoginja Zlatka Dolenc , 
odprla jo je ravnateljica osnovne 
šole Marta Kr ivec , učenci in 

učenke pa so pod vodstvom 
učiteljice Marije Steger pokazali, 

kaj vse "na Destrniku zapeti in zai-
grati znajo". 

Gostje, med katerimi sta bila 
tudi predstavnica IS SO Ptuj Kris-
tina Samperl Purg in predstavnik 
SO Ptuj Branko Tonejc , so si ob 
razstavi z zanimanjem ogledali 
tudi zbirko etnografskih predme-
tov, ki jo je predstavila predsednica 
Turis t ičnega društva Destrnik 
Jožica Horvat. Ta bi bila poučna še 
zlasti za številne mestne šolarje, saj 
vkl jučuje mnogo predmetov za 
vsakdanjo rabo, ki jih je videti le še 
tu in tam. Zbirki , ob kateri se z 
lahkoto vživimo v gospodinjska, 
vinarska in druga opravila na vasi, 
so pr ik l juč i l i še nekaj dobrot 
domačih gospodinj, za primerjavo 
pa pester izbor izdelkov Ptujskih 
pekarn in slaščičarn. 

M. Zupanič 

Odprtje razstave likovnih del na osnovni šoli Destrnik. 

PTUJ / ROJSTVO NOVE REVIJE VERITAS 

Mesečnik za gorice, vino, 
kulinarično in turistično kulturo 
Nekaj let stara ideja je v ponedeljek rodila novo slovensko revijo Veritas, mesečnik za gorice, vino, kulina-
rično in turistično kulturo. Revijo izdaja podjetje Stigma, d.o.o., iz Ptuja za Slovensko vinsko akademijo Ve-
ritas. Odgovorna urednica je Nataša Vodušek. 

Revija je rezultat potrebe, ki se 
je že nekaj časa porajala v sloven-
skem prostoru, da bi morali kaj 
napisati tudi o slovenskem vinu 
in njegovi kakovosti. Veritas bo 
torej prinašal zgodbe o vinu, o do-
brotah, lepotah in s tez icah, ki 
pel je jo v kotičke, k jer še vsi ni-
smo videli vsega, kot se je v uvod-
niku p o e t i č n o izrazil B r a n k o 
Vodušek, direktor prve uprave 
Slovenske vinske akademije Ve-
ritas, delniške družbe, ustanovl-
j e n e pred š t i r i n a j s t i m i dnevi . 
Rojstvo revije so spodbujali šte-
vilni slovenski vinogradniki in 
kletar j i , kuharj i in gost inci ter 
mnogi, ki so v dogajanje na teh 
področjih vtkali svoje življenje. 
T i ljudje bodo revijo tudi soust-
varjali in segali po nje j , potom-
cem pa pustili pisano besedo o 
naših lepotah in dobrotah. 

Pri nastajanju prve številke so 
sodelovala številna znana sloven-
ska imena, mojstri peresa in foto-
grafije ter ljudje, brez katerih slo-

vensko vino ne bi bilo to, kar je. 
Promocije prve številke revije Ve-
ritas se je udeležil tudi predsednik 
državeMilan Kučan. Izrazil jesvo-

je veselje ob spoznanju, da bo tudi 
ta revija prispevala k temu, da 
bomo Slovenci začeli razmišljati 
tudi o kakovosti življenja, ne zgolj 
o preživetju. Slovensko vino si re-
vijo, ki ga bo promovirala tudi med 
evropskimi narodi, kamor vodi 
naša pot, nedvomno zasluži. Tudi v 
slovenski himni je kitica, ki govori 
o vinu. Predsednik si je ob tem 
zaželel , da bi vsi Slovenci bol j 
upoštevali konec te kitice: ... "ki 
smo zato se zbrat'li, ker dobro v 
srcu mislimo". 

Prva številka nove revije je izšla v 
10 tisoč izvodih, je razkošno obli-
kovana in tiskana na umetniškem 
papirju. Nanjo se je mogoče tudi 
naročiti. 

•»JB 

Prvi pogled v novo revijo Veritas. Med udeleženci slovesnosti je bil tudi 

predsednik države Milan Kučan. 

•©> Jak Koprive / SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI - SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI - SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI - SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI 

Preostri in preblagi 
Splet različnih zunanje-

političnih okoliščin je 
povzročil, da se zdaj nena-
doma doma vsi spoznamo 
na zunanjo politiko in 
ukvarjamo z njo. Seveda so 
za to najbolj zaslužni Itali-
jani s svojimi pritiski in 
blokadami, pa tudi 
dobršen del Evrope, ki za 
nekatere predstavlja 
"streznitev", za druge pa 
dodaten dokaz, da je (bila) 
slovenska evropska politi-
ka preveč naivna. Vseka-
kor sta se v najbolj nena-
vadnem položaju, seveda 
predvsem tudi po lastni 
zaslugi, znašla predsednik 
vlade dr. Janez Drnovšek 
in nekdanji zunanji minis-
ter Lojze Peterle. 
Drnovšek hkrati posluša 
očitke, da je preveč po-
pustljiv in preoster, Peter-
letu pa so namenjene kriti-
ke, da z nekaterimi svojimi 
izjavami in stališči bolj 
brani Italijo kot Slovenijo 
in da s tem pomaga Rimu, 
namesto da bi pomagal 
Ljubljani. Čeprav so preti-
rani očitki, da sta 
Drnovšek in Peterlessvojo 
politiko v nedavni prete-
klosti hrabrila italijanske 
apetite, pa je vendarle res, 
da v prvi fazi oba nista zna-

la prav oceniti posameznih 
ital i janskih "pobud" in 
zahtev. Glede tega je bil še 
posebej naiven minister 
Peterle. 

NEPUPUSTLJIVI 
DRNOVŠEK, OSTRI 
KUČAN 

Premier dr. Drnovšek je 
pretekli tedem odločno 
reagiral na ponovno itali-
jansko blokado Slovenije 
pred vrati Evropske unije. 
Med drugim je povedal, da 
se ne namerava več v ne-
dogled "natezati" z Italija-
ni, in je zato slovensko-ita-
lijanski problem v mno-
gočem internacionaliziral. 
Dr. Drnovšek je prepričan, 
da poskuša Italija vsiliti 
Sloveniji princip pogovar-
janja s pozicij možnejšega 
nekakšne "velike sile", ne-
kateri slovenski komenta-
torji pa so v najnovejšem 
italijanskem ravnanju od-
krili mnoga znamenja ne-
varne italijanske politike 
iz obdobja po prvi svetovni 
vojni, ko je, nezadovoljna s 
takrat dobljenim vojnim 
plenom, zahtevala zase še 
več in v ta namen prokla-
mirala in podpirala revi-
zionistično politiko. Na 

nevaren poskus revizije 
obstoječih mednarodnih 
dogovorov je ostro opozo-
ril ob svojem obisku v Pari-
zu tudi predsednik države 
Milan Kučan in zaradi 
tega doživel oster odziv na-
mestnika italijanskega zu-
nanjega ministra Caputa. 

Italijanski tisk je v reak-
cijah Slovenije na najno-
vejšo italijansko potezo v 
Bruslju odkril "bistveno 
spremembo". V nastopih 
Drnovška zaznava 
odločnost, eden izmed ita-
lijanskih listov pa je zapi-
sal, da je zdaj "zalajal tudi 
Kučan". Slovenskemu 
vodstvu kaj drugega tudi 
ni preostalo, saj je recimo 
dr. Drnovšek dal Italija-
nom jasno vedeti, da je 
mogoče pričakovati pos-
labšanje odnosov med 
državama, če Italija 28. no-
vembra v Bruslju ne bo so-
glašala z mandatom Slove-
ni j i za vključitev v pri-
druženo članstvo Evrop-
ske unije. Pravzaprav je ne-
navadno zgolj to, da neka-
teri domači komentatorji 
vidijo v "spremenjenem" 
Drnovšku znamenja 
živčnosti in nepotrebnega 
zategovanja slovensko-ita-
lijanskih odnosov. Neka 

stara izkušnja pa vendarle 
govori, da je eden izmed 
pomembnih pogojev za 
uspeh kakršnihkoli poga-
janj z Italijani tudi samoza-
vest in odločnost. So se 
tega zdaj končno zavedli 
aktualni politiki? 

RAZLIČNO 0 
USTAVNI OBSODBI 

Sicer pa je skupina opo-
zicijskih poslancev držav-
nemu zboru predložila 
predlog obtožbe predsed-
nika vlade RS Janeza 
Drnovška pred ustavnim 
sodiščem zaradi kršitve us-
tave in zakonov v pogovo-
rih z Italijani. Predsednik 
vlade misli, da očitki o pre-
koračitvi pooblastil "ne 
vzdržijo kritične presoje". 
V njegovem kabinetu pa 
poudarjajo, da sta prav vla-
da in njen predsednik z 
zavrnitvijo osnutka oglej-
ske izjave preprečila njene 
škodljive posledice za Slo-
venijo. 

Večer je ob predlogu za 
obtožbo Drnovška zapisal, 
da so se podpisniki lotili 
Drnovška s sumi in 
obtožbami, ki bi jih prav-
zaprav morali nasloviti na 
nekdanjega ministra Loj-

zeta Peterleta. "Če posa-
mezna določila deklaraci-
je, ki sta jo v Ogleju 10. ok-
tobra napisala Peterle in 
njegov italijanski kolega 
Martino, ocenjujejo za na-
sprotna stališčem državne-
ga zbora glede pogajanj z 
Italijo iz marca lanskega 
leta, je poč treba obnoviti 
spomin. Ta pove, da je vla-
da tako sestavljeni deklara-
ciji nasprotovala in je zato 
poslala Peterleta konec 
letošnjega oktobra v Rim 
na nova pogajanja. Tudi z 
obtožbo, da je vlada v oglej-
ski deklaraciji obljubila 
spremembo ustave glede 
stvarnega razpolaganja 
tujcev z nepremičninami v 
Sloveniji , opozicija 
Drnovšku ne bo mogla do 
živega," meni Večer. "Vla-
da je namreč že deset dni 
prej v posebni deklaraciji, 
v katero je poleg odnosov z 
Italijo vnesla tudi harmo-
nizacijo oz. uskladitev slo-
venske zakonodaje z zako-
nodajo Evropske unije, ob-
javila in o tem obvestila 
tudi EU, da želi pospešiti 
proces svojega pri-
bliževanja EUzoblikovan-
jem zakonodaje po stand-
ardih unije in da bo do 
sklenitve sporazuma o pri-
druženem članstvu EU 
predlagala parlamentu 
spremembo ustave v tis-
tem delu, ki se nanaša na 
nakup nepremičnin, tako 
kot imajo tu urejeno druge 

članice EU." Na takšno sta-
lišče vlade pa - kot opozarja 
Večer - takrat ni bilo ni-
kakršnega odklonilnega 
mnenja. 

O pripravljenosti Slove-
nije, da svojo lastninsko 
zakonodajo in ustavo pri-
lagodi normam Evropske 
unije, je v Parizu govoril 
tudi predsednik države 
Milan Kučan. V zvezi s 
tem se je oglasil predsed-
nik Socialdemokratske 
stranke Janez Janša z izja-
vo, da njegova stranka na-
sprotuje prodajanju slo-
venske zemlje tujcem, 
Kučana in Drnovška pa je 
opozoril, da nimata pravi-
ce napovedovati in 
obl jubljati nikakršnih 
sprememb, preden se o 
njih ne izrečejo državljani 
na referendumu. 

KUČAN OPOZARJA 
EVROPO 

Slovenski predsednik 
Milan Kučan je v zadnjem 
času nekajkrat opozoril na 
nevarne evropske izzive in 
razpotja. Eno od vprašanj, 
na katera zaenkrat ni na-
tančnih odgovorov, je prav 
vprašanje, kakšno Evropo 
želimo. Kako se bo Evropa 
integrirala? Na načelih 
enakovrednosti držav, ki 
vstopajo v to integracijo 
vsaka na svoj specifičen 
način, v skladu s svojimi 
razmerami in s svojimi 

roki, a vendar z jasnim za-
gotovilom, da bodo postale 
polnopravne članice veli-
ke evropske integracije? 
Ali pa na načelu polno-
vrednih na eni strani in ne 
povsem enakovrednih 
držav na drugi strani? To 
pomeni obstajanje ene, 
dveh ali celo treh Evrop. 
Pri tem bi eno predstavlja-
le članice Evropske unije, 
drugo, nekakšno rezervo, 
tamponsko, še ne Evropo, 
države politične vzhodne 
Evrope in neke vrste para 
Evropo Rusija. Prav raz-
merje med Evropo in Rusi-
jo z vsemi njenimi poseb-
nostmi, tradicijo, kontro-
verznostjo, nevarnostmi 
in prostorsko umestitvijo 
med Evropo in Azijo uteg-
ne biti posebej usodno. O 
položaju Slovenije v Evro-
pi Kučan meni, da bi imel 
asociacijski sporazum Slo-
venije z EU smisel samo,če 
gre le za vmesni korak v 
članstvo EU, sicer bi vse 
koncesije, ki bi jih Sloveni-
ja morala dati članicam 
EU, pomenile večjo izgubo 
kot koristi. 

NOVE (DOMAČE) 
DELITVE 

Glede konkretnih od-
nosov Slovenije z Italijo in 
Evropsko skupnostjo pa 
smo se tudi v minulih dneh 
delili na tiste, ki mislijo, da 
je bil že skrajni čas, da se 

slovenska vlada odločneje 
upre italijanskim igram in 
izsiljevanjem in da nekate-
re slovensko-italijanske 
probleme internacionali-
zira, ter na tiste, ki menijo, 
da je bil oglejski sporazum 
med nekdanjim sloven-
skim ministrom Lojzetom 
Peterletom in italijanskim 
zunanjim ministrom Mar-
tinom zadnja priložnost za 
preprost vstop Slovenije v 
Evropsko unijo. Od neka-
terih je slišati, da je tako 
zdaj Slovenija spet bliže 
Balkanu, seveda pa lahko 
ustvarjanje takšnih in po-
dobnih strahov pripišemo 
tudi "predvolilnemu 
vzdušju". 

Vsekakor po najnovejši 
neprijetni epizodi z Italijo 
ne samo nam, ampak tudi 
Evropi ostaja, da v širših 
razsežnostih razmišljamo, 
kaj čaka Evropo, če bo v 
njej prevladal duh revizij 
in samovoljnega popravl-
janja starih napak in starih 
sporazumov, kar Italija 
vztrajno vsiljuje Sloveniji. 
S tega vidika je slovensko-
italijanski problem prvo-
razredno vprašanjeEvrope 
in njene stabilne ali nesta-
bilne prihodnosti. Očitno 
se tega vse evropske države 
še ne zavedajo v celoti. 

Jak Koprive 

B R E Z P O S E L N O S T S E NARAŠČA 

V oktobru 1994 je bilo na Uradu za delo Lenart prijavljenih 1883 
brezposelnih. Pooceni Republiškega zavoda za zaposlovanje naj 

bi bil letošnji priliv iz vseh stopenj izobraževanja 270 oseb. Seved-
no je največ takih, ki iščejo prvo zaposlitev ter so stari manj kot 26 
let - 780. Kot pa kažejo nekateri podatki, bo do konca letošnjega 
leta ostalo brez redne zaposlitve še nekaj Lenarčanov. V kratkem 
bodo v Klemosu PAD imeli 21 presežnih delavcev, ki jim bo po 6 
mesecih preteklo tudi delovno razmerje. 

Š T I P E N D I J E IN OTROŠKI DODATEK 

V letošnjem šolskem letu je za štipendije v lenarški občini zapro-
silo 648 dijakov in študentov, podeljenih pa je bilo 555 repu-

bliških štipendij in 65 Zoisovih štipendij nadarjenim dijakom in 
študentom. Od letošnjega oktobra dobiva otroški dodatek 2324 
otrok v 1275 družinah. 

ODPELJALI Š E ZADNJE ODPADKE 

Kot nam je povedala vodnogospodarska inšpektorica iz Maribora 
Marjana Zornik,so v teh dneh izbivšegalvane v lenarškem Klc-

mosn odpeljali še zadnje odpadke. Podjetje Klcinos je V Stečaju Že 
od leta 1992, galvana pa je prenehala proizvodnjo že leto poprej. 
Zornikova je dodala, da je razstrupitev trajala dalj časa zaradi po-
manjkanje sredstev ter nekaterih nejasnosti, ki so v zvezi s temi od-
padki v naši državi. Sanacijo je v celoti opravilo podjetje Kemeko 
iz Kamnika, ki se strokovno ukvarja s skladiščenjem in uničevan-
jem odpadkov posebne kategorije. Po zadnjih podatkih naj bi bilo 
vseh odpadkov in embalažeokrog 14 ton. Po zagotovilih inšpekto-
rice je galvana zdaj popolnoma sanirana in ni nevarnosti za eko-
loško nesrečo. 

Marija Slodnjak 

PTUJ / OSNOVNA ŠOLA MLADIKA 

Potrebujemo viilnite, 
knjižnito in iitalnito 

Tudi osnovna šola Mladika, ki je 
v petek praznovala dan šole, je v 
prostorski stiski, do leta 2000, ko naj 
bi se v šolski proces v vseh šolah 
vključili tudi šestletniki, pa bo nove 
učilnice nujno potrebovala. Predvi-
deni možnosti sta dve, je povedala 
ravnateljica šole Marija Sumandl, 
in sicer adaptacija podstrešja in 
gradnja prizidka. Državna sekretar-
ka za šolstvo Teja Valenčič, ki je 
obiskala šolo v petek, še ni mogla 
natančneje povedati, po kakšni 
prioriteti bo država prispevala 50 
odstotkov potrebnih sredstev posa-
meznim šolam, vsekakor pa bo do 
leta 2000 moralo biti prostora v 
šolah bistveno več, kot ga je sedaj. 

V petek je bilo v Mladiki slovesno 
in živahno. Dan šole so proslavili s 
podelitvijo jubilejnih priznanj za-
poslenim, bogatim kulturnim pro-
gramom domačih šolarjev in nasto-

pom pevskega zbora državne gimna-
zije iz Gradca, nato pa še z razstavo 
"Družina" in družabnim srečanjem. 
Poleg državne sekretarke so šolo obi-
skali še državna podsekretarka za 
šolstvo Metka Brulc, predstavnik 
Zavoda za šolstvo Alojz Sirec, pred-
sednik ptujskega IS Branko Bru-
men, Članica IS za šolstvo Kristina 
Samperl Purg, stanovski kolegi iz 
drugih šol ptujske občine in drugi 
gostje. 

Mag. Teja Valenčič je še poveda-
la, da Mladika že sedaj pripravlja 
vrsto projektov, ki jih Ministrstvo za 
šolstvo šele uvršča v bodoče šolske 
programe. Sem sodi uvedba tujega 
učnega jezika v 4. razred, športni od-
delki, projekt računalništva v 5. in 6. 
razredu, opisno ocenjevanje in drugi. 
Prav tako je pohvalila nastop učencev 
na proslavi. 

•fr Milena Zuapanič 
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OŠ LJUDSK I VRT / GLASOVANJE ZA PRISPEVEK STARŠEV ZA NABAVO OPREME 

V soboto odprtje prizidka 
V soboto, 10. decembra, bomo ob 11. uri predali v uporabo prve štiri nove učilnice v 
osnovni šoli Ljudski vrt, kar hkrati pomeni zaključek del prve gradbene faze, ki je obse-
gala nadzidavo polovice prvega in v celoti tretjega funkcionalnega trakta šole. V prvem 
traktu bodo štiri nove učilnice, sanitarije in kabinet za mirno delo z učenci. V tretjem trak-
tu, kjer so trenutno improvizirana zbornica in dve učilnici, bodo v nadaljevanju gradnje 
centralne garderobe, v nadstropju pa upravni prostori in zbornica šole. 

U s t a n o v i t e l j je do seda j za 
gradbena in obrtniška dela ter za 
opremo u č i l n i c iz o b č i n s k e g a 
proračuna zagotovil 66 milijonov 
tolar jev. Pro jektantska dela je 
opravil P r o j e k t a inženir ing iz 
Ptu ja , gradbena , o b r t n i š k a in 
inštalacijska dela pa izvaja grad-
beno podjetje Gradiš - Gradnje iz 
Ptuja s svojimi podizvajalci. Dela 
potekajo v skladu s terminskim 
planom oz. bodo končana celo 14 
dni pred predvidenim rokom. 
Nadzor nad gradnjo izvajata Ma-
ri ja T o p l a k in M a r t a B e r l i č . 
Gradn jo vodi gradbeni odbor, 
s e s t a v l j e n iz preds tavnikov 
staršev, ustanovitelja in delavcev 
šo le , v n j e m pa so Ivo T e ž a k , 
Franc Simonič, Vladimir Predi-
kaka, dr. Dušan Kolarič in Matjaž 
Neudauer. V s e m imenovanim 
gre zahvala za to, da dela potekajo 
po terminskem planu, posebej pa 
se z a h v a l j u j e m tudi B r a n k u 
Brumnu in K r i s t i n i Š a m p e r l -
Purg, ki ves čas podpirata priza-
devanja šole za izboljšanje delov-
nih razmer, hkrati pa dosledno 
upoštevata spre je te pr ior i te te 
gradnje š o l s k e g a pros tora v 
občini Ptuj , ki je takoj po zakl-
jučku gradnje OŠ Videm predvi-
dela adaptacijo in dozidavo OŠ 
Ljudski vrt. 

Projektno-gradbena dokumen-
tacija za nadaljevanje del nadzida-
ve in adaptacije je že pripravljena, 
izdana so vsa ustrezna soglasja in 
gradbeno dovoljenje, pripravljena 
pa je tudi že idejna zasnova prizid-
kaz devetimi specializiranimi učil-
nicami, kuhinjo, večnamenskim 
prostorom, knjižnico s čitalnico in 
računalniško učilnico. 

Šola Ljudski vrt se je v začetku 
septembra prijavila na natečaj za 
sofinanciranje v šolski prostor za 
odpravo dvoizmenskega pouka, ki 
ga je razpisalo Ministrstvo za šolst-
vo in šport RS. Natečaj predvideva 
sofinanciranje države v višini 50% 
od skupne vrednosti investicije, 

del sredstev pa bosta morala zago-
toviti šola in šolski okoliš. Zato 
smo v začetku novembra na skup-
nem roditeljskem sestanku izpelja-
li interesno sliko, ali so starši naših 
otrok pripravljeni sofinancirati na-
bavo opreme. Od 241 anketiranih 
staršev (povprečno število otrok je 
2) je 86 ,6% staršev odgovorilo 
pr i t rdi lno . Zato se je Svet šole 
odločil za 10. december 1994 razpi-
sati glasovanje za prispevek staršev 
za nabavo opreme učilnic. Prispe-

vek bo odvisen od števila otrok, ki 
obiskujejo našo šolo, in bo v šol-
skem letu 1994/95 znašal: 

# za enega otroka - učenca OŠ 
Ljudski vrt 1 x 300,00 SIT/mesec 

# za dva otroka - učenca OS 
Ljudski vrt 2 x 150,00 SIT/mesec 

# za tri ali več otrok - učencev 
OŠ Ljudski vrt 3 x 100,00 SIT/me-
sec. 

Starši bodo prispevek plačevali 
tri leta, začenši s 1. 12. 1994. 
Dolžnost plačevanja ugasne prej, 
če otrok izstopi oz. konča šolanje v 
našem zavodu. Prostovoljni pris-
pevki staršev so po zakonu o do-
hodnini davčna olajšava - ob koncu 
koledarskega leta bodo starši preje-
li ustrezno potrdilo. 

Porabo prispevka bo usmerjala 
in nadzirala komisija, ki jo je ime-

noval svet zavoda, sestavljajo pa jo: 
Milan Cuš, dipl. pravnik, zaposlen 
na UNZ Maribor, Branko Dobrije-
vič, dipl.pravnik,zaposlen pri Gra-
disu Gradnje Ptuj, Nada Glaser, 
dipl. ing. farmacije, zaposlena v 
Javnem zavodu Lekarne Ptuj, Mat-
jaž Neudauer, učitelj, zaposlen na 
OŠ Ljudski vrt Ptuj, in Vladimir 
Predikaka, elektroinženir, zapos-
len v Talumu Kidričevo. Ta komi-
sija bo ob sodelovanju učencev iz-
vedla tudi glasovanje. 

Želimo, da je izid glasovanja 
odraz volje večine staršev naših 
otrok, zato starše prosimo, da se ga 
v čim večjem številu udeležijo. 
Starši, ki bodo v soboto, 10. 12. 
1994, zadržani, bodo lahko glaso-
vali predčasno, tako da jim bodo 
njihovi otroci glasovnice prinesli 
na dom, nato pa jih v zaprtih ovoj-
nicah vrnili. 

Pridite v soboto, 10. 12. 1994, 
med 9. in 12. uro in glasujte ZA! 

Pripravili smo vam pester spo-
red aktivnosti, ki zajema sprejem 
učencev 1. razredov v skupnost 
učencev, predstavitev dela učencev 
in svečano otvoritev novih učilnic. 

Pomočnik ravnatelja: 

Matjaž Neudauer 

Šola Ljudski vrt nekaj dni pred odprtjem prizidka. Foto: M. Zupanič 

PTUJ / IZOBRAŽEVANJE PEDAGOŠKIH DELAVCEV 

Za še boljše delo v vrtcih 
V novo obliko izobraževanja 

pedagoških delavcev - študijske 
skupine, ki jo je republiški Zavod 
za šolstvo uvedel v letošnjem šol-
skem letu - so se vključile tudi 
vzgojiteljice. Prejšnji četrtek in 
petek je b i lo na Ptuju prvo 
srečanje dveh študijskih skupin, 
ki ga je vodila Fanika Fras Berro, 
pedagoška svetovalka za predšol-
sko vzgojo na mariborski enoti 
Zavoda za šolstvo in šport. 

Novost v izobraževanju je pri-
tegnila veliko pozornost vzgoji-
teljic s širšega ptujskega območja, 
saj se jih je za študijsko skupino pri-
javilo kar60. Razdeljenev dvesku-
pini so se na prvem srečanju dobro 
spoznale med seboj, spoznale tudi 
vrtec, iz katerega prihajata vodji 
skupin, nato pa se spoprijele s prvo 
temo letošnjega dela: komunikaci-
jo. Ta je pri delu s predšolskimi 
otroki zelo pomembna, nič manj pa 
za stike s starši in za medsebojne 
vezi vzgojiteljic. Osnovno temo 
bodo v treh prihodnjih srečanjih -
na leto so namreč predvidena štiri 
srečanja skupine - vzgojiteljice še 
dopolnile. 

V vrtcih posvečajo ob rednem 
vzgojnem programu sedaj veliko 

pozornosti še dodatnim aktivnos-
tim. Tako je tudi v ptujskih vrtcih 
mogoče obiskovati tečaj nemščine, 
ritmike, v času otrokovega bivanja 
v vrtcu obiskovati gledališke pred-
stave in še kaj. Pedagoška svetoval-
ka Fanika Fras Berro je povedala, 
da je otrok prav v predšolskem času 
izredno odprt za razna znanja in 
spoznanja. Zal prihaja prav zaradi 
dodatnih aktivnosti do prvih soci-
alnih razlik med otroki, saj je po-
trebno vse dodatne aktivnosti po-
sebej plačati. Idealno bi bilo, če bi 

bile te dejavnosti vključene v redno 
delo. Sicer pa je gospa Berro meni-
la, da se vsi ravnatelji v mariborski 
regiji trudijo, da bi vrtce sodobno 
opremil i in bi tako najmlajši 
preživljali devet ali celo deset ur 
dnevno v podobnih razmerah. Zal 
mnogokje za to ni denarja. Tu pa 
pride še toliko bol j do izraza ustvar-
jalnost in delo vzgoj i te l j ic , ki 
skušajo prostor urediti čim priv-
lačneje - tako, da se otroci radi 
vračajo vanj. 

•»M. Zupanič 

Študijske skupine bodo odslej redna oblika izobraževanja za pedagoške delavce. 

PTUJ / RAZSTAVA BOZICEVIH AKVARELOV 

V \ \ I I , w * u i s I t , J TJjJJJ JOJJ/UJ iJi]/'J/3 
V eminentnem prireditvenem 

in razstavnem prostoru, roman-
skem palaciju na ptujskem gradu, 
je razstavil izbor svojih letošnjih 
akvarelov ljubiteljski slikar An-
drej Božič. Pred mnogimi njego-
vimi prijetelji, znanci in sodelav-
ci ter drugimi gosti je razstavo 
odprla k u s t o s i n j a S t a n k a 
Gačnik. 

"Andreja Božiča poznamo kot 
akvarelista, ki jemlja motive izkl-
jučno iz narave. Tokrat so to gozd, 
drevesa, obrežje Drave. Ciklus je 
nastajal od letošnje pomladi pa do 
pozne jeseni . Ob gledanju 
Božičevih akvarelov spoznamo sli-
karjev prefinjen občutek gledanja 
narave. Razstavljene slike imajo ja-
sno kompozicijo gradnje, v kateri 
prevladujejo svetli, topli in lirični 
barvni nanosi. Božič nas ne sili v 
zavzemanje stališč in mnenj. Ob 
soočenju z njegovimi motivi se 
sprostimo, razberemo sporočila in 
uživamo v lepoti," je dejala ob 

odprtju razstave med drugim Stan-
ka Gačnik. 

Ljubiteljski slikarji zadnja leta 
tožijo nad pomanjkanjem razstav-
nega prostora, saj je vodni stolp, ki 
jim je najpogosteje nudil gostoljub-
je, sedaj zaseden z drugimi razsta-

vami. Če bodo vsaj tuintam lahko 
razstavljali tudi v palaciju kot to-
krat Božič, bo to vsekakor velika 
vzpodbuda za njihovo nadaljnje, že 
sedaj bogato ustvarjanje. 

M. Zupanič 

Razstava akvarelov Andreja Božiča v palaciju poteka sočasno s 50. rojstnim dnem 

tega plodovitega ptujskega akvarelista. 

PTUJ / KREATIVNI PLES V CENTRU INTERESNIH DEJAVNOSTI 

Ure ustvarjalnega plesa 
Ure ustvarjalnega plesa za predšolske in osnovnošolske otroke bodo od letos po-
tekale v Centru interesnih dejavnosti v Dravski ulici 18. Vodila jih bo priznana slo-
venska plesna pedagoginja Mira Mijačevic. 

S t a r š i pogos to s p r a š u j e j o , 
kakšne ja razlika med plesnimi 
tečaji , ki jih organizirajo plesne 
šole družabnega plesa, in delom v 
Art p l e s n e m studiu. M i r a 
Mijačevic pravi tako: 

"Vsi se ukvarjamo z istim medi-
jem,s plesom. Razlika jev metodah 
dela in končnem rezultatu. Plesne 
šole temeljijo svoje delo na metodi 
učenja plesnih vzorcev (določenih 
plesnih korakov in figur), pri krea-
tivnem plesu pa je poudarek na me-
todi vodene improvizacije. Tako je 
pri metodi učenja(posnemanja)re-
zultat estetska plesna forma, pri 
metodi improvizaci je pa oza-
veščeno plesno izražanje. 

Pri razvijanju plesne ustvarjal-
nosti je seveda potrebno posvetiti 
posebno skrb plesni tehniki. To je 
poseben trening telesa, kjer urimo 
posamezne mišične skupine v gib-
ni koordinaciji, z večkratnim pon-
avljanjem vaj pa mišice tudi krepi-
mo. Posamezne plesne gibe posto-
poma povezujemo v gibno-pros-
torske vzorce in s tem razvijemo 
gibni spomin in prostorsko orien-

tacijo. Z osvajanjem novih in novih 
gibnih kombinacij pa seveda boga-
timo plesni slovar in s tem omo-
gočamo večjo ozaveščeno telesno 
izraznost in ustvarjalnost. Plesna 
ustvarjalnost (creative dance) je fa-
kultativni predmet v večini javnih 
in privatnih šol v Združenih 
državah (posebno na univerzah), 
ker se v razvitih državah zavedajo 
visoke korelacije med telesno-gib-

no kreativnostjo in drugimi vidiki 
človekove ustvarjalnosti." 

Vabimo vas, da vključite svoje 
otroke (dečke in deklice) v plesni 
vrtec (4 do 6 let) ali v plesno delav-
nico (7 do 11 let). Vpis in pričetek 
dela bo v torek, 13. decembra, v 
Dravski 18 ob 16.50 v plesnem 
vrtcu ter ob 17.30 v plesni delavni-
ci. 

•fr J . Šarman 

Plesni vrtec na letni produkciji v ptujskem gledališču. Foto: LangerhoU 

PTUJ / ZAKEJ NE BI POSTALI MAZORETA 

Zaietm moiototm teto/ 
Mažorete so ameriška paradna 

disciplina, ki je zadnja leta popu-
larna tudi v Sloveniji. Tako ima 
tudi Ptuj svoje mažorete, ki jih 
vodi Mira Mijačevic. 

Društvo za pomoč po nezgodni 
poškodbi možganov VITA vabi otro-
ke in mladostnike po nezgodni 
poškodbi možganov ter njihove 
svojce na 

tradicionalno prednovoletno 
družabno srečanje in 2. redni 
občni zbor 

v soboto, 10. decembra, ob 14. 
uri v Svetovnem centru za otroke, 
mladostnike in starše v Ljubljani, 
Gotska 18 

Od 15. do 17. ure\ za starejše 2. 
redni občni zbor, za mlajše avtobu-
sni ogled Ljubljane. 

Ob 17. uri: družabno srečanje (so-
delujejo B. Cavazza, M. Brecelj, M. 
Močnik in drugi). 

V nadaljevanju razne družabne 
igre s skromno zakusko. 

Vljudno vabljeni! 
Informacije: -a (061) 15-98-251 

Vera Slodnjak; s Marjana Osojnik-
Rupnik 

"Mažorete so vrsta formacijske-
ga plesa z rekvizitom - mažoretno 
palico. Skupina deklet ali fantov 
ubrano koraka ob poudarjeni rit-
mični glasbi,pri tem pa manipulira 
s palico v določenih tehnikah in 
kombinacijah. Vrtenje palice je si-
cer vrhunska spretnost, vendar se z 
redno vadbo tega lahko nauči vsak-
do. Vadba s palico odlično krepi 
mišice ramenskega obroča in 
vzdržuje gibljivost vseh sklepov 
rok. Vadba s palico ima tudi izjem-

no pozitivne psihične učinke: raz-
vija vztrajnost, samodisciplino in 
koncentracijo, torej tiste lastnosti, 
ki jih pri današnji mladini tako po-
grešamo." 

Začetni mažoretni tečaj bo pote-
kal v telovadnici osnovne šole Olge 
Meglič. Vpis in pričetek dela bo v 
ponedeljek, 12. decembra, ob 17. 
uri. S seboj prinesite mehke copate 
ali superge. Vabljene so deklice in 
dečki od 5. do 8. razreda. 

•o J . Šarman 

Ptujske mažorete na razstavi Dobroteh slovenskih kmetij. Foto: Mijačevic 



M E S T N A O B Č I N A P T U J / DRUGI KROG ŽUPANSKIH VOLITEV 

»Dvaboi« dr« ML luči in m B* Br umna 
Deset dni je do drugega kroga županskih volitev. V mestni občini Ptuj sta se v drugi krog uvrstila Branko Brumen, 
zdajšnji predsednik ptujskega izvršnega sveta, kandidat na listi LDS, in dr. Miroslav Luci, specialist pulmolog, 
kandidat SDSS. V prvem krogu je dr. Luci dobil 43,89 odstotka glasov, Branko Brumen pa 37,08. Dan po 
nedeljskem prvem krogu volitev, ko so bili vtisi še zelo sveži, smo se pogovorili z obema. Zanimali smo se za 
oceno prvega kroga volitev, volilne kampanje, katerim nalogam bosta dala prednost, če bosta izvoljena, in 
kakšno je njuno sporočilo pred drugim krogom volitev. 
BRANKO BRUMEN 

"Ne bo lahko, a vredno je 
nadaljevati" 

Branko Brumen se je rodil pred 
37 leti v Sveč in i , po poklicu je 
pravnik, v Ptuju živi skoraj 20 let. 
J e p o r o č e n , o č e dveh h č e r k 
osnovnošolk, Nike in Ajde. Žena 
je zaposlena v banki. Družina živi 
skupaj z ž e n i n i m i s tarš i v 
Kariževi l v Ptuju. 

Tednik: Kako ocenjujete prvi 
krog volitev? 

"Glede na realno presojo poli-
tičnega vzdušja v Ptuju, števila pro-
tikandidatov in podpore stank me 
drugi krog ne preseneča. Na nepos-
rednih volitvah decembra 1992. 
leta sem bil kot predstavnik občine 
Ptuj v Državni svet izvoljen z 28 % 
glasov med šestimi kandidati. To-
krat sem dobil 37 % glasov, torej 
več, tako da bi o neuspehu težko go-
voril." 

Tednik: Kako ocenjujete volil-
no kampanjo? 

"Glede na javnomnenjske razi-
skave sta mi bili očitno storjeni dve 
medvedji uslugi, da nerečem nizka 
udarca, eden na osebno žalost od 
strani najožjega sodelavca. Kamp-
anja sama pa glede na predhodne 
oči tno ni prinesla pozit ivnega 
učinka, prej nasprotno." 

Tednik: Če boste izvoljeni, ka-
terim projektom boste dali pred-
nost? 

"Kakorkol i že bodi v drugem 
krogu, ostaja zadoščenje, da smo 
Ptuj po 40 letih uveljavili kot raz-
vojno središče nacionalnega pome-
na. Na konkretnih projektih je 

s tor jeno več kot prej v precej 
daljšem obdobju. Za jutrišnji raz-
voj imajo prednost projekti, ki so že 
zastavljeni in se že uveljavljajo. 
N a j p o m e m b n e j š i so gotovo 
gradnja podvoza, za katero ježe vse 
pripravljeno, sprejete vse odločitve 

razen pol i t ične v L j u b l j a n i , 
gradnja poslovno-stanovanjskega 
objekta v kareju 14, nadaljevanje 
gradnje nove stanovanjske soseske 
v Natašini poti , pričetek ure-
sničevanja projekta centra huma-
nističnih dejavnosti. Temeljna na-
loga pa je vzpostavitev nove organi-
zacije mestne občine, za katero 
bom predlagal, da se v mestnem 
delu organizira v četrti, v primest-
nih območjih pa v krajevne skup-
nosti z določeno stopnjo avtonomi-
je, s čimer bi se ohranili pozitivni 
učinki dosedanjega dela krajevnih 
skupnosti." 

T e d n i k : K a k š n o je vaše spo-
ročilo pred drugim krogom voli-
tev? 

"Se vedno verjamem, da mi bodo 
volilci zaupali nadaljnje vodenje 
projekta Ptuj, ki ga po realnih ka-
zalcih uspešno vodim zadnja štiri 
leta. Ni in ne bo lahko, a vredno je 
nadaljevati. Zaradi Ptuja." 

DR. MIROSLAV LUCI 

"Naša strategija temelji na 
izgrajevanju doseženega" 

Dr. Miroslav Luci , specialist 
pulmolog, se je rodil pred 48 leti 
pri Svetem Tomažu. Zdravnik je 
že polnih 22 let. Ima dva sinova, ki 
sta že študenta. Žena je obrtnica. 
Stanujejo v družinski hiši v ulici 
Lackove čete 14 v Ptuju. 

Tednik : Kako ocenjujete prvi 
krog volitev? 

"Volilni izzid je bil za stranko 
S D S S nad pričakovanji . Druge 
stranke slovenske pomladi so se 
uvrstile po pričakovanjih. Prvi 
krog županskih volitev je bil do 
neke mere pričakovan, čeprav smo 
v resnici pričakovali bolj tesen iz-
zid." 

Tednik: Kako ocenjujete volil-
no kampanjo? 

"Potrudili smo se, da je bila volil-
na kampanja korektna, na pričako-
vani ravni. Mislim, da se na naš 
račun ni nihče pritožil. Manjše 
provokacije so sicer preprečile, da 
bi bile volitve še na višji ravni." 

Tednik: Če boste izvoljeni, ka-

terim projektom boste dali pred-
nost? 

"Najprej je potrebno pregledati 
sestavo sveta, zatem pa formirati 
trden mestni svet, ki bo najbolje 
izražal voljo Ptujčanov in oko-
ličanov. Potrebno bo pregledati 
dosedanje projekte, začete do-
končati, prioriteto prostalih pa na 
novo potrditi. Naša strategija te-
melji na izgrajevanju doseženega, 
dopolnjevanju. Delovati želim ne-
konfliktno, strpno in tako vzdušje 
prenašati tudi v mestni svet." 

Tednik: Dr. Luci, ker se veliko 
govori tudi o tem, da ne želite biti 
profes ionalni župan, vam pos-
tavljamo tudi to vprašanje. 

"Želim si, da bi obdržal stik s stro-
ko, vendar ko se odločiš za kandi-
daturo, moraš biti pripravl jen 
služiti Ptujčanom na enem ali dru-
gem mestu. Funkc i jo župana 
jemljem kot služenje ljudem, nepa 
kot oblast." 

T e d n i k : Kakšno je vaše spo-
ročilo pred drugim krogom voli-
tev? 

"Najprej se moram zahvaliti za iz-
kazano zaupanje, ki so jo stranki in 
meni izkazali volilci. Dosedanja 
kampanja me ni izčrpala, počutim 
se dobro, upam, da bom vzdržal še 
štirinajst, kolikor nas loči od dru-
gega kroga županskih volitev. 
Upam, da bodo tudi volilci vzdržali 
ves ta pritisk. Ob ponovnih volit-
vah naj dobro premisl i jo in se 
odločijo za pravega človeka." 

Majda Goznik 

V tem in pr ihodnjem T e d -
niku predstavl jamo izvolje-
n e ž u p a n e n a š i h o b č i n in 
k a n d i d a t e za ž u p a n e , k i se 
bodo p o m e r i l i za nak lon je -
nost volivcev v drugem kro-
gu volitev prihodnjo nedel jo. 

O R M O Ž , S L O V E N S K A B I S T R I C A , L J U T O M E R 

Volitve županov 

P T U J / V S O B O T O ZVEČER V NARODNEM D O M U 

O problematiki 
pitne vode 

Društvo podeželske mladine Ptuj pripravlja 
v sodelovanje z mladimi zelenimi Slovenije 
okroglo mizo o problemih, vezanih na kako-
vost pitne vode z Dravskega in Ptujskega pol-
ja. Pogovor bo v soboto, 10. decembra, ob 20. 
uri v Narodnem domu v Ptuju. (JB) 

• O R M O Ž - Na nedeljskih lo-
kalnih volitvah so za županaobčine 
Ormož kandidirali trije kandidati. 
Za Andre ja Pučka, kandidata 
Z L S D , je glasovalo 10,19 odstot-
kov volilcev, za Vilija Trofenika, 
ki se je za kandidaturo odločil po 
podpisih 160 občanov, pri njegovi 
kandidaturi so ga podpirali tudi 
LDS občine Ormož, občinski od-
bor D E S U S in obč inski odbos 
SDSS, 71,06 odstotkov ter za Mi-
roslava Hanželiča, kandidat SLS, 
ki pa sta ga pri kandidaturi podprli 
še stranki S K D in Zeleni Ormoža, 
18,76 odstotkov volilcev. 

• L J U T O M E R - V tej občini se 
je za mesto župana potegovalo kar 
šest kandidatov: Stanko Ivanušič 
(SNS), Ludvik Bratuša (SLS) , Bo-
ris Preac ( Z L S D ) , Pavel Šerc 
( L D S ) , Mirko Prelog ( S K D , 
podprli so ga še SDSS) in neodvisni 
Drago Colnarič. V drugi krog voli-
tev za župane sta se uvrstila sedanji 
predsednik l jutomerskega 
izvršnega svet Ludvik Bra tuša , 
zanj se je odločilo 39,83 odstotkov 
volilcev, ter sedanji župan Mirko 
Prelog, ki ga je volilo 26,89 odstot-
kov volilcev. Za Stanka Ivanušiča 
se je odločilo 10,83 odstotkov, za 
Borisa Preaca 6,5 odstotkov, Pavla 
Šerca 12,73 odstotkov in za Draga 
Colnariča 3,22 odstotkov volilcev. 

• S L O V E N S K A B I S T R I C A -
Tudi v slovenjebistriški občini je 
kandidiralo za mesto župana šest 
kandidatov. Leopolda Turka so 
predlagali SKD, neodvisnega kan-
didata Danila Utenkarja skupina 
občanov, Rudija Vorša ZLSD, dr. 
Ivana Žagarja SLS in SDSS, Lud-
vika Poljanca DS in SOPS ter Ja-
nija Bradana LDS . V drugi krog 
volitev za župana sta se uvrstila 
Leopold Turk, zanj se je odločilo 
24,35 odstotkov volilcev, ter dr. 
Ivan Žagar, zanj se je odločilo 30,2 
odstotka volilcev. Za Danila Uten-
karja se je odločilo 12,8 odstotkov, 
RudijaVoršo 11,2 odstotka,Ludvi-

ka Poljanca 1,8 odstotkov in Janija 
Bradana 11,1 odstotek slovenjebi-
striških volilcev. 

STRANKARSKE LISTE 
• O R M O Ž - Volilci v ormoški 

občini so dali največje število gla-
sov skupni listi S K D in Zelenim 
Ormoža (25,9), sledijo SLS (20,5), 
LDS (14,9), DESUS (11,3), ZLSD 
(7,6), SDSS (6,5). 4,3 odstotke gla-
sov je dobila Neodvisna strankar-
ska lista iz VelikeNedelje, Lista ne-
odvisnih iz Ormoža 2,2 odstotka, 
skupina občanov iz župnije Svetin-
je 2,2 odstotka, Lista za poštenost 
in enakopravnost od Svetega 
Tomaža 2,1 odstotek in Lista za na-
predek volilne note ena 0,8 odstot-
kov glasov. Kot so povedali na 
občinski volilni komisji, so omen-
jeni podatki zaradi težav z računal-
niškim programom neuradni. 

• L J U T O M E R - Med strankar-
skimi listami v ljutomerski občini 
je v ospredju S K D , zanjo se je 
odločilo 20 odstotkov volilcev, sle-
dijo pa: S L S (16,9), L D S (16,8), 
D E S U S (9,5), Z L S D (9,1), SDSS 
(8,1), Zeleni Slovenije (7,0), SNS 
(6,6), Obrtniško-neodvisna lista 
(3,4) in Neodvisna lista (2,5). 

• S L O V E N S K A B I S T R I C A -
Volilci so dali največji odstotek 
glasov S K D (19,7) , sledijo S L S 
(18,4) , S D S S (18,1), L D S (16,9), 
Z L S D (10,2), DESUS (8,5). Lista 
neodvisnih - Marija Lončarič in 
skupina volilcev iz Makol je dobila 
2,4 odstotke glasov, nestrankarska 
lista za razvoj podeželja Oplotnica 
I. 2 odstotka, Neodvisna strankar-
ska lista za razvoj podeželja Oplot-
nica I I . 1,7 odstotkov, Lista za 
varstvo okolja 1,1 odstotek, Demo-
krati Slovenije in SOPS 0,6 odstot-
ka, Franc Doberšek in skupina vo-
lilcev iz Makol 0,5 odstotka ter 
Franc Očko in skupina volilcev nič 
odstotkov glasov. 

VidaTopolovec 

K O M E N T I R A M O / VOLITVE PO LENARŠKO 

Obljubljal je ••• 
Verjetno so tudi v osrčju Slovenskih goric potekale nedeljske vo-

litve tako kot drugod po Sloveniji. Nekateri so nanje komaj čakali, 
saj so bojda hoteli popraviti zmoto izpred štirih let, kajti po njiho-
vem mnenju dosedanji vodilni lenarški možje niso pravilno vodili 
politike. Se tista redka lenarška podjetja so se potopila in delavci so 
se znašli med nezaposlenimi, tudi šolniki niso zadovoljni, še manj 
pa kmetje. Ti so zadnja leta največkrat ostali osamljeni, še zlasti 
takrat, ko bi se morali zavzemati za prodajo svojih pridelkov in 
živine. Mladi in izobraženci so se v teh štirih letih povsem umakni-
li iz javnega življenja, svoje sposobnosti so ponujali po drugih 
občinah. Seveda je vse tarnanje odveč, kajti vlak je odpeljal in ne-
katerim so za vedno ostale neizkoriščane vozovnice. 

V predvolilnem času smo zopet lahko poslušali, kako bodo pomagali slo-
venjegoriškemu človeku ustvariti obljubljeno deželo, kjer bo sijalo več son-
ca, kjer bodo imeli glavno in odločilno vlogo le "pravi Lenarčani", kjer 
bodo bogatejši solidarni do revnih, kjer bodo imeli delo vsi. Vse to so 
obljubljali kandidati različnih političnih strank, ki so se borili za glasove 
svojih volilcev. 

Tisti, ki so imeli priložnost doslej dokazati svoje sposobnosti, so iskali 
argumente, da so spremembe dolgoročne ter da potrebujejo čas - torej še 
dodatna štiri leta in po načelu: vsi, ki delamo, tudi grešimo. Vse skupaj je 
bilo podobno moderni skupinski spovedi, kjer vsak posameznik prizna 
svoje napake in grehe pred množico. Ni mu nerodno in računa, da mu bo 
bližnji odpustil ter bosta tudi v prihodnje prijateljevala. 

J a, delno ste Lenarčani svojo zmoto lahko popravili na nedeljskem po-
pravnem izpitu, imate pa še eno priložnost. Ko jo boste izkoristili, pa je več 
lep čas ne bo. 

Marija Slodnjak 

O R M O Ž / ZA ŽUPANA IZVOLJEN VILI TROFENIK 

Boli kot kapital potrebuiemo znanie 
Na nedeljskih volitvah so volilci ormoške občine za novega župana ormoške občine z 71,06 
odstotki izvolili Vilija Trofenika, dosedanjega predsednika izvršnega sveta občine Ormož. 

Ž e na n o v i n a r s k i k o n f e r e n c i j e povedal , da g a j e 1 6 0 podpisov 

volilcev m o r a l n o zavezalo , d a k a n d i d a t u r o za ž u p a n a s p r e j m e . 

V predvol i ln i b o j , v k a t e r e m j e p r i č a k o v a l več t e k m o v a l n e g a 

d u h a , ni šel s p l a k a t i , kot s t a se za to od loč i la d r u g a dva kandi -

d a t a , ki s o j u pr i k a n d i d a t u r i p o d p i r a l e s t r a n k e , t e m v e č j e 

vsem 5 0 0 0 g o s p o d i n j s t v o m v obč in i pos la l p o s e b n o p isno spo-

roč i lo , v k a t e r e m j e podal svo je poglede n a f u k c i j o l o k a l n a sa-

m o u p r a v e . 

Šlo je za šest sklopov pristoj-
nosti bodoče lokalne skupnosti: 
sprejem statuta občine, funkcio-
niranje krajevnih skupnosti in 
o b č i n s k e g a sve ta , ki bo s i c e r 
strankarsko pisan, vendar si de-
lovanja raznih odborov za komu-
nalno infrastrukturo, družbene 
dejavnosti in drugo ne zna pred-
stavljati brez strokovnjakov, ki 
jih nujno potrebno pritegniti k 
temu delu. 

Kot župan se bo zavzemal za 

maloštevilno, vendar kakovostno in 
učinkovito ter ljudem prijazno občin-
sko upravo. 

Na novinarski konferenci je go-
voril tudi o drugih dogajanjih, na 
katera bo moral biti kot župan še 
posebej pozoren. Govoril je o raz-
voju Ormožu, kulturnih instituci-
jah ter srednji šoli, ki jih občina, ne 
ravno najmanjša v Sloveniji, mora 
imeti. K vsemu temu sodi pospešen 
razvoj turizma,spodbujanjegospo-
darskega razvoja, kjer naj bi imel 

Ormož po vzorcu srednje Evrope 
tudi svojo občinsko hranilnico, s 
tem pa bi preprečili odtekanje ka-
pitala izven občine, pa brezcarin-

ska cona in še marsikaj. 

"V Ormožu je večji problem kot 
kapital znanje, da bi s strokovnjaki 
lahko zapolnili vsa delovna po-
dročja. Zato se bom zavzemal, da se 
bodo mladi po študiju, obogateni 
znan jem, v čim večjem številu vrni-
li v domačeokolje. To niso obljube, 
temveč neke vrste vizija bodoče lo-
kalne politike, ki pa mora biti izkl-
jučno v službi ljudi," je dodal Vili 
Trofenik. 

Dan po končanih volitvah smo 
ga vprašali, kaj si želi kot novi 
župan občine Ormož. Dejal je, da 
sožitje in dobro sodelovanje z ljud-
mi, pa čeprav zastopajo različne in-
terese, ki jih bo potrebno usklaje-
vati na lokalni ravni. Čisto na kon-
cu je še pristavil: "Pa teden dni do-
brega dopusta." 

Vida Topolovec 

Vili Trofenik • novi župan občine 

Ormož 



PTUJ / VIKTORINOV ADVENTNI VEČER 

Kontunihaciics v družini 
VZGOJA OTROK PO IZKUŠNJAH DRUŽ INE IZ ZDA 

V začetku letošnjega medna-
rodnega leta družine je Društvo 
izobražencev Viktorina Ptujske-
ga pripravilo večer z naslovom 
Družina, kdo bo tebe ljubil? Ta-
kratni gost je bil državni sekretar 
za družino dr. Drago Čepar. V ad-
ventnem času, ko se leto izteka, 
pa Viktorinovo društvo enega od 
svoj ih v e č e r i h znova p o s v e č a 
družini. V nedeljo, 11. decembra, 
bo ob 17. uri v refektoriju minorit-
skega samostana adventni večer 
z nas lovom Komunikacija v 
družini - po ameriško, na katerem 
se bo predstavila družina Heintz-
man iz ZDA. Z a k o n c a Heintz-
man nam bosta spregovorila, o 
izkušnjah pri vzgoji svojih štirih 
otrok. 

Mark in Karen Heintzman sta 
rojena Američana in s svojimi otro-
ki že poldrugo leto živita v Sloveni-
ji. Mark Heintzman, doma iz ame-
riške zvezne države Illionis, je v 
Slovenijo "zašel" pred dvanajstimi 
leti. Mladega diplomanta ekono-
mije in filmske režije z zahodne 
kentuckyjske univerze je pot za-
nesla v Evropo z namenom, da 
razširi svoj a obzorja in spozna staro 
celino. Pristal je v Sloveniji. Vpisal 
se je na Ekonomsko fakulteto v 
Ljubljani in se poleg študija inten-
zivno spopadel z učen jem slo-
venščine. Odkrivanje tuje kulture 
in načina življenja v dotlej neznani 
deželi ga je navdušilo. Vse je bilo 
tako zelo drugače kot doma. Vzlju-
bil je Slovenijo, pridobil veliko no-
vih prijateljev in se tekoče naučil 
našega jezika. 

Po štirih letih bivanja pri nas se 
je vrnil v Ameriko in se tam kmalu 
za tem poročil s Karen Northcott. 
Znova se je posvetil študiju. Po 
uspešno opravljenem magisteriju 
iz komunikologije je kot strokovn-
jak za interpersonalno komunika-
cijo ter javno govorništvo predaval 
na dveh ameriških univerzah. 

Njegova žena Karen jestrokovn-
jakinja za oglaševanje in stikez jav-
nost jo.Oboje je študirala na uni-
verzi v domačem kraju Murfrees-
boro (Tenneessee), nato pa to znan-

je s pridom uporabila kot prodajni 
manager v eni od ameriških umet-
nostnih galerij. Po rojstvu otrok se 
je posvetila družini. 

V prvi polovici lanskega leta so 
se Heintzmanovi preselili v Slove-
nijo in živijo v Domžalah. Trem 
otrokom - šestletnemu Benjami-
nu, štiriletni Maggie ter dvainpol-
letni Callie, se je pred komaj dvema 
mesecema pridružil še najmlajši, 
Luka. Mark in Karen sta pri nas us-
tanovila podjetje. Imenuje se "Spe-

ak it" in opravlja zanimivo dejav-
nost. Že ime razodeva, da gre za go-
vor oziroma komuniciranje: ponu-
ja pomoč pri komuniciranju v tujih 
jezikih (predvsem seveda ang-
leščini), pri premagovanju razlik v 
kulturi, poslovnih navadah, men-
taliteti, jeziku; organizira tečaje in 
seminarje s področja konverzacije, 
posebnosti govora (idiomov), po-
sebnosti poslovnega in tehničnega 
jezika ter izvajanja prezentacij. Pri 
Marku in Karen oziroma v njunem 
podjetju lahko dobite tudi infor-
macijeo ameriški poslovni kulturi, 
zgodovini, etnologiji in etnografiji 
ter umetnosti. Zlasti se posvečata 
tečajem ameriške angleščine za 
ciljne skupine (srednješolce ipd.), 
ki jih obogatita s spoznavanjem 
ameriške kulture in načina življen-
ja. 

Sicer pa v zasebnem življenju 

Heintzmanovi svoje "ameriškosti" 
ne poudarjajo preveč. Tudi na ad-
ventnem večeru sebodo predstavili 
bolj kot družina in manj kot ame-
riška. 

Zakonca Heintzman imata prav 
gotovo potrebno znanje in kot 
starša štirih otrok tudi bogate 
izkušnje, da nam lahko kaj povesta 
o vzgoji in družinski komunikaciji. 
Kakor vsi starši se tudi onadva pri 
tej zahtevni nalogi srečujeta z navi-
dez nerešljivimi težavami. Zanimi-

vo bo izvedeti, kako se jih lotevata. 
Poudariti je treba, da njun prispe-
vek ne bo teoretično predavanje, 
ampak nam bosta predstavila svoje 
lastne izkušnje in izvirne rešitve. 
Spregovorila bosta o nekaterih 
načelih, na katerih temelji vzgoja v 
njihovi družini, in o svojem priza-
devanju, da jih dosledno upošteva-
ta. Mark nas bo nagovoril v sloven-
skem jeziku, Karen, ki se jezika šele 
uči, pa bo svoje predavanje podala v 
angleščini, vendar bodo njen pris-
pevek sproti prevajali. 

Večer bo s svojim glasbenim ut-
rinkom obogatil Tomaž Plahut-
nik, citrar iz Kamnika. 

Predavanje bo javno, zato 
Društvo izboražencev Viktorina 
Ptujskega prisrčno vabi vse, ki jih 
omenjena tema zanima, da se ga 
udeležijo. 

B . F . 

Družina Heintzman (manjka dvomesečni Luka). 

SESTRZE / ŽIVLJENJE INVALIDA NI LAHKO 

m • f * f • m f • | ukovniki za invalida 
Pred dnevi sva z Brankom Gajštom, likovnikom amaterjem iz Sestri, obiskala njegove-
ga soseda, 68-lefnega invalida Maksa Ahca. Na Brankovo pobudo bo deset likovnikov 
- osem iz Ptuja (Branko Gajšt, Andrej Božič, Jože Foltin, Rozina Šebetič, Franc Simonič, 
Julij Ošlovnik, Bojan Lubaj in Bogomir Jurtela) ter likovnici iz Slovenske Bistrice (Ber-
nardina Paj in Jožica Tomazini) - pripravilo v Mestni hiši v Ptuju 9. decembra dobrodel-
no prodajno razstavo, ki bo na ogled mesec dni. Z izkupičkom nameravajo Maksu Ahcu 
omogočiti zdravljenje v toplicah. 

Kljub temu da do Branka, ki sta 
bližnja soseda, pride Maks Ahec s 
pomočjo palic skoraj vsak dan, je 
bil minul i č e t r t e k n e k o l i k o 
zadržan, saj se ni počutil dobro. 
Pa sva kl jub temu pr i je tno po-
kramljala. 

Povedal mi je, da je invalid žeod 
otroških let. Prebolel je paralizo, ki 
mu je pustila t ra jne posledice. 
Starši so ga v želji, da bi imel svoj 
kruh, dali učit čevljarske obrti. Po 
drugi vojni , ko je bilo za čevlje 
težko, saj jih v trgovini nisi mogel 
kupit i , pa še kvaliteta je bila 
vprašljiva, je Maks Ahec, ki je bil 
takrat še pri močeh, naredil marsi-
katere nizke ali visoke čevlje, lote-
val pa se je tudi visokih škornjev. 
Kvaliteta čevljev je odvisna od 
usnja, kvalitetnega govejega pa je 
bilo takrat malo, veliko več je bilo 
svinjskega. Čevl j i , nare jeni iz 
slednjega, so imeli to slabo last-
nost, da so se v snegu napili vlage. 
Mokreali vsaj malo vlažnesi potem 
nosil vso zimo, do pomladi. Po voj-
ni nisi mogel kupiti šolskih torb, 
zato so jih starši naročali pri Maksu 
in naredil jih jevečkotsto. 

V kuhinji, kjer je bilo prijetno to-
plo, ima ob oknu škatlo z najnuj-
nejšimi čevljarskimi potrebščina-
mi. Tu in tam še vedno popravi 

kakšne čevlje, drugače tega ne dela 
več, ker mu peša vid. Jezi pa se, da so 
čevlji danes tako slabi. 

Od čevljev se najin pomenek 
povrne na njegovo zdravje in inva-
lidnost. Pred leti si je zlomil desno 

nogo, s tem pa so se njegove 
zdravstvene tegobe šepovečale. Za-
dela ga je tudi kap. Hudomušno je 
povedal, češ celo pokopati so me že 
hoteli, jaz pa sem še vedno tukaj. 

Življenje ga ni nikoli pestovalo. 
Žena, po njej ima tudi pokojnino, 
saj sam ne dobiva za invalidnost 
niti tolarja, je bila dve leti pred 
smrt jo priklenjena na posteljo. 
Maks - invalid je skrbel zanjo po 
svojih močeh. Sedaj prebiva v hiši 
sam s sinom, ki se vozi na delo v 
Maribor. Da si krajša dan, se ukvar-
ja celo s kuho, vendar kot je zagot-
avljal, ne s preveliko ljubeznijo. 
Hčerka, poročena v bližnji Sloven-
ski Bistrici, prihaja k očetu dokaj 
pogosto na obiske. 

"Pa mi je kljub vsemu precej sa-
motno. Veste, pogrešam nekoga, s 
katerim bi lahko ves dan klepetal. 
Imam sicer radio, vendar se z njim 
ne morem pogovarjati," pove ob 
slovesu, ob tem pa zatrjuje, da še vse 
nekako gre, samo potrpljenja mora 
imeti človek zvrhan koš. 

Vida Topolovec 

Maks Ahec 

PTUJ / ZDRAVSTVENA CONA NA POTRČEVI RASTE 

Hitreje do enotne zdravstvene cone 
Novi prostori splošnih ambulant na Potrčevi cesti v Ptuju v nadzidku trakta B so bili v gro-
bem sicer zgrajeni do roka, 30. novembra, ne pa tudi dokončani. 

Kot je na petkovem og-
ledu obl jubi l direktor 
gradbenega podjet ja 
Gradnje Ptuj Ljubo Ci-
merman, bodo vsa grad-
bena, instalaci j ska in 
obrtniška dela končali do 
sobote, 10. decembra, 
tehnični prevzem novih 
prostorov pa bo 13. de-
cembra. Naložba brez 
opreme je stala 70 milijo-
nov tolarjev, večino de-
narja pa je zagotovil 
občinski proračun. Di-
rektor zdravstvenega 
doma Ptuj dr. Henrik 
Žlebnik je v petek pove-
dal, da bodo v novih pros-
torih pričeli delati prvega 
februarja prihodnje leto. 
Do takrat jih bodo tudi 

opremil i , zato ne-
kajdnevna zamuda pri 
gradbenih delih ni tako 
huda, kot je videti na prvi 
pogled,saj tudi opremeše 
nekaj časa ne bo. Bolj kot 
zamuda, ki je delno opra-
vič l j iva , saj jo je 
povzročilo tudi nenehno 
spreminjanje načrtov, jih 
v tem trenutku skrbi , 
kako bodo zagotovili de-
nar za potrebno nemedi-
cinsko opremo. 

V tem tednu se bodo v 
zdravstvenem domu 
odločili o tem, katere dej-
avnosti bodo iz Čučkove 
stavbe poleg pljučnega 
dispanzerjašepreselili na 
Potrčevo, kjer so uredili 
pet novih ambulant in 

spremljajoče prostore, v 
kletnih prostorih zoboz-
dravstva pa bodo novi 
prostori za rentgensko 
diagnostiko in pl jučni 
dispanzer. Želijo si, da bi 
jih bilo čim več in da bi se 
projekt enotne zdravst-
vene cone na tej lokaciji 
h i t re je uresnič i l . Z 
načrtovano gradnjo pod-
voza bo namreč delo v 
Čučkovi postalo prak-
tično nemogoče. Z novi-
mi prostori ptujskega 
zdravstva se bodo iz-
boljšale razmere za delo 
zdravstvenih delavcev, 
pridobili pa bodo tudi pa-
cienti. Čakalnice so v no-
vih prostorih skrčili na 
minimum, saj naj bi se v 

bodoče pacienti za preg-
lede v glavnem naročali 
po telefonu. 

V petek sta o pomemb-
nosti novih prostorov, za 
katere so si zdravstveni 
delavci neuspešno priza-
devali več desetletij, go-
vorila tudi predsednik 
ptujskega izvršnega sveta 
Branko Brumen in dr. 
M i r o s l a v L u c i iz 
pljučnega dispanzerja, ki 
je obljubil, da bodo v no-
vih prostorih zagotovili 
najvišjo možno strokov-
no znanje in skrb za bol-
nike. 

••MG 

Sošolcu Zlatku v slovo 
20. novembra nas je 

prvošolčke 1. a razreda OS Veli-
ka Nedel ja prizadela žalostna 
vest, da smo za vedno izgubili 
nadvse dragega in prizadevnega 
s o š o l c a Zla tka . Nismo mogli 
verjeti, a boleča resnica je bila 
neubežljiva in nam je vsem, pa 
čeprav smo še zelo majhni, vre-
zala v srce globoko rano, ki se ne 
bo tako kmalu zacelila in nas bo 
še dolgo skelela. 

1. septembra letos se nas je pet-
najst razigranih prvošolčkov ra-
dovedno oziralo po veliki, prijet-
no urejeni učilnici, ki je skrivala 
toliko novega, zanimivega ... Vsa-
kega izmed nas je na mizici čakala 
rumena rutica, kresnička in 
skromno, a vendar lepo darilce. 
Kako smo bili takrat vsi veseli in 
smo z navdušenjem čakali novih 

doživetij v čisto ta pravi šoli! Tako 
je čas mineval in skupaj smo prid-
no spoznavali prve črke, besede, 
številke... 

V razredu nas je bilo petnajst. 
Majhnih, razigranih, a vendar že 
pravih šolarjev. Petnajst krhkih 
bit jec, tako polnih življenja, vesel-
ja, sreče in upov na lepo prihod-
nost. Vse bi bilo lepo kot v pravlji-
ci, če... 

Takrat še nismo slutili, da čas, 
ki prihaja, prinaša med nas nekaj 
mračnega, grenkega, nikoli po-
zabljenega. Takrat še nismo vede-
li, da bo sredi ceste za vedno uga-
snilo življenje našega priljublje-
nega sošolca Zlatka. Kako močno 
smo želeli in upali, da bo njegova 
močna volja do življenja premaga-
la smrt. Toda na žalost zaman. 
Tako je bilo njegovo prvo in hkra-

ti zadnje šolsko leto zelo kratko. 

Takrat nas je bilo v razredu pet-
najst. Kaj pa danes? Samo štiri-
najst nas bo dalje iskalo smisel 
življenja, samo štirinajst nas bo 
dalje kljubovalo prihodnosti, ki je 
tako zelo nepredvidljiva. Vseh šti-
rinajst žalostnih glavic se danes 
obrača za tabo, Zlatko, ki si tako 
hitro in brez slovesa za vedno 
odšel od nas in med nami pustil 
bolečo praznino. 

Majhni, kot smo, danes nikakor 
ne moremo dojeti, da se ne boš ni-
koli več vrnil med nas, toda vedi, 
da boš v naših srcih živel večno. 
Ohranili te bomo v lepem spomi-
nu in z vprašanjem na ustnicah: 
"Zakaj so seosula zlata zrna?" 

Žalostni sošolci in sošolke 1. a 
razreda z učiteljico 

PTUJ / PRODAJA CIGARET NA ULICI 

V posmeh projektu • zdravo mesto 
Prejšnjo sredo se je pred Mestno hišo v Ptuju "zgodila" ulična prodaja cigaret. Brhki 
dekleti sta ustavljali štvilne Ptujčane in Ptujčanke ter jih spraševali, ali kadijo. Tuintam 
je komu še kapnilo majhno darilce. In začuda: nihče se ni razburjal, tudi tisti iz Mestne 
hiše ne, ki so sprejeli projekt Ptuj - zdravo mesto, če že inšpektorjem ni dano, da 
bi ukrepali. 

Kot je povedal načel-
nik uprave za inšpekcije 
P tu j -Ormož Ivan 
Božičko, takšna ulična 
prodaja cigaret oziroma 
prodaja na pločniku 
pred trafiko ni kazniva -
tako so jim uradno raz-
ložili na ministrstvu za 
gospodarske dejavnos-
ti ; bodo pa prihodnjič 
ukrepali. Čebi se takšna 
prodaja zgodila pred 
šolo, bi ne glede na raz-
lago dosledno ukrepali. 

Sicer pa se ob prodaji 
na pločnikih, s katero si 
mesto želi do več življen-

ja, poraja vrsta vprašanj, 
na katera pa tudi v črki za-
kona ni pravih odgovo-
rov. Zato si jih bo moralo 
vsako mesto samo napi-
sati. Ptuj se je odločil, da 
bo zaživel kot center 
zdravega življenja, zato 
verjetno v bodoče ulične 
prodaje cigaret ne bo mo-
gel dovoliti . Cigaretni 
ogorki so trenutno one-
snaževalec številka 1 na 
ptujskih ulicah in trgih. 
Najhuje pa je v križišču 
Peršonove z Volkmerje-
vo cesto, ki je javna kadil-
nica za ptujske 
srednješolce. Morda še 

ne veste: en c igaretni 
ogorek onesnaži 40 litrov 
pitne vode! Zato premis-

limo, kje bomo odvrgli 
ogorke, če že kadimo. 

-o M G 

Prodaja cigaret pred Mestno hišo. Foto: Kosi 

Otroški dodatek tudi zamudnikom 
Približno 500 upravičencev za otroški dodatek je začasno ostalo brez njega, saj niso 

do roka, 30. septembra, prinesli potrdil o šolanju otrok. Ob velikem zavzemanju ptujske-
ga Centra za socialno delo bodo tisti, ki so zamudili iz upravičenih razlogov, nato pa se 
pritožili na negativne odločbe in prinesli potrdila naknadno, dobili otroški dodatek tudi za 
nazaj, vsi drugi pa od takrat, ko bodo dostavili zahtevana potrdila. Sicer pa je mogoče 
vložiti zahtevek za otroški dodatek na novo kadarkoli na Centru za socialno delo, je po-
vedal direktor Centra Miran Kerin. 

Trenutno dobiva v občini Ptuj otroški dodatek od 1923 do 6338 tolarjev 5000 upra-
vičencev. 

•> M. Zupanič 
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H/lipova trgovina v Rogaški Slatini 

Kolektiv prve Mipove in Mercatorjeve trgovine v Rogaški. Foto: Kosi. 

Za Mercator Mip Ptuj je bil 5. 
d e c e m b e r p o m e m b e n d a n : v 
Rogaški Slatini so odprli izredno 
lepo samospostrežno trgovino z 
živili. Gre za prvo trgovino, ki jo je 
Mercator odprl v tem mestu, in 
prvo trgovino, ki jo je Mip odprl 
zunaj ptujske občine. Uredil jo je 
na površini 330 m" v poslovnem 
objektu Sonce. V njej je skupaj s 
pos lovod jo H e r m a n o m 
Kopšetom izZetal zaposlenih se-
dem ljudi. 

Na otvoritvi sta govorila glavni 
direktor Mercator ja Mipa Ptuj 
Stanko Brodnjak in predsednik 
poslovnega odbora poslovnega sis-
tema Mercator Živko Pregl. 
Slednji je pohvalil kolektiv ptuj-
skega Mipa, ki ga vodijo sposobni 
ljudje in so sposobni v zelo kratkem 
času zgraditi takšen objekt, kot je 
nova samopostrežna trgovina v 
Rogaški Slatini. 

M G 



KLUB B O R I L N I H VESC IN 

Izreden uspeh Pfuuanov 
V zadnjih nekaj sezonah pravzaprav ni bilo tekmovanja, kjer (lani 
Kluba borilnih veščin Ptuj ne bi dosegli dobrih rezultatov. V soboto pa 
so posamezniki presegli sami sebe in porazili tudi mednarodne moj-
stre borilnih veščin. 

Prejšnjo soboto je bil namreč 
mednarodni turnirv Litiji , na ka-
terem je nastopilo 183 tekmoval-
cev iz 25 klubov in 6 držav, 
P tu jčani pa so bili daleč naju-
spešnejši. Osvojili so tri prva in 
eno drugo mesto ter več četrtih in 
petih mest in to v konkurenci, ki 
je v S loveni j i že dolgo ni bilo. 
Očitno je, da je trener KBV Ptuj 
Vladimir Sitar kvalitetno pripra-
vila vseh 11 tekmovalcev, ki so 
zastopali barve Ptuja. 

Prva mesta so osvojili: Andrej 
Vindiš, Maja Ozmec in Davorin 
Grabrovec, drugo mesto pa Branko 
Fidler. 

Na tekmovanju so se borci izka-
zali z izredno lepimi tehnikami in 
fer borbami, sodniki pa z dobrim 
sojenjem. Pripomniti velja, da bi se 
ob reprezentantih BiH, Hrvaške, 
Avstrije, Nemčije, Madžarske in 
Slovenije pojavili tudi drugi, ven-
dar je bil termin nekoliko nepos-
rečen. V skoraj istem času je nam-
reč potekalo tudi evropsko 
prvenstvo v kickboksu na Portu-
galskem (Lizbona). 

Med mlajšimi dečki je Andrej 
Vindiš premagal do finala vse na-
sprotnike, v finalu pa še Juvana iz 
Zagorja in tako osvojil prvo mesto, 
pokal in diplomo. 

Pri članicah je nastopila tudi 
naša mladinska reprezentantka 
Maja Ozmec in deklasirala vse svo-
je nasprotnice. V finalni borbi s 
hrvaško predstavnico Hršakovo je 
zmagala sicer presenetljivo, vendar 

suvereno z rezultatom 5:2. Pri-
pomnim naj še, da je bila Maja 
najmlajša med tekmovalkami. 

Boji med člani v semi kontaktu 
so bili prav gotovo najbolj zanimi-
vi. Leon Kaučevičjeizgubilčetrtfi-
nalno borbo s Danilom Korotajem 

iz Ormoža. Slednjemu je uspela re-
vanša za poraz v državnem prvenst-
vu. 

Poglavje zase so bile borbe nove-
ga mladega upa ptujskega in slo-
venskega kickboksa Davorina Ga-
brovca, saj je deklasiral bivšega in 
trenutnega državnega prvaka in 
nato še v finalu nemškega prvaka 
Maierya ter osvojil prvo mesto. 

Ptujski šampion v kategoriji do 
79 kg Branko Fidler je ponovno za-
blestel. V predtekmovanju je pre-

pričljivo opravil z vsemi nasprotni-
ki, v finalu pa po izredni borbi klo-
nil proti tekmovalcu in trenerju 
l jubljanskega Skorpiona Ičano-
viču. Tako je z drugim mestom do-
polnil ekipni uspeh KBV Ptuj. 

Organizator P D K Zagorje je na 

tekmovanje povabil nekaj visokih 
gostov: Daniela Ponda iz ZDA, dr. 
Emina Topiča iz Hrvatske ter 
preds, KBZ Slovenije Zvonka Zin-
rajha, ki so tekmovanje ocenili kot 
izredno uspešno. 

Ekipe, ki so na tekmovanju sode-
lovale, so imele v svojih vrstah ne-
kaj "kupl jenih" tekmovalcev. 
Uspeh ptujskega kluba je še toliko 
večji, saj vsi tekmovalci prihajajo iz 
domače šole borilnih veščin. 

Zvone Zinrajh 

Ptujski tekmovalci (od desne) Fidler, Ozmeieva, Vindiš in Gabrovec z Zin-

rajhom, Pondom, dr. Topicem in Sitarjem. 



P R E D S T A V L J A M O V A M . . . / JEUCA VOGRINEC IZ SP. VOLIČINE 

"Samota in revščina mi 
^MSERpII JilBCî  

Ko vidiš skromen dom Jelice Vogrinec v Sp. Voličini, že vnaprej pomisliš, da sta se 
sreča in smeh za zmeraj izselila iz njega. Brž ko nas je Jelica zagledala, nam je vsa 
nasmejana hitela naproti in pogovor je stekel kot med starimi znanci. Povabila nas 
je v hišo, a se že vnaprej opravičila, da je vse v zelo slabem stanju, na koncu pa vsa 
vesela dodala: "Srečna sem in znam uživati življenje. Nikoli se ne dolgočasim. Ne 
pustim, da bi mi revščina pobrala življenjsko energijo, ki jo imam." 

Ko sem se ozrla po sobi, sem ta-
koj opazila veliko lesorezov, lutk, 
rož iz krep papirja in maketo ure-
jene slovenjegoriške kmetije. Je-
lica je pojasni la , <fa j e to n jena 
rojstna hiša, k jer je bila včasih 
gostilna. Kljub temu pa je morala 
v svojem otroštvu že zgodaj od 
doma služit. Zelo rada bi študira-
la, na j ra je glasbo. T o so ostale 
njene neuresničene želje inšeda-
nes zameri s t a r š e m , da ji niso 
omogočili študija. Obiskovala je 
meščansko šolo, a je zaradi vojne 
ni mogla dokončati. Njena glas-
bena nadar jenost se zelo hitro 
pokaže. 

Iz stare skrinje, v kateri so bile 
včasih obleke kake imetnitne go-
spe, Jelica privleče zvezek. "Tu je 
zapisano moježivljenje. Mojasreča 
in nesreča." Je l i ca zamiš l jeno 
obrača liste. Ko stegnem roko, da bi 
tudi jaz prebrala delček njenesreče, 
mi pojasni, da vsepesmi niso za jav-
nost. Potem jih po naključju izbira 
in mi jih tudi zapoje. Nekatere pe-
smi prepeva tudi v kn j ižni 
nemščini . Po je zelo čisto in ob 
kakšnem besedilu me kar zmrazi. 
Nekaj jih preskoči in pojasni mi, da 
so te posvečene n jenemu 
zaročencu, s katerim je bila petind-
vajset let zaročena. Pred kratkim pa 
ji je pojasnil , da je vsega konec. 
Toda Jelice to ni strlo; našla jenove 
stvari, ki zapolnijo njen delavnik. 

Ukvarja se z raznimi ročnimi 
deli in izdeluje čudovite stvari. 
Njene rože iz krep papirja so videti 

zelo pristne in so živahnih barv, 
njeni vezeni prti in posteljnina so 
pravo umetniško delo. Zelo rada 
bere ; ker je n jen dedek bil 
nadučitelj , je podedovala veliko 
knjig in bere jih tudi v gotici. "Pa še 
eno veselje imam," doda Jelica. 
"Zelo rada izdelujem ročne lutke in 
igram z njimi. Največkrat le zase ali 
za sosedove otroke." Letos je 
skrbno izdelala Miklavža, saj je 
zdaj tak čas. 

" T o , kar me vesel i , to tudi 
počnem, in ko sem zatopljena v 
delo, ne razmišljam. To mojo srečo 
in preprostost mi včasih tudi zavi-
dajo in me ne razumejo, da je to 

moje največje in tudi edino bogast-

vo," pojasnjuje petinšestdešetletna 

Jelica. 

••MS 

Jelica pove: "V porušeni hišici živim, 
dve kožici redim, kuža Nero zame se 
boji, če kdo pride, zarenči in vse se ga 
boji. Muci dve imam in rada jih imam 
ter me spremljata povsod." 

Lutke so Jeličino veselje. 

P E R N I C A P R I M A R I B O R U / ODPRLI OBNOVLJENO MAGISTRALKO 

Vsak nov kilometer je pomemben 
Rekonstrukcija magistralne ceste Ml0/1 med Mariborom in Lendavo, ki so jo v so-
boto uradno odprli za promet, je pomembna pridobitev za vso državo. Gre za eno 
najpomembnejših slovenskih prometnic, saj je po zaprtju ceste Zagreb - Beograd 
postala najbolj obremenjena slovenska prometnica. 

V soboto je minister za promet 
in zveze Igor Umek v Pernici pri 
Mariboru obnovljeno cesto tudi 
uradno odprl. Tokrat so se naši 
gradbeniki izkazali, saj so v dogo-
vorjenih šestih mesecih končali 
štiri odseke skupne dolžine 23 ki-
lometrov. Vozišče rekonstruira-
nih odsekov je bilo zelo poškodo-
vano, preozko, nevarno, imelo je 
ostre ovinke, zaradi česar je bil 
promet pogosto oviran. Celotna 
investicija je državo skupaj s kre-
diti Evropske banke za obnovo in 
razvoj stala približno 1,7 milijar-
de tolarjev. Ostanejo le še manjša 
zaključna opravila, ki bodo po-
mursko magistralo uvrstila med 
naj lepše ure jene prometnice v 
državi, je dejal minister Umek. 

Anton Brodnjak, vodja celotne-
ga gradbišča štajersko- pomurske 
magistrale, je povedal, da so v manj 
kot šestih mesecih opravili 230 
tisoč kubičnih metrov gramoznih 
izkopov, zgradili 138 tisoč 
kubičnih metrov zemeljskih nasi-
pov in 86 kubičnih metrovgramoz-

nih tamponov ter asfaltirali 162 
tisoč kvadratnih metrov voznih 
površin. Od Počehove do Zamar-
kove so zgradili dva in obnovili šest 
mostov oziroma prepustov. V na-
seljih so za varnost pešcev zgradili 
pločnike. Vzdolž celotne trase stoji 
18 parov novih avtobusnih postaja-
lišč in razsvetljenih prehodov za 

pešce. 

Odslej bo torej potovanje od 

Lendave do Maribora hitrejše in 

varnejše, za državo pa je dobro-

došel vsak urejen ali dograjen kilo-

meter slovenskih prometnic. 
Tekst in foto: M. Slodttjak 

Igor Umek je uradno odprl obnovljeno magistralno cesto med Počehovo in Len-
davo. 

Vakcinacija lisic proti steklini 
V soboto, 10. decembra, bodo 

lovci v svojih loviščih polagali 
vabe s cepivom za cepljenje li-
sic proti steklini. Vabe zaradi 
intenzivnega vonja po sestavi-
nah ( lo j in r ib ja m o k a ) pri-
vabljajo lisice, pri njih pa se po 
zaužitju vabe ustvari odpornost 
proti steklini. 

Vabajekužnaše 14dni od dne-
va polaganja. Če vabo pojedo dru-
ge mesojede živali, jim ne škodu-
je, vendar je manj možnosti, da jo 
najde lisica, kateri je namenjena. 

Zatobovčasuod 10.12.do 24.12. 
poostren kontumac (prepoved 
prostega gibanja psov in mačk), 
ki sezaradi nevarnosti steklineže 
dalj časa izvaja. Lovci bodo v tem 
času strožje nadzirali lovišča ter 
psein mačke, ki se bodo prosto gi-
bali, tudi ustrelili. 

Nepoklicani naj se ne dotikajo 
vab. V primeru, da sebo kdo doti-
kal vab, si mora temeljito umiti 
roke, če pa bi zaradi pritiska izte-
kla iz vabe cepilna tekočina po 
roki z ranami ali pa bi brizgnila v 

oči, mora takoj poiskati zdrav-
niško pomoč. 

Lisica je glavni prenašalec ste-
kline z divjih na druge divje in 
domače živali ter človeka. Akcija 
cepljenja lisic s polaganjem vab 
ima preventivni namen, da se 
zaščiti celotna populacija lisic. S 
tem se steklina ne bo zatrla, se pa 
za nekaj časa prekine nevarnost 
in nagloširjenjebolezni. 

Veterinarski inšpektor 
JožeBojnec, dr.vet.med. 

O R M O Ž / POSVET O SIPONU 

Člani društva vinogradnikov Jeruzalem ter vinarji in vinogradniki ormoško-ljuto-
merskih goric so si zadali nalogo, da bodo slovenskemu vinogradništvu in posa-
meznim sortam vina povrnili sloves, ki so ga nekoč že uživali. Prvi v nizu takšnih 
posvetov je bil pred dvema letoma v zvezi z razliko med chardonnayjem in belim 
pinojem, ki smo ga v Sloveniji zaradi nepoznavanja poznali pod imenom beli bur-
gundec, lansko leto je bil govor o laškem rizlingu, letos pa o šiponu - trti in vinu na 
Štajerskem, ki ga žal mnogi pivci poznajo predvsem kot vino za brizganec. Glavni 
namen posveta je bil vrniti šiponu njegov nekdanji sloves. 

Pokrovitelj posveta, na katerem so se zbrali vinogradniki iz skoraj 
vsega podravskega vinorodnega rajona, je bilo Ministrstvo za kme-
t i j s tvo in gozdarstvo. O š iponu, ki na j l epše uspeva na območ ju 
ormoško-ljutomerskih goric, o njegovi rasti, dobrih in manj dobrih 
lastnostih so govorili magistra Tone Vodovnik in Tone Zafošnik, oba iz 
Maribora, terdipl. ing. agr.KatjaGrabovac iz podjetja Vinogradništvo, 
vinarstvo in sadjarstvo Jeruzalem Ormož. 

Delež šipona v štajerskih vino-
gradih je 13-odstoten. Prvič ga 
omenja jo že v 16. s tolet ju na 
Slamnjaku pri Ljutomeru. "Znano 
je tudi kot ognjeno vino", je pobrs-
kal po zgodovinskih virih mag. 
Tone Zafošnik iz Maribora, ki ga 
številni Ormožani poznajo kot iz-
jemnega vinarskega strokovnjaka. 
Dodal je še, da so ga nekoč imeno-
vali poščip, na Madžarskem pa fur-
mitin. 

V prispevku mag. Toneta Vo-
dovnika in dipl. ing. agr. Kat je 
Grabovac je bilo slišati, da je to sor-
ta s širokim razponom kakovostne 
lestvice, saj daje šipon svojevrstno 
vino s prosojnim zelenkastim le-
sketom, nežnim okusom ter izbra-
nim vonjem. Zrelo grozdje te sorte 
je rjavkasto zapečeno; prav zreli 
šiponi dajejo odlična vina, pozne 
trgatve pa so sploh neprekosljive. 
Pridelovalne razmere in potrebe v 

prejšnjih časoh so narekovale čim 
več cenejšega - konzumnega vina, 
za to pa je šipon, ki daje tudi do 
dvajset in še več kilogramov 
grozdja na trto, naravnost idealen. 
Tako je pocenitev vinogradniške 
proizvodnje dodobra spremenila 
strukturo vinogradov v škodo ka-
kovosti, pa tudi cepljenke te sorte 
niso bile vedno selekcionirane. 
Mnoge so zasebni vinogradniki 
kupili, ne da bi preverili njihovo 
poreklo. Tako se je potem večina 
pridelanega vina iz te sorte znašla 
na policah v litrskih steklenicah 
kot vino š iroke potrošnje. Šele 
zadnje čase ponovno vračamo šipo-
nu njegov nekdanji sloves. Katja 
Grabovac je svoje predavanje o 
šiponu sklenila z mislijo, da svet 
ormoško-ljutomerskih goric šipo-
nu ugaja, ker mu je na teh hribih 
dovolj toplo, da lahko iz njega pri-
delajo visokokakovostno in žlaht-

no kapljico. 
V razpravo o šiponu se je 

vkl juči la tudi prof. dr. S lavica 
Sikovec z Biotehniške fakultete iz 
Ljubljane. "Pri šiponu moramo iti 
na zmernost, na manjšo obremeni-
tev, na nižjo vzgojo, kajti toploto, ki 
se akumulira v zemlji, lahko trta 
vsrkava tudi ponoči," je poudarila 
prof. Sikovčeva. 

Po več kot dveurnem posvetu so 
si udeleženci v mali dvorani 
ormoškega doma kulture ogledali 
priložnostno razstavo o šiponu, ki 
so jo pripravili zasebni in družbeni 
vinogradniki z območja ormoško-
ljutomerskih goric. Pravo prese-
nečenje pa je udeležence posveta 
čakalo v ormoškem hotelu, kjer so 
pokusili 19vrst vinasortešiponza-
sebnih in družbenih proizvajalcev 
z območja ormoško-ljutomerskih 
goric, od normalne trgatve letnika 
1993, poznih trgatev, raznih izbo-
rov, jagodnih in suhih jagodnih do 
ledenega vina in arhivskih vin vse 
tja do letnika 1971. Pokušnjo je 
strokovno vodila znana ormoška 
enologinja Lidija Ruška. 

Vida Topolovec 

PREJEL I S M O 

OBVESTILO ZA JAVNOST 
Zdravniki bolnice Ptuj smo na 

sestanku vseh zdravnikov 30. 11. 
1994, ki se ga je udeležilo 24 zdrav-
nikov, izglasovali nezaupnico di-
rektorju dr. Lojzetu Arku iz: 

- pravnoformalnih razlogov: 
(kršitev kolektivne pogodbe, 
kršitev zakona o varstvu pri delu, 
kršenje zakonodaje iz varstva 
človeških pravic) 

- moralno-etičnih razlogov: 
Zdravniki menimo, dase je direktor 
obnašal nekolegialno, saj je zdrav-
nike kirurškega in internega oddel-
ka prisilil v triizmensko delo pod 
pretvezo uveljavitve protesta FI-
DES-a. V času, ko so mnogi direk-
torji podprli kolege pri protestu zo-
per neustrezno vrednotenje našega 
dela, je dr. Lojze Arko edini v Slove-
niji s svojimi odredbami izvajal pri-
tiske, ki niso v skladu z moralno-
etičnimi normami. Odredba,s kate-
ro je uvedel triizmensko delo, pre-
povedal dopuste, strokovna izpoln-
jevanja, izvajal normativne kršitve 
v času, ko niso bile prisotne izredne 
razmere, je brez moralne, strokovne 
in pravne podlage. 

- strokovnih razlogov: menimo, 
da direktor kot zobozdravnik ni 
sposoben izvajati ustreznega stro-
kovnega nadzora znotraj zavoda. 

V času, ko so vodstva drugih bol-
nišnic strnila vse moči za ohranitev 
nivoja svojih zavodov, je direktor s 
svojimi ukrepi sam degradiral našo 
bolnišnico napredlagano raven kra-
jevne bolnišnice. 

Nezaupnico je podpisalo 22 
zdravnikov specialistov ptujske 
bolnišnice. Menimo, da nihče, ki ne 
uživa zaupanja večine zdravnikov v 
zavodu, kot je bolnišnica, ne more 
uspešno voditi bolnišnice. 

Ptuj, dne 30.11.1994 
Odbor FIDES Bolnišnice Ptuj: 

zaupnik FIDES: dr. Urban To-
plak, specialist internist 

RESNIKOV PREDVOLILNI 
HIT ALI "DEMOS JE 

OPRAVIL SVOJE 
POSLANSTVO" 

Branko Resnik, prvi predsednik 
ptujskega Demosa, je tik pred vo-
litvami objavil hvalnico domnev-
no ptujski Demosovi vladi in nje-
nemu predsedniku g. Branku 
Brumnu. Resnikov sestavek vse-
buje vrsto prirejenih dejstev in iz 
njih izvedenih vrednostih ocen, na 
katere moram odgovoriti. 

Demosovega kandidata za pred-
sednika skupščine poslanci levih 
strank in "neopredeljeni" niso 
podprli. 

Novega kandidata g. Rajherja so 
predstavili ptujski Demokrati in 
tega so podprli vsi poslanci levih 
strank. G. Rajher izhaja iz njihove-
ga političnega prostora in tega ni ni-
koli zanikal, kljub temu da je ves 
mandat nastopal kot "neopredel-
jen". 

Prvi predsednik IS g. Lah ni mo-
gel normalno voditi občinske vlade, 
saj so ga takoj naskočili z vsemi raz-
položljivimi orožji poslanci levih 
strank (ZL in LDS) v ubranem soz-
vočju z vsemi "neopredeljenimi". 
Nasprotovanju so se pridružili lo-
kalni mediji in to je g. Laha pripra-
vilo do prenAgljenega odstopa. 

Novega mandatarja je, zanimivo, 
pripeljal zopeT g. Resnik. G. 
Vajngerl je na predstavitiv zahteval, 
dase zamenjajo tisti člani IS, ki jih je 
Demos z veliko težavo spravil v vla-
do. Take zahteve nismo mogli pod-
preti in zato je g. Vajngerl umaknil 
svojo kandidaturo. Uspeli pa smo z 
imenovanjem podpredsednika IS g. 
Brumna za predsednika IS in tako 
ohranili prvotno sestavo vlade. 

Po neuspehu z g. Vaj ngerlom je g. 
Resnik odstopil kot predsednik De-
mosa. Zanimivo je, da ga je zamenjal 
g. Lovrenčič, predsednik ptujskih 
Demokratov. 

Prva zasedanja skupščine so bila 
zelo zapletajoča, saj smo za sprejem 
dnevnega reda porabili tudi uro in 
več. Iz proceduralnih razlogov so 
sprejemu nasprotovali poslanci ZL, 
LDS in "neopredeljeni". 

Novi predsednik IS g. Branko 
Brumen je zgodaj ugotovil, koliko je 
ura, in se hitro potihem preselil iz 
Demosa k starim strukturam. Po tej 
"prenovi" je sodelovanje s predsed-
nikom skupščine postalo utečeno. 
Ptuj je dobil skupščino, ki je gladko 
podprla vsak predlog, tudi če je bilo 
treba vložiti milijone v blato ribni-
ka ali postaviti paviljon, kijev enem 
letu služil za en promenadni kon-
cert predsedniku na čast. 

Ptuj je postal zelo znana občina, 
ki ima denarja na pretek za razna 
srečanja in prireditve, na katerih 
smo bogato gostili povabljence z re-
prezentančnimi sredstvi. V pro-
računu pa nismo našli sredstev za 
štipendije za socialno ogrožene, na-
darjene, za ljubiteljsko kulturo, za 
športne klube, za dodatne izo-
braževalne programe in šolsko 
opremo ... To je ptujska zgodba o 
uspehu (uspehu v nastopaštvu in 
slikanju). 

Ptujski Demos, ki so ga vodili 
Demokrati (Resnik in Lovrenčič), 
je hitro zgubil svoje težo, saj so De-
mokrati prešli v drugi politični pol 
in s tem omogočili spremembo poli-
tičneoblasti brez volitev. Vse to por-
juje tudi kandidature za župane in 
svetnike na teh volitvah. Najboljša 
potrditev pa je pismo g. Toplaka, di-
rektorja Taluma, delavcem, katere 
stranke in koga naj volijo. Med pri-
poročenimi je tudi g. Branko Bru-
men,kandidat LDS. 

•©• Ivan Jurkovič 
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F Îf^^EH $ O J Of 
zaigram na harmoniko 

Že dolgo je tega, ko so imeli videmski upokojenci redni letni občni zbor. Tedaj jim je za uvod 
v dobro razpoloženje najprej zaigral tamburaški ansambel, takoj nato pa jih je s frajtona-
rico dodatno spravil v veselo razpoloženje mlad muzikant Jože Milošič, sin znanega zaseb-
nega obrtnika elektrostroke, doma v Vidmu. Pred kratkim smo tega nadarjenega muzikan-
ta obiskali ter z njim malce pokramljali. 

- Kdo te je navdušil za učenje 
harmonike? 

Jože: Zaučenjesemsenavdušilv 
četrtem razredu, ko smo imeli v 
prostem času glasbene ure. Oče mi 
je kupil klavirsko harmoniko, na 

katero sem se hitro naučil nekaj 
domačih viž, vendar pa sem ugoto-
vil, da bi mi bolj ustrezala frajtona-
rica in oče mi jo je kar kupil, za kar 
sem mu zelo hvaležem. Harmoni-
ko me sedaj poučuje gospod Tine 
Lesjak, vodja znanega ansambla 
Bratje iz Oplotnice. Povabil me je 
že, da sem nastopil v njegovem an-
samblu, ker je, tako sem prepričan, 

kmalu spoznal, da mi je usoda nav-
dahnila nadarjenost za glasbo. Obi-
skujem tudi glasbeno šolo, kjer me 
poučuje glasbeno teorijo gospa Li-
dija Jezovišek. Ni pa mi dovolj 
igranje samo na frajtonarico, želim 
se naučiti še igranja na klaviature 
pod vodstvom gospoda Feliksa 
Klemenčiča in v kratkem me čaka 
še notno učenje na frajtonarico. Za-
vedam pa se, da tudi učen ja v šoli ne 
smem zanemarjati, saj želim šolo 
končati s čim boljšim uspehom, saj 
se zavedam, da znanje odpira vrata 
v druge višje šole. Zaudejstvcovan-
je na športnem področju pa mi sko-
rajdaneostajačasa. 

- Kje vse si doslej že nastopal? 
Jože: Prvi javni nastop sem imel 

v Oplotnici, ko smo se mladi muzi-
kantje potegovali za naslov pohor-
skega godca. Nastopilo je kar 22 
mladih harmonikarjev. Ne spo-
minjam se, kdo jetedaj zmagal. Moj 
drugi javni nastop je bil na Or-
fejčkovi paradi v Ptuju ter na do-
brodelnem koncertu v Srednjem 
šolskem centru. Sledil je nastop na 
Videomehu, ki ga vodi Boris Kopi-
tar, ter na Alpskem večeru na Ble-
du. Spominjam se, da je bila prire-
ditev v tamkajšnji hokejski dvora-
ni, ki je bila nabito polna poslušal-
cev. 

Tudi Franc Zame me je že pova-
bil med svoje muzikante. Z njimi 
sem igral na Turističnem tednu v 
Celju. Za seboj pa imam tudi nekaj 
nastopov doma in bližnji okolici. Z 
velikim veseljem pa sem igral naot-
voritvi naše lepe nove šole, na kate-
ro smo vsi, ne samo učenci, ampak 
tudi naši starši, učitelji, še kako po-
nosni. Učenje jesedaj v novih lepih 
učilnicazh mnogo zanimivejše in 
večini tudi v veselje. 

Naj povem, da sem v soboto, 12. 
novembra, igral v ansamblu Alfija 
Nipiča, kar si štejem še posebej v 
čast. Igrali smo v znanem Vin-
diševem motelu v Lenartu ob mar-
tinovanja. 

Vesel sem, da mi glasba že omo-
goča, da spoznavam našo lepo do-
movino na sončni strani Alp. Pose-
bej se veselim nove frajtonarice, ki 
mi jo izdeluje gospod Jožko Rutar, 
doma v Selu pri Novi Gorici, ki bo 
drugače uglašena, kot je prva. 

V naslovu smo zapisali, da naš so-
govornik, preden si oprta na rame 
šolsko torbo, zaigra na harmoniko. 
Glasba ga nekako sprošča pri 
učenju, ki sledi v šoli. Že sedaj na 
harmoniko zaigra 50 melodij po 
posluhu, največ takšnih domačih, 
ki ljudem na podeželju najlepše 
zvenijo v ušesih. 

FranjoHovnik 

Jože MilošUs harmoniko v elementu. 

L E P I I N U R E J E N I N O H T I - SESTAVNI DEL UREJENE PODOBE ČLOVEKA 

Roke so ogledalo človeka 
Večkrat nam pogled uide na 

roke, ki pogosto izdajajo človeko-
vo dejavnost. Ne glede na to, koli-
ko je naše delo bolj ali manj lepo, 
ni težko ohraniti lepih in negova-
nih rok, katerih sestavni del so 
urejeni nohti. Tisti, ki rokam ne 
posvečajo dovolj pozornosti, so, 
lahko bi rekli, brezbrižni in po-
pustljivi do sami sebe. Če so roke 
urejene in negovane, je tudi člo-
vek zadovoljen, zadovoljil pa je 
tudi svoj čut po estetiki. Roka je 
ogledalo človeka, nobena šminka 
na obrazu ne pomaga, če roke 
niso urejene. Roke naposled tudi 
izdajajo starost posameznika. 

Ne boste verjeli, tudi pri nohtih 
že lep čas veljajo modne smernice, 
zato jih bomo poleti olepšali s svet-
lejšimi laki, pozimi s temnejšimi 
ali pa tudi drugače, glede na okus. 
Sicer pa kot pravi Ptujčanka Gor-
dana Petkovski, ki se z urejanjem 
nohtov, izdelavo umetnih nohtov 
ter z urejanjem in nego rok profe-
sionalno ukvarja že pet let, se 
današnji človek razdaja na različne 
načine, skrbi za to in ono, pogosto 
pa zanemarja videz svojih rok. Ko 
se človek ureja, ne bi smel pozabiti 
tudi na svoje roke. 

Gordana si je potrebna znanja za 
svojedelo pridobila v šoli v Gradcu. 
Denar za šolanje si je zaslužila z de-
lom v enem od graških kozme-
tičnih salonov. Tako jepridobljeno 
šolsko znanje sproti preverjala v 
praksi. 

Nohte je pričela delati predvsem 
zato, ker jo je to zanimalo. Nav-
dušenja zanje tudi po petih letih 
dela ni izgubila. S sadovi dosedan-
jega dela je za svoje delo uredila 
kletneprostorebloka v Kajuhovi 5, 
kamor sedaj stranke redno, in kot je 

zaznati iz pogovora z Gordano, 
radeprihajajo. Kako malo je včasih 
potrebno narediti, da se človeku 
povrne samozavest in zaupanje 
vase. 

Umetni nohti danes niso več red-
ki, postali so del sodobnih trendov, 
kot jih pozna vsakršna moda. 
Spočetka so bili sprejeti z nezau-
panjem, danes so nekaj normalne-
ga. Danes je že sam tempo življenja 
tak, da pogosto nimamo časa zase, 
da bi se uredili. Na to pa, da imajo 
ljudje pogosto slabe nohte, poleg 
načina življenja vpliva tudi prehra-
na. Cese vsem tem dejavnikom pri-
družita še brezbrižnost in po-
manjkanje smisla za estetiko, je po-
lomija zelo blizu. 

Umetni nohti, o katerih danes 
govorimo, imajo po besedah naše 
sogovornice velike prednosti pred 
naravnimi. 

USPEŠNO PROTI GRIZENJU 

Prvi prednostni podatek je, da so 
120 krat trši od naravnih, dajo se 
pol jubno oblikovati glede na 
dolžino in obliko. Za estete pa 
dejstvo, da precej pripomorejo k 
lepšemu videzu rokein njenepodo-
be nasploh. Umetni nohti so na-
posled tudi edino pravo in uspešno 
zdravilo proti grizenju nohtov (ne 
dajoseodgrizniti),s katerim senaj-
pogosteje srečujejo mladi, pa tudi 
starejše ženske in moški. Pri Gor-
dani, da ne bo pomote, si nohte ure-
jajo tudi fantje in že odrasli moški. 
Umetni nohti tudi niso nobena 
ovira pri gospodinjskem delu, vsak 
zase pa mora vedeti, kakšno 
dolžino si lahko privošči. 

Največ napačnih predstav imajo 
ljudjeo tem, kako senohti namesti-

jo. Večina jeprepričanih,da senoht 
namesti v celoti, da je pokrita cela 
površina nohta. Pa ni tako: umetni 
noht se namesti samo do polovice 
nohta, tako da koren nohta ni 
poškodovan oziroma ne more biti 
poškodovan,ker se ga Gordana 
sploh ne dotakne. Nato se z ročno 
obdelavo z različno grobimi pilica-
mi noht oblikuje tako, da je narav-
no nadaljevanje naravnega nohta. 

Pri tej fazi obdelave je zelo po-
membna velika ročna spretnost, iz-
brati moraš pravo obliko, ki ne od-
stopa od naravne oblike, in se tudi 
sicer potruditi za celoten naravni 
videz roke po končanem obliko-
vanju nohtov. 

Zapomnimo si: k urejenemu vi-

dezu posameznika veliko prispe-

va tudi videz rok, ne zanemarimo 

jih. Kdor ne more sam, mu lahko 

pomagajo strokovnjaki, ki so tudi 

že v Ptuju. 

Umetni nohti v "živo". Foto: OM 

P T U J / SLOVENIJA OTROKOM V BIH 

Minuli četrtek je v zbirni center za begunce v Ljubljani iz Ptuja odpeljal kombi, poln osnov-
nošolskih potrebščin, ki so bile zbrane v humanitarni akciji Slo venija otrokom v Bosni in Her-
cegovini, katere koordinator v Ptuju je bil Center interesnih dejavnosti. 

V akciji je sodelovalo šestnajst 
osnovnih šol ptujske in sosednjih 
občin, prispevke pa je zbiral tudi 
KARITAS pri Župnijskem uradu 
sv. Ožbalt vPtuju. 

Skupaj je bilo zbranih kar lepo 
število zvezkov, pisal, barvic, rav-
nil, peresnic, šolskih torbic ter dru-
gih potrebščin, ki bodo še kako ko-
ristile malim osnovnošolcem v Bo-
sni in Hercegovini, če bodo, glede 
na tamkajšnje razmere, le prišle do 
njih. 

Obenem je bil v času te enome-
sečne akcije odprt tudi poseben 
žiro račun, na katerega je bilo moč 
nakazati prostovoljne prispevke. 

Tekst in posnetek: D. Sterle Ob predaji zbranih osnovnošolskih potrebščin v Ljubljani 

P T U J / PREŠERNOVA ULICA SE PREBUJA 

Prešernova ul ica v 
Ptuju, nekdanja Gospo-
ska in pozneje Žitna uli-
ca, ena glavnih promet-
nih žil v starem mest-
nem jedru, ki je v 
zadnjih letih doživela 
številne prenove, se želi 
dokazati tudi z novo vse-
bino. Skoraj 40 obrtni-
kov in podjetnikov želi 
skupaj s šolo, knjižnico 
in drugimi na tem 
območju vdihniti temu 
delu mesta novo živi jen-
je, ki naj bi pritegnilo 
tudi druge: podjetnike, 
obrtnike in stanovalce, 
zlasti še na Slovenskem 

trgu, v Cankarjevi in Ja-
dranski ulici. 

Pobudniki začetnih 
aktivnosti (Svitek, Orfej, 
Alf, Bistro M in OŠ Olge 
Meglič) so imenovali ini-
ciativni odbor, ki bo vo-
dil in usmerjal aktivnosti 
v Prešernovi pod geslom 
Prešernova - zakladnica 
prešernosti. Predsednica 
odbora Silva Razlag iz 
papirnice Alf jepovedala, 
da so se za omenjeno ges-
lo odločili tudi zato, ker 
želijo s svojo dejavnostjo 
simbolizirati mladost. 

Decembra se bo v 
Prešernovi ulici marsikaj 
dogajalo. Kot uvod v vse 

nadaljnje prireditve so v 
ponedeljek organizirali 
miklavževanje z veliko 
dobrot in z vlakcem 
Ptujčanom. 23. decembra 
bodo na račun prišli lju-
bitelji pravljic, ob straži 
palčkov bodo otroci sku-
paj s starši prižgali tisoč 
svečk za srečo vseh nas. 
28. decembra, na tepežni 
dan,bodo pod geslom To-
lar otrokom za tepežnico 
nagradili najlepše plete-
ne šibe, jih razstavili in 
nagradili. Nagrade bodo 
izdelovalcem podelili 30. 
decembra, ob manjši 
modni reviji in drugih za-
nimivostih. 

Predvsem pa si, kot je 
povedala Silva Razlag, 
decembra želi jo, da bi 
bila Prešernova čim lepše 
urejena in tako čim bolj 
privlačna za njene stano-
valce in obiskovalce. 
Čeprav bo decembra pre-
cej dela, pričakuje inicia-
tivni odbor več predlo-
govza januarskepriredit-
ve. Rok za oddajo je 20. 
december. 

Ni kaj, v Prešernovi so 
se že z idejo izkazali, 
Ptujčani in obiskovalci 
pa si želijo, da bi jih po-
snemali tudi drugi. 

••MG 

Z A G O R C I / SLOVESNO O B BLAGOSLOVU KRIZA 

m m m i # | • v • f f • Ho/cev kriz v novi podobi 
V Zagorcih v krajevni skupnosti Juršinci so 12. novembra slovesno blagoslovili Holčev križ, 
kot ga imenujejo tamkajšnji vaščani. Križ imajo v lasti Holčevi, pri obnovi pa so jim pomagali 
sosedje in znanci. 

Janez Holc je v obnovo križa 
vložil veliko denarja in prostega 
časa, vendar kot je povedal, brez 
pomoči nekaterih sosedov vsega 
dela ne bi zmogel. Janez se spo-
minja, da je bil današnji križ pos-
tavljen leta 1910, postavil pa ga je 
kmet Kozel. Nekaj let pozneje je 
Koze lovo posestvo skupaj s 
križem kupil Holčev Tomaž in 
1930 l e t a poskrbel za obovo 

križa. Kot je povedal Janez, sta za 
naslednjo obnovo križa leta 1963 
poskrbela Holčev Tomaž in nje-
gov sosed Vnuk, tretjič pa je križ 

dobi l novo podobo leta 1978. 
Zanj sta poskrbela njegova se-
danja lastnika. Ker je od zadnje 
obnove minilo kar nekaj let, so se 
Holčevi odločili, da bo križ sku-
paj z okolico dobil lepšo podobo v 
tem letu. J a n e z J j o l c je zanj 
poskrbel s pomočjo sosedovih 
Baumovih, Bečevih in Brumno-
vih, vsa zahtevnejša dela pa so 
opravili nekateri mojstri. 

Vaščani tistega predela Zagor-
cev, kjer križ stoji, so ob njego-
vem p o n o v n e m blagoslovu 
obl jubi l i , da bodo v prihodnje 
skupaj poskrbeli za urejenost in 
podobo Holčevega križa. Slove-
sno sta križ blagoslovila juršin-
ski dekan in župnik iz župnije sv. 
Andraža v Vitomarcih. 

•>Tat jana Mohorko 

Holčev križ v Zagorcih so letos ob-
novili. Foto: D. Sterle 

M A R I B O R / J O G A V 
VSAKDANJEM ŽIVLJENJU 

PREHRANI 
IN 

ZDRAVJU 
Danes, 8. decembra, ob 18. uri se 

lahko v veliki kletni dvorani Zava-
rovalnice Maribor na Cankarjevi 3 
v Mariboru udeležite predavanja, 
ki ga organizira društvojoga v 
vsakdanjem življenju, na temo "Hra-
na za telesno in duhovno zdravje". 
Na njem bo pogovor o čisti satvični 
prehrani in njenem vplivu na našo 
zavest ter o tem, kako in koliko 
lahko z izbiro hrane vplivamo na 
življenjsko harmonijo in ravnove-
sje. Predaval bo Jože Gal. Vstop je 
prost. 

D. Sterle 

O R M O Ž / O B MESECU BOJA PROTI ALKOHOLU 

Razstava lit predavanje 
Svetovna zdravstvena organizacija je razglasila november za 

mesec boja proti alkoholizmu. Ustanove, ki se spopadajo s tem 
problemom, počno to vse leto, v novembru pa poteka še kampanja, 
s katero seznanjajo ljudi o problemih in posledicah, ki jih prinaša 
alkoholizem. 

Zdravljenci oddelka za zdravljenje bolezni odvisnosti v psihia-
trični bolnišnici Ormož smo 16. novembra pripravili tematsko raz-
stavo in predavanja o posledicah alkoholizma v družini in okolju ter 
o tem, kako dati življenju tiste vrednote, ki ga naredijo prijetnega 
brez alkoholne omamame. Prireditev je bila namenjena zdravljen-
cem in njihovim svojcem. Razveseljivo je, da so jo z zanimanjem 
spremljali otroci, saj so tovrstna predavan ja v šoli redkost. Poudarek 
je bil na zdravem življenju, športih in rekreaciji, pa tudi o koristnosti 
glasbe za popestritev življenja. Prireditev smo sklenili s krajšim kul-
turnim programom in družabnim srečanjem. 

Zdravljenci 
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Po modni pisti naprej 
Z n a n a s l o v e n s k a l e p o t i c a i n m a n e k e n k a V e sna 
D o l e n c iz M a r i b o r a , ki je v e d n o bol j p r i s o t n a 
t u d i v P t u j u , je k o t k r a l j i c a S l o v e n i j e u p e š n o 
p r e d s t a v l j a l a S l o v e n i j o n a t e k m o v a n j u za 
k r a l j i c o sveta M o s k v i . M e d 4 4 l e p o t i c a m i je za-
sedla 1 3 . m e s t o , d o b i l a pa je t u d i z la to m e d a l j o 
k o t m i s s fo togfeničnost i . 

Dnevi v Moskvi so 
bili naporni, vendar je 
bil trud poplačan z 
uspehom. Vesna je 
sklenila številna nova 
poznanstva z mladimi 
dekleti celega sveta, 
dobila pa je tudi nekaj 
privlačnih ponudb, ki 
se jim, kot kaže, ne bo 
mogla upreti. Tako 
naj bi se maja pri-
hodnje leto v Afriki 
udeležila tekmovanja 
za miss universum, 
oče lepotnih tekmo-
vanj gospod Chorky 
pa jo je v avgustu 1995 
povabil v Hollywood, 
o katerem sanja marsi-
katero mlado dekle. 
Vesna kljub zvezdam, 
ki ji trenutno padajo z 
neba, ostaja resno 

dekle in ima za prvi 
cil j uspešno končati 
srednjošolo. Obiskuje 
četrti letnik srednje 
ekonomske šole v Ma-
riboru. 

Dnevi do konca leta 
bodo precej naporni. 
Modne revije, katalo-
gi, potovanja z enega 
konca Sloveni je na 
drugega, šola, vzgoja 
najmlajših maneke-
nov. Decembra naj bi 
se udeležila tudi Kaje-
vega izbora za naj-
lepšo Slovenko, ki bo 
11. decembra, in zago-
tovo izbire naj mane-
kenke leta 1994, ker ji 
bo moda tudi v pri-
hodnje ena od velikih 
ljubezni. 

Vesna Dolenc bo 

kmalu vnovič ptujska 
gostja. 17. decembra 
ob 20. uri bo v Narod-
nem domu sodelovala 
na modni reviji večer-
nih oblačil, ki jih bodo 
po kreacijah modne 
kreatorke Barbare 
Plaveč zašili v butiku 
Sonja. Za Ptujčane je 
tamodnarevijašetoli-
ko bolj polna pričako-
vanj, ker se bodo na 
njej predstavile tudi 
prve tri ptujske mane-
kenke, izbrane na av-
diciji 11. novembra, ki 
se sedaj pridno uspo-
sabljajo za modni de-
but v Modnoobliko-
valnem studiu Marja-
na Podlesnika. 

•o M G Vesna na tekmovanju za kraljico sveta v Moskvi 

•o JOŽE EKART / NA AVSTRALSKI TURNEJI - II 

V sredo zjutraj smo šli z lovci iz St. Albonso na lov v "bližnje" lovišče. Glede na to, da ni nihče med nami lovec, se nam je obetalo 
marsikaj zanimivega. Streljali smo zajce, ki živijo v luknjah in jih je ogromno. Občudujem natančnost gospoda Štefana Ba-
lagača, ki je izvrsten strelec pa tudi naš Stanko (harmonikar) ni od muh, saj je kar trikrat zadel. 

Še isti večer smo povabljeni k 
predsedniku sveta gospodu Petru 
Mandelu. Zopet polne mize do-
brot, ki se jim težko upiraš. Gospa 
Mici in gospa Ivka že dobro vesta, 
kaj imamo radi. S pesmijo se pos-
lavljamo in se zahvalimo za prije-
ten večer. 

V četrtek nas Maksodpelje naog-
led najstarejše železnice, ki jo izkl-
jučno uporabljajo leza turistične in 
filmske namene. "Puffing Billy" 
nas popelje v davne čase. Zvečer 
gledamo patrove diapozitive, ki jih 
je posnel v Sloveniji in Avstraliji. 
Zares fantastično! 

Petek izrabimo za zadnji ogled 
Malbourna. S tramvajem se odpel-
jemo v center in si ogledamo veliko 
cerkev sv. Pavla, umetniški center, 
z dvigalom pa se povzpnemo na 
najvišjo stolpnico Rialto. Pogled z 
vrha je fantastičen: mesto je globo-
ko pod nami, šele sedaj spoznam 
njegovo veličino. Na tržnici kupi-
mo nekaj spominkov, vendar nas 
čas že preganja. 

Ob štirih popoldan smo že v 
društvu Planica na kosilu. Zvečer 
si ogledamo predstavo igralca To-
neta Kuntnerja, popestreno s fil-
mom Na klancu. Lep kulturni slo-
venski večer ob imenitnih 
domačih krofih. 

V soboto je pred nami najpo-
membnejši in največji nastop v Slo-
venskem društvu Planica. Prijazni 
fantje ansambla Karantanij/nam 
odstopijo ozvočenje, vesela in kot 
blisk hitra gospa Količko, upravni-
ca doma, pa uredi vse potrebno za 
uspešno prireditev. V dvorani vla-
da vzdušje, kakršnega si lahko 
samo želiš. Mnogi, ki so že bili na 
kakšnem koncertu, so ponovno 
prišli. "Hvala, prijatelji, obljubi-
mo, da se še vidimo!" 

Dolgo nisem zaspal. Koncert 
sem še nekajkrat podoživel v mis-
lih in vedno bolj me je prevzemalo 
zadovoljstvo. 

V nedeljo zapuščamo Melbourn. 
Po vsem, kar smo v tem času 

doživeli, nam je težko pri srcu. Pri 
deseti maši zapojemo v slovo, pater 
Tone pa se nam v imenu vseh Slo-
vencev zahvali. Pred cerkvijo je 
med množico ljudi že čakal kombi. 
V takšnih trenutkih ni treba dosti 
besed, pogledi povedo vse. 

Čeravno je nedelja, na cestah ni 
gneče. V slabi uri je Melbourn za 
nami, pot pa nas še enkrat pelje v 
Geelong. Danes nas čaka "krstna" 
predstava v nemškem klubu, kjer je 
treba celoten program izvesti v 
nemščini. Dvorana jeopremljenav 
stilu znanih bavarskih pivnic, 
okrašena z zastavami, slikami 
nemških mest in pivskimi himna-
mi. Program povezuje Blanka 
(n jen prvi tovrstni nastop), ki 
tekoče govori nemško, skupno pa 
izvedeva tudi dva skeča. Po koncer-
tu smo v pravi pivski tekmi (orga-
nizatorj i : muzikantje) štafetno 
srkali pivo iz meter dolge steklene 
posode z zelo širokim, lijakastim 
ustjem. Če ne paziš, se poli ješ, ko se 
poliješ, pa je smeh. Po koncertu se 
ustavimo še v klubu Ivana Cankar-
ja, od tukaj pa nas odpeljejo v 

bližnji motel na zaslužen počitek. 
Nov teden začenjamo z izletom v 

čudoviti Farry park. Lastnika par-
ka sta prijazni g. Meyer, po rodu 
Nemec, in njegova žena gospa Ma-
rica, kije Slovenka. Daleč od mesta 
sta na gričku, zaraščenem z grmov-

jem, napravila velikansko delo. Ce-
loten hrib sta očistila in ga spreme-
nila v pravljično deželo Grimmo-
vih. Vijugasta sprehajalna pot od 
pravljice do pravljice, med gradovi, 
obzidji in mostovi jeenkratna. Pra-
va paša za odrasle in raj za otroke. 

Vreme je spremenljivo. Na tre-
nutke toplo, sončno, nato kratko-
trajen dež ter zopet sonce in veter. 
Tudi zaradi teh sprememb se nas 
lotevajo prehladi in vročina. Stan-
ko je že nekaj dni zelo slab, bil je 
celo pri zdravniku ter leži doma pri 
Matkovičevih. Tudi Andreja danes 
pošteno "kuha". Tudi on mora v 
posteljo. Na pomoč priskoči gospa 
Kolenc, mu kuha čaje in juhe ter 
mu jih vozi v motel. V torek zvečer 
se zdravi del ansambla zbere pri 
družini Horvat, ki nas je prijazno 
povabila. Hiša, kakršne vidiš v fil-

mih, stoji na majhnem hribčku, od 
koder je mesto Geelong vidno v ce-
loti. Horvatovi živijo za nogomet, 
saj je sin član avstralske reprezen-
tance. 

Zadnji dan bivanja v Geelongu 
izkoristimo za potepanje po obali 

Indijskega oceana, kjer nabiramo 
školjke, sredi avstralske zime pa 
občudujemo vragolije surfarjev na 
velikanskih valovih. V klubu pri-
pravijo zvečer poslovilno večerjo, 
zbere se precej članov društva, pe-
smi in šal pa seveda ne zmanjka. Iz 
objema dobre vol je me odpeljejo na 
večerno radijsko oddajo radia 3YR 
v živo, kjer dobro uro govorim o 
glasbi, turneji in naših vtisih o Av-
straliji. Gospa Frančka, ki vodi od-
dajo, mi pokloni v spomin lepo 
značko, izdelano posebej za to pri-
ložnost. 

Zelo pozno se vrnem v motel, saj 
pogovoru ni in ni bilo konca. Zeob 
štirih zjutraj me prebudijo. Pred 
nami je dolga pot, zato pospravlja-
mo opremo, kovčki pa so vedno 
bolj polni. Maks je seveda točen, 
sledijo poslovilne besede, stiski 
rok in že drvimo skozi temačno in 
hladno jutro proti severu. 

Muzikantje smo organizirali tekmo vštafetnem srkanju piva iz metrskega 
kelihastega kozarca. 

OBREŽ / 20 LET FOLKLORNE SKUPINE 
1 / ^ 

Dvanajst parov, ki je pred dvajsetimi leti pričelo v Obrežu folklor-
no dejavnost, je po izvirnih vzhodnjoštajerskih plesih in lepih 
nošah postalo kaj hitro znano izven domačega kraja. V dveh de-
setletjih se je zvrstilo pet generacij plesalcev, vseh skupaj pa je 
bilo 417. 

Kot nam je povedala Tilika Ko-
larič, ustanoviteljica obreške fol-
klore, so v minulih dveh desetletj-
ih nastopi l i več kot 200 krat . 
Sprva so nastopali doma, nato v 
Ormožu in drugih b l ižn j ih in 
daljnih kraj ih Sloveni je ter ta-
kratne Jugoslavije. Še posebej so 
jim pri srcu številna mednarodna 
folklorna srečanja: v Kopenhag-
nu, Nemčiji, Avstriji, Švici in še 
kje. 

"1980. leta smo nastopali na med-
narodnem folklornem festivalu v 
Kopenhagnu na Danskem in se 
uvrstili celo v veliki finale. To so 
nepozabni spomini. Ob dvigovan-
ju naše zastave in igranju himne se 
je potočila prenekatera solza nasto-
pajočih pa tudi tistih, ki so prišli na 
to mednarodno srečanje kot gostje. 
Z nami se je takrat dogajalo nekaj 
posebnega, kajti med tisto inteli-
genco iz vsega sveta in vsemi barva-
mi kože smo bili mi edini kmečki 
ljudje. Prav tako nepozabno je bilo 
evropsko folklorno srečanje 1978. 
leta v bližini Gradca," je obujala 
spomine Tilika Kolarič. 

BREZ STROKOVNE 

POMOČI NI ŠLO 

Na obreško folkloro so postali 
poznavalci s tega področja pozorni 
že po njihovih prvih nastopih. 
Lahko bi rekli, da so bili pri vrhu 
takoj v začetku svojega delovanja. 

"Že takoj v začetku sem si rekla, 
da brez strokovnepomoči nebo šlo. 
Prvi, ki nam je ponudil prijateljsko 
roko in dajal strokovne nasvete, je 
bil profesor Mirko Ramovš iz 
Ljubljane. Napotil me je k Tonetu 
Brglezu, vodji folklorne skupine 
Vinka Koržeta iz Cirkovc, ki je 
imel na tem področju že veliko več 
izkušenj. 

Folkloristi smo se prvič srečali 
aprila 1974. leta. Naša takratna 
srečanja so potekala v strojni lopi, 
kjer so bila tla izgole zemlje. To nas 
ni motilo, saj smo imeli vsi veliko 
volje do plesa in starih ljudskih pe-
smi. Tu so se rojevale prve zamisli o 
gradnji doma kulture v Obrežu. 
Začetek je bil težak, saj smo morali 
ljudem razložiti, za kaj nam bo 
služil, ker so mnogi še dolgo časa 
menili, da kaj takega v Obrežu pač 
ne potrebujemo. Vsi, ki smo že prej 
delovali nakulturnem področju pri 
gasilskem društvu Obrež, kjer smo 
ustanovili celo gledališko sekcijo, 
smo vedeli, da če hočemo na kul-
turnem področju uspeti, moramo 
imeti svoj prostor, kjer bomo lahko 
vadili in kjer se bomo počutili 
domače," izvemo od Tilike Kolarič 
o začetkih obreške folklorne skupi-
ne in težavah, ki so spremljale 
gradnjo njihovega doma. 

1976. leta je pri obreški folklori 
pričela plesati prvaskupinašolskih 
otrok, a se jim je kmalu pridružila 
še mlajša mladinska skupina. 

Obleke folkloristov so prvič v 

zgodovini folklore v ormoški 
občini nekaj predstavljale, to pa je 
ob dobrem in zavzetem plesu tudi 
pripomoglo k njihovem hitrem 
vzponu. "Brez stroke tudi tu ne bi 
šlo tako gladko," nadaljuje Tilika 
in še posebej poudari, da sta jim pri 
tem veliko pomagala prof. Ramovš 
in pokojna dr. Štefka Cobljeva. 

LJUDSKA PESEM IN STARI 

OBIČAJI 

Tilika Kolarič, ki ima energijeza 
pol ducata l judi, je z l judskim 
izročilom 'zastrupila' ne samo ljudi 
iz bl ižnje okolice, temveč tudi 
mamo, taščo, svoje otroke in pre-
naša to bogastvo sedaj še na vnuke, 
saj trije od šestih že sodelujejo pri 
folklori. 

"Ker so imeli plesalci pri folklori 
doma tudi mame in babice, ki so 
znale prenekatero staro pesem ali 
običaj, se nam je porodila ideja, da 
bi združili folkloro in ljudsko 
izročilo. Pričelesoseštevilneskup-
ne prireditve, ko smo plesanje do-
polnjevali s pesmijo, glasbo in sta-
rim obredjem," nadaljuje Tilika. 

Obrežani so bili često gostje 
prvega programa Radia Slovenija, 
še posebej torkove oddaje "Sloven-
ska zemlja v pesmi in besedi", v ka-
teri je nastopila celo Tilikina tašča 
in zapela staro 12-kitično pesem. 
Veliko starih pesmi je poznala tudi 
Tilikina mama, a se v javnosti ni 
hotela kazati, češ saj sem vse, kar 
sem znala, povedala Tiliki in ona 
naj moje znanje, ki sem ga tudi 
sama podedovala od svojih staršev, 
posreduje dalje. Kljub temu pa je 
mamaTilikivsa leta, ko ješe živela, 
stala ob strani pri njenih prizade-
vanjih na kulturnem področju. 
Obe, tašča in mama, sta dali Tiliki 
ogromno znan ja o starih obredih in 
običajih, ki jih danes mlajši rod ne 
pozna več. 

Ob dvajsetletnici so imeli v 
Obrežu prireditev, a ni bila obiska-
na tako, kot bi si Tilika in mnogi 
drugi želeli. Vendar kljub vsemu 
najde za svoje ljudi, ki jih ima rada 
in z njimi dela, tudi primerno opra-
vičilo: meni, da se jim je v času, ko 
imajo tudi sami doma polno dela, 
mogoče premalo posvetila. Po-
vabljeni so bili na vaje z naročilom, 
naj povejo še drugim. 

Društvo v Obrežu je polnoletno, 
zato nas je zanimalo, kakšni so nji-
hovi načrti za srebrne in druge ju-
bileje. Tilikina največja želja je, da 
bi kulturna dejavnost, ki je ljudem 
že zlezla pod kožo, v kraju živela 
dalje, želi pa tudi, da bi se po 35 le-
tih dela na kulturnem področju, ki 
ga je pričela pri petnajstih, uma-
knila iz funkcije glavne osebe pri 
K U D Obrež. Če jo bodo tisti, ki 
bodo društvo prevzeli, še potrebo-
vali, jim bo s svojim znanjem in 
izkušnjami z veseljem priskočila 
na pomoč. 

Vida Topolovec 

Obrežani na enem zadnjih nastopov - na ormoškem martinovanju. 
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N O G O M E T / NK CAISSA ALUMINIJ 

Velik kapital za pomlad 
Nogometni zastor je najprej padel v vzhodni tretji državni nogometni ligi, kjer 
nastopa ekipa Cisse Aluminija iz Kidričevega. Njihovi nogometaši so osvojili prvo 
mesto ter imajo pred zasledovalci tri točke prednosti. V njihovi igri so bila opazna 
velika nihanja, toda vseeno ostajajo na prvem mestu z možnostjo, da to mesto 
obdržijo tudi po končanem prvenstvu. 0 minulem delu prvenstva smo se pogovar-
jali s predsednikom kluba Danilom Polajžerjem in trenerjem Draganom Grbav-
cem. 

# Kako bi ocenili jesenski del 
prvenstva? 

Danilo Polajžer: "Prvenstvo je 
bilo naporno. Že od vsega začetka 
smo bili favoriti, vendar je težko 
biti favorit na papirju ter to uskla-
diti z realnostjo. Nam je to uspelo, 
čeprav težje, kot smo pričakovali. 
Pestile so nas razne poškodbe in 
kartoni. Smo dobro moštvo ter 
upam, da bomo prvo mesto v pom-
ladnem delu prvenstva obdržali." 

# V spominu sta nam ostala vi-
soka poraza v Bakovcih in Kun-
goti. Kakšno je gledanje na ta po-
raza v klubu? 

Danilo Polajžer: "Seveda smo 
bili po teh dveh visokih porazih 
zaskrbljeni. Vendar je nogomet 
specifičen šport: lahko se zgodi, da 
tebi nič ne uspeva, nasprotniku pa 
vse ali pa da malo popusti koncen-
tracija in je poraz neizbežen. V 
bodoče moramo paziti, saj to nega-
tivno vpliva na občinstvo in ugled 
kluba." 

# Že med prvenstvom je bilo ime 
kluba sporno ali vsaj nejasno. Ali 
bo sedaj prišlo do kakšnih spre-
memb in ali ostajate v klubu?" 

Danilo Polajžer: "V času, ko je 
klub nosil ime Caissa Aluminij, ga 
je sponzorirala v glavnem Caissa, 
pomoč Taluma je bila minimalna -
skoraj nikakršna. V nekem trenut-
ku sem zato odvzel ime Aluminij in 
takrat se jepričelo premikati, saj so 
se v Talumu ogreli za sponzoriran-
je. Sporazumeli smo se, da je klub 
zopet postal Caissa Aluminij. Do-
bili smo sredstva in klub je normal-
no živel naprej. V dveh letih je 
upravni odbor večinoma sam 
skrbel za vse. Če pogledate stadion 
boste videli ogromno reklamnih 
panojev. Nogomet pač ogromno 
stane, je vreča brez dna. Zraven 
tega pa ni bilo veliko občinstva. 
Moje podjetje Caissa in celoten 
izvršni odbor z drugimi sponzorji 
smo odstopili ter Talumu vrnili 
objekt in igralce. M i s l i m , da v 
bodočenebovečCaissa,dabosamo 
Aluminij . Prepričan sem, da bo 
delo teklo naprej, da sem z vodst-

vom naredil dobro osnovo. Pred 
dvema letoma, ko sem prevzel 
klub, jebil na zadnjem mestu, novo 
vodstvo pa bo prevzelo dobro orga-
niziran klub in bodo lahko gradili 
naprej." 

# K j e vidite nogomet ptujske 
občine in zakaj smo dolgo lovili 
priključek s slovenskim nogome-
tom? 

Dani lo Polajžer: "Razlogov je 
lahko več: strokovni kader, ljudje, 
ki so pričakovali samo pomoč od 
države ali nogometnih zvez ... 
Težko je reči. Lahko je tudi pre-
majhno zanimanje za nogomet v 
ptujski občini . Ko sem prevzel 
k lub, sem vel iko razmišl jal o 
občinstvu, žal pa je bilo premalo 
gledalcev. Z uvrstitvijo Drave v 
drugo ligo in z našim prvim mes-
tom v tretji ligi smo izboljšali kvali-
teto in upam, da bo z boljšimi igra-
mitudi večobčinstva. Karpasetiče 
podpore države, je tako, da so v 
ptujski občini športi, ki so višje in 
imajo pač prednost." 

# G o s p o d G r b a v a c , kako bi 
ocenili jesenski del prvenstva kot 
trener kluba? 

Dragan Grabavac: "Dosegli smo 
cilj, ki smo si ga zastavili na začetku 
prvenstva. Tri točke prednosti je 
veliko, ni pa nobeno zagotovilo, da 
bo zadostovalo za osvojitev naslo-
va. Ekipa iz prejšnjega prvenstva je 

ostala skupaj, a prišle so poškodbe, 
kartoni in bolezni. Na koncu igra 
ni bila več takšna, kot bi morala 
biti." 

# K a j bi bilo potrebno nogo-
metnemu klubu iz Kidričevega, 

da bi osvojil prvo mesto in se sko-
zi kvalifikacije uvrstil v drugoli-
gaško konkurenco? 

Dragan Grabavac: "Moštvo, ki 
igra sedaj, se lahko kvalificira v 
drugo ligo. A sami veste, kaj pome-
nijo kvalifikacije. Trenutno sem 
razrešen kot vsi drugi, ker se v klu-
bu nekaj pripravlja. T o bodo 
reševali l judje, ki bodo prevzeli 
klub, sem pa vsekakor pripravljen 
sodelovati. Ob tej priložnosti bi se 
zahvalil igralcem za korektno so-
delovanje." 

# Ptujsko okolje premore veli-
ko igralcev. Ka j storiti, da bi ta 
šport igral vidnejšo vlogo v Slove-
niji? 

Dragan Grabavac: "Nekaj igral-
cev s tega področja igra v slovenski 
nogometni ligi. Tudi fantje, ki nas-
topajo v obeh ptujskih klubih, so 
kvalitetni. Ob podpori širše skup-
nosti in sponzorjev bi lahko v dveh 
letih govorili o čem več kot o drugi 
ligi. Seveda je potrebno trdo delo in 
profesionalni pristop, kljub temu 
da so igralci amaterji. S skupnimi 
močmi bi lahko veliko naredili." 

Danilo Klajnšek 

Kakovostni nasprotniki so v Kidričevo vedno privabili veliko gledalcev. 
Foto: L. Kotar. 

Z A Z D R A V O ŽIVLJENJE / URAVNOTEŽENA PREHRANA - 2. 

# Zakaj pride do preko-
merne telesne teže 

Prekomerna telesna teža 
seveda ni kakšen kilogram 
preveč, ki nam kvari estets-
ki videz. Če pa tehtamo več 
kot 15% nad svojo idealno 
telesno težo, pa se je potreb-
no zamisliti in nekaj storiti 
za svoje zdravje in dobro 
počutje. 

Glavni vzrok debelosti so 
prav gotovo slabe in nepra-
vilne prehrambene navade. 
Tako imenovana sekun-
darna debelost, ko je debe-
lost posledica kakšnega 
obolenja, jeredka(manj kot 
1%). Nekatere raziskave v 
svetu kažejo, da v posamez-
nih primerih vplivajo na 
debelost tudi genetske za-
snove. 

G l e d e na to bi se vsak 
človek s prekomerno tele-
sno težo moral zavedati, 
da je predebel predvsem 
zato, ker zaužije več hrane 
in z njo več kalorij, kot jih 
s svoj im delom potroši . 
P r e s e ž e k teh k a l o r i j se 

kopič i v ob l ik i energet-
skih rezerv, to je maščobe. 

# K r a j š a ž iv l jen jska 
doba in številne zdravst-
vene težave 

Povprečna živl jen jska 
doba debelih ljudi je bistve-
no krajša od normalno 
prehranjenih. Debelost pa 
povzroča in pospešuje šte-
vilne bolezni. Med njimi 
naj omenim aterosklerozo 
in koronarnesrčnebolezni, 
nekajkrat večjo nevarnost 
srčne in možganske kapi, 
obrabo hrbtenice in skle-
pov, povečano količino ho-
lesterola in maščob v krvi, 
povišan krvni tlak, slad-
korno, kržne žile idr. 

# Čudežnih napitkov za 
hujšanje ni - kako shujšati 

Hujšanje s stradanjem ni 
priporočljivo. Pri takšnem 
hujšanju običajno res izgu-
bimo nekaj kilogramov, ti 
pa se po "terapiji" kmalu 
povrnejo, nakar pridobimo 
še kakšno kilo zraven. Tis-
ti, ki hujšajo na ta način, so 
obsojeni , da hujšajo celo 
življenje. 

Ob tem velja izpostaviti, 
da je takšno hujšanjezdrav-
ju škodljivo, saj telo ne do-
biva vseh za ž ivl jen je in 
delo nujno potrebnih sesta-
vin prehrane. Pri stradanju 
se mišičje in maščobno tki-
vo izčrpavata pribl ižno 
enakomerno. Če se hočete 
znebiti odvečnih kilogra-
mov, pa se morate zavedati, 
da gre pri tem za izgubo 
maščobe. Zato je potrebna 
postopnost. Ljudje, ki ver-
jamejo, da bodo shujšali le s 
čajem, posebnim perilom, 
aparati, prehrano po "luni" 
ipd., so na napačni poti, ki 
je večkrat tudi zdravju prej 
v škodo kot korist. 

Skupni končni imenova-
lec prevelike telesne teže je 
presežek zaužitih kalorij. 
Za zmanjšanje telesne teže 
je potrebno hrano, ki jo 
zaužijemo, količinsko in 
vsebinsko spremeniti tako, 
da ustvarimo energi jski 
primanjkljaj . V ta namen 
uporabimo dieto. Dieto 
predpisujemo individual-
no, tako da upoštevamo po-
sameznikove specifične po-

trebe. Predpiše jo lahko 
strokovnjak, ki se dobro 
spozna na delovanje 
človeškega telesa in njego-
ve potrebe po hranilnih 
snoveh. 

Pred hujšanjem, posebej 
kadar gre za veliko kilogra-
mov, je potreben zdrav-
niški pregled. 

Po uspešnem hujšanju je 
potrebno spremenit i 
prehrambne navade in to v 
smeri URAVNOTEŽENE 
PREHRANE - jejmo toli-
ko, kot naše telo potroši pri 
svojem delovanju. 

# Prekomerna telesna 
teža otrok 

Otroci še posebej potre-
buje jo zdravo prehrano, 
primerno svojim potre-
bam. Vel iko otrok ima 
napačne prehrambene na-
vade, napačno in tudi eno-
lično prehrano, pri kateri 
telo ne dobi vseh potrebnih 
sestavin, potrebnih za delo-
vanje in nemoten razvoj. 
Temu pravimo "relativna 
lakota". Hrana, ki jo otrok 
zaužije in mu ne daje vseh 

potrebnih sestavin, mu 
povzroča nekakšno lakoto. 
Seveda pa ne smemo zane-
mariti tudi psihičnih vzro-
kov, ki otroka napeljejo k 
veliki ješčnosti. 

# Več športa in rekrea-
cije 

Telesna aktivnost in fit-
ness sta prisotna v vsakem 
strokovnem programu 
hujšanja. Z redno in pri-
merno vadbo potrošimo 
precej kalorij, vzdržujemo 
mišični tonus in vplivamo 
na obliko svoje postave. 
Sočasno vplivamo na hi-
trost procesov v organizmu 
- krvni obtok, limfni pre-
tok, prebava in presnova 
ter drugi procesi v telesu. 

Alkohol ima zraven zna-
nih Škodljivih učinkov in 
precej kalorij velik vpliv na 
upočasnitev telesne pre-
snove. 

Za podrobnejše informa-
cije ali nasvet se lahko ogla-
site v Olimpicu v Jadranski 
ulici. 

Vlado Čuš, prof. 

R O K O M E T 

G O R E N J E - D R A V A 
3 0 : 2 1 ( 1 3 : 1 2 ) 

Velenje - Rdeča dvorana, 
gledalcev okoli 350, sod-
nika Krstič in Ljubič, oba 
iz Kozine. 

Drava: Štumberger, Terbuc, 
Hrnjadovič 7, Belšak 8, A. 
Potočnjak, N. Potočnjak 2, Vugritiec 
3, Pisar 1 in Valenko. 

Že odhod na tekmo je dal slutiti, 
da se nebo dobro končalo: Drava je 
v Velenje odšla s sedmimi igralci in 
dvema vratar jema. Navzlic temu so 
srečanje pričeli dobro. Domačini 
so vodili v prvem polčasu največ za 
dva zadetka, a so jih Ptu jčani vedno 
dobili; štiri minute pred koncem 
prvega dela so celo povedli z 11:12. 
Začetek drugega polčasa je bil v 
znamenju velenjskih rokometašev. 
K temu so jim veliko pripomogli 
Ptujčani, ki so naredili preveč na-
pak, kar je razumljivo, saj so nasto-
pili močno oslabljeni. 

Vsi, ki so nastopili, si zaslužijo 
pohvale za borbeno igro. Upamo, 
da bodo v vrstah ptujskega prvoli-
gaša znali strniti vrste in se izvleči 
iz globoke krize ter zbrati točke, ki 
bi jim zagotovile obstanek v slo-
venski rokometni ligi. 

DRAVA-FRUCTAL 
2 4 : 2 3 ( 1 1 : 9 ) 

PTUJ - športna dvorana 
Center, gledalcev 350, 
sodnika Ceak in Babic iz 
Ljubljane. 

DRAVA: Štumberger, Osterc 2, 
Terbuc, Hrnjadovič 4, Belšak 6, A. 
Potočnjak, N. Potočnjak 2, Vugrinec 
9, Pisar 1, Meško in Valenko. 

Domači igralci so nastopili v zelo 
pomembnem srečanju - malem 
derbiju z dna prvenstvene razpre-
delnice. Ekipo iz Ajdovščine je vo-
dil nekdanji trener ptujske Drave 
Ivo Hrupič. Zaradi poznavanja 
igralcev Drave in z oslabljeno eki-
po (Tokrat pri Dravi zopet ni bilo 
Krauthakerja, Novaka, Privška in 
Sagadina) se je bilo potrebno bati 
najhujšega. 

Domačini so sicer povedli, nato 
pa so gost je vodili do polovice prve-
ga polčasa. V tem delu so domači 
naredili preveč napak v napadu, saj 
so večkrat enostavno podarili žogo 
gostom, za nameček pa je Hrnjado-
vič zastreljal še sedemmetrovko. V 
nadaljevanju prvega polčasa so se 
zbrali in z zadetki Belšaka dobili 
prvi polčas z dvema zadetkoma raz-
like. 

V drugem polčasu so domači po-
vedli s 14:11, torej za tri zadetke, 
vendarso samo nekaj minutzaigra-
li lagodneje in gostjeso jih ujeli. Od 
40. do 46. minute je Drava igrala z 
igralcem manj ter dosegla tri zadet-
ke, gostje pa samo enega. V tem 
času je zaradi tretje izključitve do-
bil rdeči karton domači igralec 

Mešl. V zadnjem delu srečanja se je 
razigral domači reperezentant Vu-
grinec in konec je bilo upanja za 
goste iz Ajdovščine. Domači so po-
vedli s 24 :21 in potem je bila v 
zadnjih dveh minutah samo stvar 
tehnike zadržati dve točki v Ptuju. 

Po tekmi je trener Drave Peter 
Starki dejal: "Kljub temu da smo 
nastopili oslabljeni, smo zasluženo 
zmagali. Igralci, ki jih ni bilo, so su-
spendirani. V prvo ekipo bo po-
trebno priključiti mlade. Mislim, 
da se ob takšnem pristopu ni bati za 
usodo ptujskega rokometa." 

Gledalci v dvorani Center so na 
začetku srečanja negodovali nad 
napakami domačih igralcev, ob 
koncu srečanja pa so pošteno in gla-
sno vzpodbujali domače rokome-
taše. Tem je pomoč s tribun dobro-
došla. V vratih domačih je branil 
veteran Marjan Valenko in posebej 
v drugem polčasu pokazal, da še 
vedno lahko prelisiči marsikatere-
ga igralca in ubrani strele, ki so jih 
nekateri videli v golu. Za zmago si 
zaslužijo pohvale prav vsi igralci. 

Danilo Klajnšek 

Ptujski tirne out. Foto: L Kotar 

G I M N A S T I K A / EKIPNA ZMAGA PTUJCANK 

V soboto, 3. decembra, so se v dvorani Tabor v Ljubljani pomerile tekmovalke v 
športni gimnastiki na 24, Matejevem memorialu. 

Tekmovanje , ki ga je 
organiz i ra lo športno 
društvo T a b o r , je bilo 
kval i f ikac i j ska tekma 
za nastop na državnem 
prvenstvu '95. V raz-
ličnih kategorijah so so-
delovale ekipe iz Kopra, 
Ljubljane, Novega mes-
ta, Trbovelj , Maribora, 
R u š , B r e ž i c in ekipa 

Gimnastičnega društva 
Ptuj. 

V kategoriji ml. deklice 
"B" program so se izkaza-
le Alenka Bukovič, Man-
jaUrbančič, Julija Senve-
ter in Sanja Drevenšek. 
Ekipno so si z ekipo SD 
Tabor razdelile 1. mesto. 
Alenka je ponovno bles-
tela na bradlji, pa tudi na 
gredi so ji sodnice pris-

odile najboljšo oceno. To 
ji je prineslo 2. mesto kot 
pred tednom dni v 
Brežicah. Prav tako si je 
izbolšala vrstni red tudi 
Manja. 

Že v soboto, 10. decem-
bra, j ih čaka ponovna 
kvalifikacijska tekma za 
DP '95 in upamo, da se 
bodo ponovno dobro 
uvrstile. 

Rezultati ekipno: 1./2. 
G I D Ptu j in T a b o r I 
103 ,90 ; 3. G Y M Rain 
98,60. 

Rezultati posamezno: 
1. Maja Fer jan , Šiška, 
36,55; 2. Alenka Buko-
vič, Ptuj, 36,40; 3. Sonja 
Kneževič , T r b o v l j e , 
36,40. 

Rakek-Petovia 1:6 
V šestem kolu prve 

namiznoteniške slo-
venske lige so ptuj-
ske igralke gostovale 
v Rakeku in zaneslji-
vo p r e m a g a l e 
d o m a č i n k e . S tema 
osvojenima točkama 
so s šestimi točkami 
na t r e t j e m mes tu 
skupa j z e k i p a m a 
Šampionke in Iliri je 
Miditrade. 

Posamezni izzidi : 
Kovšča - Mlakar 0 :2, 
Pavič - I s ten ič 0 : 2 , 
Švigel j - Mojs i lovič 
0:2, Kovšča/Pavič- Is-
ten ič /Mlakar 1 :2 , 
Kovšča - Istenič 1:2, 
Švigelj - Mlakar 0 :2 , 
Pavl ič - Mo j s i lov ič 
2:0. 

JAK0STNE LESTVI-
CE NTZ SLOVENIJE 

Predsedstvo Namiz-
noteniške zveze Slo-
venije je na zadnji seji 
predsedstva potrdilo 
jakostne lestvice za se-
zono 1993/94. Pri čla-
nicah je na devetem 
mestu nekdanja člani-

ca ptu jske Petovie 
Nišavičeva, pri mla-
dincih je na devetem 
mestu ptujčan Urh 
Strašek, ki sedaj nas-
topa za N T K Radlje, 
pri p ionirkah je na 
drugem mestu 
Ptujčanka Safranova, 
s icer č lanica N T K 
Radlje, na petem mes-
tu pa je v isti konku-
renci Mojsilovičeva. 

TURNIR SEVE-
ROVZHODNE REGIJI 
N a m i z n o t e n i š k i 

igralci N T K Petovio 
so nastopili na turnir-
ju severovzhodne re-
gi je . V 1. skupini je 
prvo mesto osvoji l 
Gregor Zafošnik s 
sedmimi zmagami in 
brez poraza, drugo 
mesto je pripadalo 
Marku Zafošniku s 
petimi zmagami in 
dvema porazoma, 
šesto pa Nejcu 
Janžekoviču s tremi 
zmagami in š t i r imi 
porazi. 

V t re t j i skupini je 
Danilo Piljak zasedel 

6. mesto z dvema zma-
gama in petimi pora-
zi, osmi je bil Matic 
Stropnik brez zmage 
in s sedmimi porazi. V 
četr t i skupini pa je 
drugo mesto osvojil 
Matej Hostnik. 

PETOVIA-ILIRIJA 
MEDITRADE 2:5 

V zadnjem jesen-
skem kolu 1. namiz-
noteniške ženske 
lige so igralke ptuj-
ske Petovie na 
domačem terenu iz-
gubile z ljubljansko 
ekipo Ilirije. Po 
končani polovici tek-
movanja so na petem 
mestu z šestimi osvo-
jenimi točkami. 

Posamezni izzidi: 
Istenič - Janežič 2:0, 
Mlakar - Dermastija 
0?2r, Mojs i lovič -
K,onečnik 1:2 , Iste-
nič/Mlakar - Dermas-
tij^/Konečnik 0:2, Is-
tenič-Dermastija0:2, 
Mojsilovič - Janežič 
2 : 0 , Mlakar 
Konečnik0:2. 

Danilo Klajnšek 



PLANINSKA SOLA 

I mladimi planine 
Kot smo zap i sa l i v prejšnji števi lk i Tednika, b o m o predstavi l i dvodnevni izpit p lan inske šole na 

Mrzlici. Če kdo od bralcev ne ve, kje je Mrzl ica, naj zap išem, da je to 1.119 metrov v i soka gora 

v osrednjem delu P o s a v s k e g a hribovja. Pog led nanjo se n a m pokaže iz Hrastn ika in Trbovelj, 

še naj lepši pa je iz Sav injske dol ine. Po leg planincev jo dobro poznajo tudi s lovenski rad ioa -

materji, saj je na njenem vrhu Zveza rad ioamater jev Slovenije postav i la repetitor. 

Mrzlica slovi po lepih razgledih vse tja doočaka Triglava, kar vpliva poleg 
dobre dostopnosti na velik obisk. Tukaj mislim seveda na dostopnost po 
planinskih poteh, čeprav je do planinskega doma speljana tudi cesta. 

Na severni strani se razprostira 
mogočna Savinjska dolina, od koder 
je možen dostop iz Žalca preko Zabu-
kovice (2,5 ure) ali iz Prebolda (2 uri 
hoda). Na južni strarti se vleče vzpo-
redno s slemeni Posavskega hribovja 
Savska dolina, od koder se lahko 
povzpnemo na vrh iz Hrastnika (2 
uri) ali Trbovelj (2,5 ure). Obstaja še 
tretja varianta, ki vodi iz spodnjega 
dela doline Savinje. Kot možnost iz-
hodišča za vzpon naj navedem tudi 
Laško, od koder se lahko preko Smo-
horja odpravimo na 5 ur oddaljeno 
Mrzlico. Seveda so ti podatki namen-
jeni bralcem, ki si želite prijetnega 
sobotnega ali nedeljskega izleta. Do 
vseh navedenih izhodišč je možno 
priti z lastnim ali javnim prevoznim 
sredstvom. Se zlasti je tako finančno 
kot časovno ugodna vožnja z vlakom, 
saj ležijo vsa izhodišča (razen v Sa-
vinjski dolini) ob progi Maribor -
Ljubljana. Na Mrzlici lahko preživi-
mo tudi cel vikend, tako kot smo sto-
rili mi. 

Za vse planince, ki se odločajo obi-
skovati planinsko šolo, je obvezen 
poleg enodnevnih vsaj en dvodnevni 
izlet. Takšen potek šole je posledica 
čisto praktičnih razlogov. Zlasti za 
mlade planince, ki pogosto prvič sto-
pajo v gorski svet, je nujno, da se sez-
nanijo tudi z bivanjem v planinskih 
postojankah. S tem, ko se odpravimo 
na dvo- ali večdnevno potepanje po 
hribih, se spremeni tudi oprema, saj 
postane številnejša, predvsem pa 
težja. 

Z mladimi planinci iz OS Podleh-
nik, Breg, Hajdina, Kidričevo in 
Olga Meglič smo se tako sredi no-
vembra odpravili za dva dni na Mrzli-
co. Zaradi dobrih železniških pove-
zav z Zasavjem je padla odločitev, da 
se iz Ptuja podamo na pot z vlakom. 
Seveda je k tej odločitvi pomembno 
pripseval odnos Slovenskih železnic 
do naše skupine. Tako so nam organi-
zirali vse potrebno za prevoz do izho-
dišča in nazaj, poskrbljeno pa je bilo 
tudi za izreden postanek sicer med-
narodnega vlaka ob povratku domov. 
Za tako dober odnos gre glavna za-
hvala gospodu Mariniču iz SŽ, ki je 
znal prisluhniti našim željam. Pla-
ninci z zadovoljstvom gledamo na 
takšno sodelovanej in upamo, da bo v 
prihodnosti še boljše. 

Hojo proti Mrzlici smo tako pričeli 
v Laškem, vendar le del skupine 50 
otrok. Manjšo skupino je namreč ve-
liko lažje voditi, še posebej pa to velja 
za planinsko šolo, ko otroci spozna-
vajo način ho je in medčloveške odno-
se v hribih. Iz Laškega smo se najprej 
povzpeli do bližnjega Šmohorja, ka-

mor vsakodnevno zahajajo številni 
Laščani. Šmohor je zlasti zanimiv za-
radi starih lip, ki obkrožajo cerkev sv. 
Mohorja, po katerem ima kraj tudi 
ime. Le nekaj minut hoje je oddaljen 
planinski dom, ki je odprt vse dni v 
tednu razen četrtka. Oskrbujejo ga 
planinci iz Laškega, dostopen pa je 
tudi z avtomobilom. Za nedeljski iz-
let je prav prijetna točka, saj je do 
razglednega Maliča le pol ure 
zložnega hoda. 

S Šmohorja smo nadaljevali pot 
najprej proti Gozdniku, katerega 
oblika spominja na Jalovec, še pose-

bej če ga gledamo iz žalske smeri. Pot, 
ki se vije med posameznimi travniki, 
del pa je poteka po gozdu, je prav pri-
jetna za hojo. Nekaj veselih pesmi 
med potjo in par šal in že se je pred 
nami pokazal vrh Mrzlice. Številnim 
udeležencem izleta se je zdel vrh zelo 
blizu, vendar smo še kar lep čas sopi-
hali, preden smo ga dosegli. Na srečo 
mnogih že kar utrujenih mladih po-
hodnikov nam ni bilo potrebno iti na 
sam vrh, saj stoji velik planinski dom 
nekaj višinskih metrov pod njim. 
Pred domom, ki ga oskrbuje PD 
Trbovlje, so nas že pričakali planinci 
iz druge skupine. Proti Mrzlici so 
krenil i po nekoliko krajši poti iz 
Hrastnika. Sprva so nas v domu lepo 
sprejeli, kasneje pa je prišlo do nelju-
bega zapleta, saj se oskrbnik ni držal 
predpisanega cenika nočnin. Kljub 
nekaj nespodobnim besedam oskrb-
nika planinci nismo zapadli v slabo 
voljo, saj smo znani predvsem kot ve-
seli ljudje. Seveda ostane slab prio-
kus; še zlasti je to slab vzgled otro-
kom, ki jim skušamo vodniki in men-
torji prikazati lep in predvsem prija-
zen odnos v planinski koči. Še toliko 
bolj smo bili nad ravnanjem oskrbni-

ka presenečeni, ker je ravno ta pla-
ninska postojanka v letošnjem letu 
prejela nagrado za 3. mesto v tekmo-
vanju za najprijetnejše planinsko do-
movanje. Upamo, da je bila našaslaba 
izkušnja le izjema in v bodoče ne bo 
več podobnih težav. Na splošno smo 
bili z bivanjem zadovoljni, za kar se je 
zlasti trudila žena prenapetega 
možakarja, sicer uradna oskrbnica 
koče. Poleg predavanj, ki so jih pos-
lušali tečajniki planinske šole, pa ni-
smo pozabili na družabno življenje. 
Večer v koči smo zaključili s preda-
vanjem o letošnjem vzponu ptujskih 
planincev na Mt. Blanc, o katerem 
smo v Tedniku obširno poročali v po-
letnih mesecih. 

Naslednji dan je sledil po bolj ali 
manj veseli noči nekaterih mladih 
planincev le še spust v dolino. Preko 
Kala, kjer je planinski dom smo se 
spustili v Hrastnik. V tipičnem indu-
strijskem kraju, ki je pravo nasprotje 
"čisti" naravi na pobočjih Mrzlice, se 
lepo vidi kontrasnost. Še zlasti je po-
membno, da to očitno razliko spozna-
jo mladi, saj bodo le tako znali ceniti 
tako tujo kot domačo pokrajino, ki je 
naš skupni dom. Razliko je opazil 
vsakdo med nami, saj vonjave klora 
oziroma drugih kemikalij iz števil-
nih tovarn niso zaobšle nikogar iz-
med nas. 

Po zanimivi hoji in zlasti za mlajše 
udeležence vožn j i z vlakom smo pris-
peli v Ptuj. Otroci ali bolje rečeno 
mladi planinci so hitro odhiteli k 
staršem, vodniki in mentorji pa smo 
že tuhtali, kam prihodnjič. 

Seveda ne smem pozabiti ob koncu 
izreči zahvale vsem vodnikom in 
mentorjem tega izleta, za vse druge pa 
naj velja namig, da se podajo po naših 
stopinjah. 

Uroš Vidovič 
PD Ptuj 

Mladi planinci iz PD Ptuj ob starodavni lipi na Šmohorju. Foto: Hermina Šilak 

STRELSTVO 

ttiot Kiiti tjtsui 
Najbo l j š i p tu j sk i strelci in s t re lke s p i š to lo v m e d n a r o d n e m 
p r o g r a m u so v s o b o t o v Ljubljani na s top i l i na 2. kont ro lnem 
tekmovan ju za s e s t a v o reprezentanc. Pri mošk ih je bil Janez 
Štuhec s 568 krog i četrti, Alojz Trstenjak pa s 560 sedmi. Sa šo 
Porok je s 529 krog i z m a g a l med mladinci, A lenka Peteršič pa 
je bi la s 342 krog i d r u g a med m lad inkami . 

Druga moška in prva ženska eki-
pa zaradi denarnih težav nastopata 
v prvi dopisni in ne več v redni ligi, 
kjer je samo prva članska ekipa. Po 
dveh kolih moški vodijo, dekleta pa 
so druga. V moški ekipi so Srečko 
Seruga, Slavko Ivanovič in Milan 
Stražišar , v ženski pa Mateja 
Rožman, Majda Raušl in Alenka 
Peteršič. 

l.k. 

3. KOLO SLOVENJEGO-
RIŠKE LIGE 

V petek, 2. decembra, smo člani 
SD Dornava izvedli 3. kolo Sloven-
jegoriške lige. Nastopilo je 36 strel-
cev iz 8 ekip. Doseženi so bili tile re-
zultati: 

- ekipno: 1. SD Dornava (599 kro-
gov), 2. SD Gomila - Juršnci I. (589 

krogov), 3. SD Željka -Juršinci I. 
(577) krogov); 

- posamezno: 1. Bogdan Zelenko, 
Dornava (155 krogov), 2. Franc Čeh, 
Dornava (154 krogov), 3. Anton Toš, 
Gomila (153 krogov), 4. Maj da Raušl, 
Gomila (156 krogov), 5. Mit ja 
Kovačec, Trnovska vas (151 krogov) 

Po 3. kolu vodi SD Gomila J . I . 
(1761 krogov), Dornava I. (1736 kro-
gov), Juršinci-Željko I. (1646), Dor-
nava II (1585 krogov), Trnovska vas 
I. (1545 krogov. Posamezno: Bruno 
Šincek, Dornava (461 krogov), Bog-
dan Zelenko, Dornava (452), Anton 
Toš, Gomila J . 451, Alojz Raušl, Go-
mila J . (450), Franc Čeh, Dornava 
(443 krogov) in Majda Raušl, Gomila 
J.(443 krogov). 

4. kolo bo v petek, 16. decembra, ob 
17. uri vjuršincih. 

Janko Horvat 

ROKOMET 

Derbi Ormožu 
V d r u g i d r ž a v n i m o š k i roko -
m e t n i l i g i je b i l o v s o b o t o 
zadnje ko lo je senskega de la 
p r v e n s t v a , k i je v v z h o d n i 
skupin i prineslo tradicionalni 
derbi med Ormožem in Vel iko 
Nedeljo. Tokratni je bil v novi 
š p o r t n i d v o r a n i v O r m o ž u , 
pred po lno dvorano pa so g a 
dob i l i domačin i z 18:17, ven-
dar so se gostje pritožili. 

Ob polčasu so vodili mladi igralci 
Velike Nedelje z 9:8, nekaj minut 
pred koncem pa s 17:13. Nato pa je 
prišlo do preobrata, ki sta ga po 
mnenju gostov "zakuhala" sodnika 
Vutej iz Maribora in T o m š i č iz 
Ljubljane. Derbi je imel "nadalje-
vanje" tudi po tekmi, saj tamkajšnji 
policisti zbirajo podatke o fizičnem 
obračunavanju s celo telesnimi 
poškodbami. 

Po prvem delu je v vodstvu Interier 
Krško (18 točk) z dvema točkama 
prednosti (in tekmo manj) pred Lis-
co iz Sevnice in Pomurko iz Bakov-
cev. Velika Nedelja deli četrto mesto 
s petimi točkami zaostanka, Ormož 
pa je sedmi s sedmimi točkami zaos-
tanka za Interierjem. (l.k.) 

KOLESARJENJE 

Ob koncu tekmovalne sezone 
S podelitvijo priznanj, ki je pote-

kala v upravni zgradbi Perutnine 
Ptuj, so kolesarji uradno zaključili 
letošnjo tekmovalno sezono. Zra-
ven kolesarske smetane so bili tam 
člani kolesarskega kluba Perutnina 
Ptuj, ki so v letošnjem letu trdodela-
li in dosegli nekaj zelo dobrih rezul-
tatov. Naj omenimo samo Mitja 
Mahoriča in Mirana Kelnerja, ki 
sta sodelovala v SP za mladince kot 
člana naše mladinske reprezentan-
ce. 

O delu v K K Perutnina Ptuj pri-
pravljamo obširnejši pogovor za pri-
hodnji Tednik. 

D. Klajnšek Pri članih je v točkovanju za pokal Slovenije zmagal Sandi Papež - tretji z leve 

SAH 

Aniti Litini uradno naslov mednarodne mojstrice 
Poročali smo že o odhodu štirih članov š a h o v s k e g a društva Lipa Ptuj na o l imp iado, ki poteka v 
Moskv i . Po nekaj organizaci jskih zaplet ih so se pričeli boji na 64 črno-bel ih poljih. 

Po številu udeležencev 
je olimpiada rekordna 
(116 moških in 76ženskih 
reprezentanc). 

Slovenski reprezentanci 
sta odlično startali, saj so 
moški premagali San Ma-
rino 4:0, ženska reprezen-
tanca, za katero nastopa 
tudi članica ŠD Lipa Ptuj 
Anita Ličina, selektor pa je 
prav tako Ptujčan, MM 
Danilo Polajžer, pa je pre-
magala Iran 3:0. To je bila 

dobra napoved za nadalje-
vanje in v drugem kolu je 
že kazalo na senzacijo, saj 
so Slovenke proti močni 
ekipi Moldavi je imele 
dobljene pozicije na 1. in 2. 
deski in prav Anita Ličina 
je ob prednosti trnjave 
spregledala mat, pa tudi 
Kiti Grosar ni realizirala 
prednosti in je le remizira-
la, izgubila pa je tudi Nar-
cisa Mihevc. S 3:1 so v dru-
gem kolu izgubili tudi 

člani proti mladi ruski eki-
pi. Remizirala sta Grosar 
in Mohr, Sernek in Gostiša 
pasta izgubila. Člani in čla-
nice pa so se že v 3. kolu 
svoj im selektor jem od-
dolžili z zmago - moški 3:1 
v borbi z Albanijo, ženske 
pa 3:0 proti Avstrijkam. 
Četrto kolo pa je prineslo 
ponovno močne nasprot-
nike: moški so izgubili z 
Estonijo 2,5:1,5, ženske pa 
z Izraelom 2:1. 

Sicer je do konca olimia-
de še 10 kol in priložnosti 
za nove zmage bo še veliko. 
Za ptujski in slovenski šah 
pa pomeni ta olimipada še 
nekaj več. Aniti Ličini bo 
uradno podeljen naslov 
mednarodne mojstrice in 
bo tako druga Slovenka s 
tem naslovom. Upamo, da 
kaj kmalu tudi prva z vele-
mojstrskim! 

Silva Razlag 

TENIS 

Neiti Vukasovič nove točke 
Sestri Tina in Nena 

Vukasovič uspešno 
nadaljujeta nastope na 
turnirjih po Avstraliji. 

Na prvem je imela 
več sreče starejša Tina, 
na drugem pa se je 
odlično odrezala Nena, 
ki je po izvrstni igri v 
prvem kolu kvalifikacij 
premagala Avstralko 
Mundo 6:2, v drugem 
Avstralko Glisic 6:1 in 
6 :1 , v 3. pa je morala 
priznati premoč Ang-
ležinje Hal, ki je 373. na 
WTA lestvici (6. nosil-
ka kval i f ikaci j ) . S to 
odlično uvrstitvijo si je 
Nena priigrala 0,25 
točke in še ena takšna 
uvrstitev jo bo pripelja-
la na lestvico WTA. 

T i n a je tokrat v 1. 
kolu kvalifikacij pre-
magala Svedinjo Finer 
7:6 in 6:1, v drugem pa 
izgubila v dveh setih 
proti Angležinji Ward s 
6:4in s6:2. 

Prva dva turnirja sta 
potekala na izredno 
trdi podlagi, kar je zelo 
naporno posebej ob 
dejstvu, da je v kvalifi-
kaci jah nastopilo po 
100 igralk in da se v 
glavni turnir uvrstijo le 
štiri. Naprvem turnirju 
je zmagala Avstralka 
Brandtke (prej Provis), 
ki je bila celo že 24. na 
WTA lestvici. 

Vročina in trda pod-
laga sta naredili svoje v 
kvalifikaci jah parov, 

saj sta tako Nena kot 
T i n a izgubil i že v 
prvem kolu. Sedaj sta 
izgubili en turnir in se 
pripravljata na travna-
tem terenu, saj bo nas-
lednji turnir prav na tej 
podlagi, kar obema bolj 
ustreza. Čez dva dni 
pričneta kvalifikacije 
na novem turnirju in 
upamo, da bo tudi na 
tem uspela vsaj ena -
morda pa obe. Kako 
močni so ti turnir j i , 
pove podatek, da mora 
celo 333. na WTA lest-
vici igrati kvalifikacije 
in je zato uspeh 
Ptujčank toliko večj i. 

Silva Razlag 

Rekreacijski turnir v 
odbojki 

Odbojkarski klub Ptuj v sodelo-
vanju z Športnim zavodom Ptuj or-
ganizira v soboto, 10.12.1994, ob 
8.30 uri v Športni dvorani Center v 
Ptuj u rekreacijski turnir v odbojki. 
Vabljene rekreacijske ekipe, ki so 
lahko mešane (moški in ženske). 

Organizator bo sprejemal prijave 
na dan tekmovanjaob 8. uri. Prijav-
nina 1.000 SIT. 

Strokovna služba Šp. zavoda 
Marjan Lenarčič 

Za 74. zlato rokavico 

Boksarski klub Ptuj bo v soboto, 
10. decembra, ob 17. uri v športni 
dvorani Mladika organiziral tradi-
cionalno boksarsko revijo za 14. 
zlato rokavico Ptuja. Kot vedno 
lahko pričakujemo udeležbo naj-
boljših slovenskih boksarjev, ki 
bodo navdušili ljubitelje plemeni-
te veščine. Seveda so domači bok-
sarji v posameznih kategorijah fa-
voriti. Organizatorji Zlate rokavi-
ce upajo, da bodo ljubitelji boksa 
napolnili športno dvorano Mladi-
ka ter s športnim vzpodbujanjem 
pripomogli k večji kvaliteti revije. 

D. K. 

KEGLJANJE 

Za občinske naslove 
Kegljaški klub Drava je tudi letos 

organiziral občinsko prvenstvo za 
ekipe in posameznike v moški in 
ženski konkurenci. Da je zaniman-
je za ta šport, ki je v samem svetov-
nem vrhu, veliko, kaže podatek, da 
je v moški konkurenci prijavljeno 
13 ekip, v ženski pa šet. Tekmovan-
je se je pričelo v ponedeljek z nasto-
pom moških ekip (ženske so nasto-
pile v sredo) in poteka vsak dan od 
16. uri na kegljišču Drave. 

12 najboljših posameznikov in 8 
posameznic iz ekipnega dela se bo 
nato potegovalo še za posameznega 
zmagovalca. Nastopi se bodo nadalje-
vali v torek, 13. decembra, ob 17. uri. 

Ženske bodo ponovno nastopile v 
sredo, 14. decembra, ko bo že znana 
prvakinja, pri moških pa bo ta znan 
šelevčetrtek, 15. decembra. 

Kot je povedal predsednik K K 
Drava Ptuj Boris Premzl, je zadovol-
jen z udeležbo, škoda pa je, da ni bilo 
prijav pionirjev oziroma mladincev 
in bodo tako prvenstvo teh prestavili 
na prihodnjo pomlad. Morda bo več 
zanimanja mladih s ponovno oživit-
vijo šole kegljanja, ker je ena od prio-
ritetnih nalog kluba v bodoče. 

Ljubitelji kegljanja, vabljeni na og-
led zanimivih srečanj. 

Silva Razlag 

JUDO 

Z zaključnimi turnirji se je v soboto konča lo prvenstvo v prvi 

s lovenski l igi judoistov. 

Državni prvak je ljubijanski Grad 
Olimpija, drugi je bistriški Impol, 
na tretjem mestu pa celjski klub Ivo 
Reya. 

Takšen je bil vrstni red finalnega 
turnirja za najboljša mesta, ki je bil v 
Ljubljani. Zanimivo je, da so o držav-
nem prvaku odločale točke, zbrane 
med tekmovanjem, saj se je dvoboj 
med Ljubljančani in Bistričani tako 

po borbenih kot tehničnih točkah 
končal neodločeno(7:7,25:25). 

Ptujska Drava je peta, saj je na tur-
nirju za uvrstitev od 4. do 6. mesta iz-
gubila s Sankakom iz Celja in prema-
gala Slovenj Gradec. Gorišnica pa je 
sedma z zmagama na turnirju v Mari-
boru, ki je odločal o mestih od sedme-
ga do devetega. 

l.k. 

PLAVANJE 

Ptujski 
plavalki 
miklavževali 

Člani PK Toplice Ptuj so se 3. de-
cembra udeležili 3. mednarodnega 
plavalnega mitinga "MIKLAVŽ 
'94" v Tivoliju v Ljubljani. Sodelo-
valo je 450 plavalcev iz 20 klubov iz 
Slovenije, Češke, Italije, Madžar-
ske in Hrvaške. Tekmovanje so si 
med drugimi ogledali minister dr. 
Gaber, mag. Janez Kocjančič, Bri-
gita Bukovec in plavalec Jure 
Bučar. 

Naši plavalci so bili uspešni, saj so 
popravili svoje najboljše dosežke v 
povprečju za 10 %. Najboljši med 
našimi so bili Matevž Božičko in 
Uroš Gojkovič in kot najmlajši Mo-
nika Čeh, Miha Šori in Blaž Horvat. 

Nova priložnost za izboljšanje re-
zultatov in nabiranje izkušenj pa bo 
že 17. decembra na "BOŽIČNEM 
MEMORIALU '94" v Mariboru. 

Franjo Rozman 



OB 40-LETNICI AEROKLUBA PTUJ - I I 

Čas zaznamujeta //urf/e 
V ptujskem aeroklubu leti danes 50 pilotov z motornimi letali, 80 z jadralnimi leta-
li, 30 je padalcev, 13 ultralahkih letalcev in 13 balonarjev. Nekateri izmed nas so 
povezani z letalstvom vseh 40 let, mnogi pa tri, dve, le desetletje ali še manj. Z de-
lom, učenjem, športnimi rezultati in prenašanjem izkušenj na mlajše smo vsak po 
svoje zaznamovali ta čas. Med nami se vsak dan tkejo nove prijateljske in delovne 
vezi, z bolečino se spominjamo tistih izmed nas, ki so morali zaradi ljubezni do le-
tenja prezgodaj umreti. 

Vsekakor so izjemno pomembno vlogo pri rasti Ae-
rokluba odigrali predsedniki kluba - možje, ki so ob 
svojih rednih službah namenili večino svojega proste-
ga časa in energije razvoju Aerokluba in delu zanj. 

Prvih pet let je Aeroklub vodil Jože Tramšek, nas-
lednjih pet let Janez Petrovič, nato dobro desetletje 
Anton Žagar, za njim je bil izvoljen za predsednika 
Alojz Gojčič (kasneje predsednik Zveze letalskih or-
ganizacij Slovenije), nato Drago Krepfl ,JožeBotolin, 
Stanko Lepej, Janko Bezjak, sedaj pa vodi Aeroklub 
Ptuj že četrto leto Otmar Gaiser. 

Odgovornost za vsakodnevno delo na letališču, var-
no letenje po pravilih in predpisih, nemoten potek le-
talskih aktivnosti in šeza marsikaj so nosili upravniki. 
To so bili vsa leta široko usposobljeni letalci, ki so ime-
li v nekaterih obdobjih ob sebi zaposlenega tudi učitel-
ja letenja in mehanika, mnogo sezon pa so bili zaradi 
pomanjkanjadenarjavvlogi upravnika,učiteljain me-
hanika sami. Prvi upravnik je bil od leta 1954 do okto-
bra naslednjega leta Ljubo Vihar. Za njim je prišel iz 
Maribora Anton Malek, nato Emil Prešeren, za njim 
Veljko Stalcer, leta 1963 pa Karel Korpar. Za njim je 
leta 1967 prevzel upravniško krmilo takratni mehanik 
Ivan Cuček, ki je s svojim neutrudim delom doslej 
najizrazitejezaznamoval letališko dejavnost in mnogo 
generacij mladih navdušencev, saj je na letališču 
dočakal upokojitev leta 1987 in je bil tako zaposlen v 
Aeroklubu Ptuj skupaj 29 let. Za njim je mesto uprav-
nika prevzel za tri leta Leopold Ambrožič, po njem 
Milan Kralj , dokler se ni usposobil za to delovno 
dolžnost sedanji upravnik Vili Tomašič . 

V Aeroklubu namenjamo veliko pozornosti pre-
našanju izkušenj in znanja na mlajše. V vseh štiridese-
tih letih skorajda ni bilo sezone, da ne bi izšolali za le-
tenje ali skakanje vsaj nekaj začetnikov. Tako se lahko 
danes pohvalimo z zastopstvom prav vseh generacij -
od prvih letalcev, ki so danes že upokojenci, pa še zme-
raj letijo ali vsaj obiskujejo letališče, pa vse do rosno 
mladih fantov in deklet, ki sez zračnim prostranstvom 
šelespoznavajo. Zahtevna naloga vzgoje novih genera-
cij je zaupana učiteljem letenja ali skakanja. V klubu 
imamo sedaj 29 učiteljev. 

NAJUSPEŠNEJŠI ŠPORTNIKI 
Čeprav so aeroklubi vznikali izželjepo letenju, so le-

talci kmalu pričeli primerjati svojo usposobljenost, 
vzdržljivost, zmožnost prilagajanja vremenu in svoje-
mu plovilu na tekmovanjih. Tekmovanj so se vseh 40 
let lahko udeleževali le najboljši klubski piloti in pa-
dalci. Že dejstvo, da pravila tekmovanj dovoljujejo 
tekmovati le pilotom z več kot 100 urami letenja, po-
meni, da na tekmovanje ne more vsak, sploh pa ne pi-
lot, ki se komajda nauči leteti. Tako je "normalna" pot 
do prvega jadralnega ali motornega tekmovanja dolga 
približno pet let. T is t i , ki so pričeli tekmovati, so 
običajno tekmovali več let, si tako pridobili potrebne 
izkušnje in so osvajali najvišje republiške in državne 
naslove. 

Ko govorimo o državnih naslovih, mislimo na bivšo 
jugoslovansko državo. Naslove državnih prvakov 
(pred tem pa povečini tudi republiške naslove ali uvr-
stitve v samem vrhu) so osvojili naslednji člani ptuj-
skega aerokluba: motorni piloti Stane Verbančič, 
Danilo Hojnik, Drago Krepfl in Tomo Verbančič, 
poleg njih pa so se v državno reprezentanco uvrstili 
še Ivan Čuček, Vinko Pišek in v državi Slovenij i 
Tomaž Pliberšek. 

Med zmagovalci jugoslovanskega jadralnega leten-
ja najdemo Karla Korparja in Igorja Kolariča ter Mi-
leno Cestnik (v ženski konkurenci) in Deana Bezja-
ka (mladinci). Poleg njih sta kot reprezentanta zasto-

pala Jugoslavijo še Jože Botolin, Stanko Verbančič 
in državo Slovenijo Bojan Žmauc. 

Pri padalcih sta osvojila državno zlato Stanko Cuš 
v skokih na cilj in Franc Kodela v mladinski konku-
renci. 

Ptujski modelarji so pričeli tekmovati že v prvih le-
tih po ustanovitvi Aerokluba, vrhunec svojega razvoja 
pa so dosegli v osemdesetih letih, ko je prav ptujska 
modelarska sekcija bila nepremagljiva na jugoslovan-
skem nebu, dve leti zapored pa niso imeli enako 
močnega nasprotnika v vsej Evropi. Ptujski fantje so 
bili najboljši namreč v vseh treh prostoletečih katego-
rijah modelov, odlične rezultate so dosegali tudi v le-
tenju z vezanimi modeli, nekaj kasneje pa so se izpo-
polnili tudi v izdelovanju sobnih modelov in tekmo-
vanju z njimi. Dolgoletni državni prvak, rekorder ter 
nosilec vseh treh diamantov je bil Oton Velunšek, 
državo pa so zastopali na evropskem in svetovnem pri-
zorišču še Peter Alič, Dušan Peček, Maks Žuran, 
Konrad Janžekovič, Iztok Žagar in Matjaž Praprot-
nik. 

Udeležba na vsakem tekmovanju jezahtevala dolgo-
trajne priprave in pomoč sodelavcev, pomočnikov in 
kopilotov. Tako so vsi piloti, tudi tisti, ki jih v tem 
kratkem pregledu nebomo zapisali, dodali svoj prispe-
vek k uspehu najboljših. 

OD TRAVNIKA DO ŠPORTNEGA LETALIŠČA 
Svojim očem ne bi mogli verjeti, če bi zaspali recimo 

po prvih skokih na povsem prazen in za letenje nepri-
meren travnik v Moškanjcih leta 1954 in se zbudili 
štiri detletja kasneje tik pred velikim mednarodnim 
letalskim mitingom, posvečenim štiridesetim letom 
Aerokluba. Sicer pa so v današnjesodobno opremljeno 
športno letališče z dvema hangarjema, teraso za goste, 
lastno bencinsko črpalko, elektrificirano vzletno ste-
zo, asfaltirano letališko ploščad in stezo za voženje ter 
vrsto sodobnih letal in padal vtkane neštete ure dela 
vseh članov, številnih prizadevanj članov upravnega 
odbora in predsedstva kluba ter pomoč mesta Ptuja in 
prijateljev letalstva. 

Takoj po ustanovitvi Aerokluba jeob travniku zrasel 
hangar, ki je bil dograjen v letu 1955, ko so vanj pričeli 
spravljati tudi prvi jadralni letali RODO in ČAVKO, 
nato pa leta 1955 motorno letalo UT-2M, nato MATA-
JUR in PO-2, leta 1958 AERO-2, kasneje pa so našla v 
njem "svoj dom" še letala AERO-3, KURIR, LIBIS-
180, CITABRIA, CESSNA 206, CESSNA 152, CES-
SNA 172, CESSNA 150, PIPER SUPER CUB, ZLIN 
726,UTVA75,UTVA 66. Hangar jebil dograjen inob-
novljen leta 1975, leta 1979 pa smo zgradili ob njem 
novi hangar, ki smo ga namenili jadralnim letalom. 
Danes so v njem spravljeni dva BLANIKA, DG-100, 
DG-300, dva JANTARJA, LS-6, in VUK-T, klubski 
piloti pa so pred tem leteli še na lesenih R O D I , 
ČAVKI, JASTREBU, VAJI, ŽERJAVU, TRENERJ-
IH IN D E L F I N I H ter kovinskem METEORJU. 

Danes je ptujsko letališče s sodobnimi letali in si-
ceršnjo tehnično opremljenostjo primerno za kako-
vostno rast uspešnega športnega letenja, prav tako pa 
za razvoj turistične in poslovne dejavnosti. Že od leta 
1971, ko smo kupili šestsedežno CESSNO 206, si je iz 
nje in iz drugih letal ogledalo Ptuj z bližnjo okolico več 
kot 15.000 domačinov in turistov, razvijali pa smo tudi 
poslovno dejavnost. Prav od slednje je pričakovati v 
prihodnje pomemben gmotni vir za preživetje kluba, 
letališče pa postaja vse bolj zanimivo tudi za tuje letal-
ce. Tako že nekaj let gostimo švicarsko letalsko šolo, 
dogovarjamo pa se tudi z drugimi. 

(Nadaljevanje prihodnjič) 

Večina članov Aerokluba Ptuj pred pričetkom letošnje jubilejne sezone. Foto: A. Debeljak. 

15-LETNICA KARATE KLUBA POETOVIO PTUJ 

Karate je strpen in plemenit 
OB 15-LETNICI KARATE KLUBA POETOVIO SMO SE POGOVARJALI S TRENERJEM SILVE-
STROM VOGRINCEM 

# K K Poetovio letos praznuje 
15-letnico delovanja. Kaj bi nam 
lahko povedal o tem obdobju ? 

S.Vogrinec: Bilo jemnogo vzpo-
nov in padcev, veselja in razočaranj 
ter uspehov, ki sledijo ob koncu 
vsake težko prehojene poti. V klu-
bu se je zvrstilo veliko število kara-
teistov; nekateri so ostali daljši čas, 
drugi samo trenutek, tretji pa so 
vtisnili neizbrisen pečat. V zadnjih 
nekaj letih smo dosegli rezultate in 
množičnost, c kateri smo v prete-
klosti samo sanjali. Danes poteka 
delo organizirano in načrtno. Ob 
meni delujejo še trije inštruktorji, 
od katerih vsak vodi svojo skupino. 
K K Poetovio združuje tudi pionir-
ske sekcije Breg, Hajdina in Destr-
nik. 

# Kdo so vaši najboljši tekmo-
valci? 

S.Vogrinec: LidijaCafutajenaj-
boljša slovenska mladinka, med 
člani je najuspešnejši Andrej Cafu-
ta, med članicami Liljana Vogri-
nec, med mladinci Gorazd Grula in 
Daniel Pongrac, med starejšimi de-
klicami Elvira Karahasanovič in 
Bojana Skri la , med starejšimi 
dečki Aleš Šušteršič in med 
mla jš imi dečki Dejan Unuk in 
Marko Gerdak. Vsi so nosilci me-
dalj z državnih prvenstev, medna-
rodnih tekmovanj in domačih tur-
nirjev. 

# Pred izidom je tvoja knjiga 
Karate med tradicijo in športom. 
Nam lahko kaj več poveš o njej ? 

S. Vogrinec: V slovenščini sta do 
sedaj izšli samo dve knjigi o karate-
ju, a sta predvsem strokovni deli. 
Moj namen je bil zajeti širši krog 
bralcev, tako laike kot karateiste. 
Zato Karate med tradicijo in športom 
ni učbenik, saj se karateja niti ni 
možno naučiti iz priročnikov, tem-
več je publicistično delo, v katerem 
se karate predstavlja v svojih raz-
novrstnih aspektih: kumite, kate, 
rangiranje, sodniška pravila, tek-
movalni sistemi, karate etika, zen 
itd. Največjo pozornost sem name-
nil zgodovini karateja, ker je le-ta 
bila prevečkrat pristransko in ne-
celovito obravnavana. Popestril 
sem jo z biografijami akademikov 
karateja, šampioni, rezultati SP in 
EP itd. 

# Karate se pogosto povezuje z 
n a s i l j e m , ki ga r e k l a m i r a j o 
tovrstni filmi. Ali je res, da karate 
vzgaja nasilneže? 

S. Vogrinec: Niti najmanj. Ka-
rate filozofija nenasilja je utemelje-
na že s samim imenom KARATE-
DO ali "Pot prazne roke". Osnovni 
smisel karateja je samoobvlado-
vanje in toleranca. Duhovni razvoj 
posameznika je primaren, tehnični 
pa sekundaren. V našem klubu naj-
večji pomen dajemo vzgoji. Adole-
scenca je občutl j ivo obdobje za 
mladostnika, zato veliko pozor-
nosti in časa posvečamo izgradnji 
vrednostnega sistema pri mladini. 
Ker je karate nevarna bori lna 
veščina, ima trener zahtevno odgo-
vornost, koga bo učil. Zato v našem 
klubu ni prostora za ulične prete-
pače. Sam sistem treninga jev kla-
sičnem karateju v začetku precej 
selektivno naravnan, tako da osta-
nejo samo pridni in vztrajni, kajti 

prvo leto se učijo samo bazične teh-
nike, kate in vezani sparing, med-
tem ko se jiu kumite ali prosta bor-
ba prične vaditi kasneje. Razlog za 
takšen pristop je zraven testiranja 
vztrajnosti tudi tehnične narave, 
saj se brez dobre osnovne tehnike 
kasneje ne more razviti šampion. 

V preteklost i so mojs tr i zelo 

načrtno izbirali svoje učence. Med 
mnogimi kandidati so seodločili le 
za par posameznikov, s katerimi so 
potem delali po deset ali celo dvaj-
set let, preden so jim izdali moj-
strske diplome. Prva leta so zgolj 
testirali njihov značaj. Nekaj od 
tega pristopa se je v karateju ohra-
nilo do danes. 

% Kako poteka napredovanje 
po pasovih? Koliko časa je treba, 
da se postane mojster karateja? 

S. Vogrinec: Karate nazivi se de-
lijo na šolske ali KYU in mojstrske 
ali DAN nazive. Šolski pasovi so 
raznobarvni. Po vrsti si sledijo: 
beli, rumeni, oranžni, zeleni, mo-
dri in rjavi. K Y U nazivi se skladno 
s tem odštevajo od 6. do 1. kyuja,ko 
se položi črni pas in si sledijo nazivi 
DAN - od 1. do 10. Do 5. DAN-a se 
polaga za tehnični nivo, kasneje pa 
se napreduje po zaslugah pri razvo-
ju karateja, čeprav se še vedno pola-
ga tudi tehnika, a se bolj preverja v 
smislu, ali se je ohranila osvojena 
kvali teta. Za mojs trski nivo 1. 
DAN je potrebno okrog štiri leta 
vadbe. V našem klubu se je doslej 
izšolalo pet mojstrov karateja, med 
njimi tudi eno dekle. 

# T i si zraven karateja še moj-
ster a ikida, kenda in tai ch i ja . 
Kako gredo skupaj vse te borilne 
veščine? 

S.Vogrinec: Karate in mečevan-
je kendo imata v glavnem pravoli-
nijske gibe, ki se izvajajo z močno 
zaključno akcijo in s kimejem oz. 
mišično kontrakcijo. Aikido in tai 
chi pa imata mehke in krožne gibe, 
ki se zlivajo drug v drugega. Vse te 
veščine doživljam kot jin in jang, 
kot trdo in mehko, napeto in 
sproščeno ipd. Šele skupaj tvorijo 
celoto. 

Po desetih letih karateja se mi je 
dogajalo, da sem se psihično utru-
dil od pravolinijskih gibov, zato 
sem iskal novo obliko gibanja : 
mehko, krožno in sproščeno. Kar 
nekaj akademikov karateja, kot 
npr. Masatoshi Nakayama, Hiro-

kazu Kanazawa idr., so prav tako 
vadili tai chi in so ga priporočali 
kot izjemno koristno metodo za 
ohranitev vitalnosti. 

# Kolikor vem, se s karatejem 
ukvar jaš o s e m n a j s t let. Ka j te 
motivira? 

S. Vogrinec: Moji motivi so se z 
leti spreminjali. Začel sem v šestem 

razredu osnovne šole pod močnim 
vplivom filmov o Bruceu Leeju, ki 
je takrat predstavljal pojem nepre-
magljivosti in pravičnosti. Kasneje 
sem se navduševal nad japonskimi 
samuraji in njihovo odločnostjo, ki 
me je vodila v tekmovalnem ob-
dobju. Sledilo je trenersko obdobje 
in aktivnost v Karate in Kendo zve-
zi Slovenije, kar počnem še danes. 

V karateju sem našel filozofijo, 
etiko, religijo, psihologijo, šport, 
rekreacijo, zabavo. Skratka vse. V 
mladosti sem bil prepričan, da je 
zmaga najpomembnejša v življen-
ju. Potem sem se naučil popuščati 
in delati kompromise. Od zmage 
navzven je še pomembneje prema-
gati notran jega nasprrotnika -
strah in ego. To je boj, ki traja celo 
življenje in se mu nihče ne more 
izogniti. Strah in ego sta vladarja 
današnjega sveta. Strah vodi v na-
silje in negotovost, ego pa k osva-
janjem. Z vadbo karateja boj zoper 
nji ju postane bolj izrazit in neu-
smiljen, zato nas tudi hitreje pri-
pelje do želenega cilja - notranjega 
miru in sreče. To pa sta vrednoti, ki 
ju ne odtehta noben denar, prestiž 
ali posvetna dobrina. 

O Načrti za prihodnost... ? 
S. Vogrinec : Za februar 1995 

planiramo Večer japonske poezije, 
glasbe in samurajskih veščin na 
ptujskem gradu. Za ptujsko T V 
snemamo oddajo o klubu. Želimo, 
da bi naš peti pokal Poetovio postal 
mednaroden. Prav tako bomo po-
skušali organizirati čim več držav-
nih prvenstev v Ptuju. Pripravlja-
mo tudi jubilejni bilten. Trudimo 
se, da bi zaživela karate sekcija "Se-
nior", v kateri bi vadili starejši od 
40 let. Načrtov je veliko, tako orga-
nizacijskih kot tekmovalnih, treba 
je samo pridno delati; na srečo pa 
entuziastov v našem klubu ne 
manjka. 

Silvo, hvala za iskren pogovor 
in veliko uspeha pri nadaljnjem 
delu. 

Zoran Zmavc 

Trener KK Poetovio Silvester Vogrinec in najboljša slovenska mladinka Lidija 

Cafuta. Foto: Langerhoh 

STRELSTVO / DOPISNA LIGA INVALIDOV 

Pt u/ ianf uspešna sfa rta It 
Prvo in drugo kolo invalidske 

VII. strelske lige Slovenije S se-
ri jsko zračno puško smo že od-
streljali. Rezultat ekipe 975 kro-
gov nas je spodbudil, da nadalju-
jemo s še večjim prizadevanjem 
in poskušamo ekipni rezultat iz-
boljšati. V drugem krogu se je to 
uresničilo, saj je v torek, 22. no-
vembra , ekipa nas t re l j a la 983 
krogov, to pa pomeni krepko 
vodstvo med 21 ekipami. 

V prvem in v drugem krogu so 
nastopili Srečko Majcenovič , 

državni reprezentant in državni 
prvak v kategoriji invalidnosti G3, 
Franček Ljubeč, državni prvak v 
kategoriji G l , Ludvik Pšajd sta-
rejši, viceprvak v kategoriji G l , 
Jože Pintarič, drugi na državnem 
prvenstvu v kategoriji G2. Kot po-
samezniki nastopajo za ekipo DI 
Ptuj še: Adolf Hvaleč, G l , Konrad 
Kramberger, G l , Branko Šarlah, 
G2, in Franc Cetl, G l . Z zračno 
pištolo pa nastopa Slavko Ivanovič, 
G l . 

Na zračnem strelišču vPtuju nas-

topajo tudi paraplegiki mariborske 
regije. Najbol jš i tekmovalec in 
državni reprezentant je Franci 
P in ter . Ve l ike težave imajo 
vozičkarji s prihodom na strelišče, 
ker še vedno ni urejen dostop. Izva-
jalci nadzidaveMladikaso pozabili 
na obljubo, ki so jo dali. Obljubili 
so namreč, da po končani gradnji 
uredijo vse tako, kot je bilo pred 
začetkom nadgradnje. 

Franc Cetl 
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^^^^^^o f/^aif^ ^ ̂ ^s 
Zakonske določbe o sod-

nem svetu vsebujejo členi 
18 - 29 zakona o sodiščih. Če 
sodni svet izbere kandidata, 
ki še ni izvoljen v sodniško 
funkcijo, ga predlaga v izvo-
litev državnemu zboru. Če 
sodni svet izbere na sod-
niško mesto kandidate, ki je 
že izvoljen v sodniško funk-
cijo, ga imenuje na razpisa-
no mesto. Le glede sodnika, 
ki po napredovanju želi pos-
tati vrhovni sodnik, odloči 
državni zbor. 

# Sodniško napredovan-
je 

Po ZSS napredovanje zaje-
ma: napredovanje v plačil-
nih razredih, napredovanje 
na višje sodniško mesto in 
napredovanje v položaj svet-
nika. 

O napredovanju (razen na 
mesto vrhovnega sodnika) 
odloča na podlagi ustrezne 
ocene personalnega sveta 
sodni svet. V višji plačilni 
razred sodnih napreduje pra-
viloma vsaka tri leta. 

Položaj svetnika pridobi 
višji oziroma vrhovni sodnik 
pri tretjem napredovanju na 
tem mestu. Položaj svetnika 
pridobi okrajni ali okrožni 
sodnik pri prvem napredo-
vanju po dopolnjenem 45. 
letu starosti, če je z oceno 
sodniške službe ugotovljeno, 
da izpolnjuje pogoje za hi-
trejše napredovanje. 

V 29. členu ZSS so navede-
ni kr i ter i j i za oceno sod-

niške službe, ki jo izdela 
pr is to jni personalni svet 
(glej 35. člen ZSS) praviloma 
vsakih šest let. 

# Sodniške dolžnosti in 
nezdružljivosti sodniške 
funkcije 

Sodnik se mora vselej vesti 
tako, da varuje nepristrans-
kost in neodvisnost sojenja, 
sodniški ugled in samostoj-
nost sodne oblasti. Ne sme 
sprejemati daril ali drugih 
koristi s svojo službo niti on 
niti njegov zakonec niti dru-
gi družinski člani, sorodniki 
in druge osebe, ki živijo s 
sodnikom v skupnem gospo-
dinjs tvu. Kar je zvedel v 
okviru opravljanja službe o 
strankah in podobno, mora 
ohraniti zase. 

Ne sme opravljati odvet-
niških ali notarskih poslov 
oziroma gospodarske ali dru-
ge pridobitne dejavnosti, ne 
sme opravljati poslovodskih 
poslov in ne sme biti član 
upravnega ali nadzornega 
odbora gospodarske družbe 
ali druge pravne osebe, ki se 
ukvarja s pridobitno dejav-
nostjo. Ne sme sprejeti nobe-
ne zaposlitve ali dela, ki bi ga 
oviralo pri opravl janju 
službe ali bi nasprotovalo ug-
ledu sodniške službe oziro-
ma vzbujalo vtis , da pri 
opravljanju svoje službe ni 
nepristranski. 

Sodnik pa sme opravljati 
pedagoška, znanstvena, pu-
blicistična, raziskovalna ali 

podobna dela v pravni stroki, 
če s tem ni ovirano opravi jan-
jesodniškeslužbe.Zaopravl-
janje del, ki jih sodnik lahko 
opravlja poleg sodniške 
službe, ne sme skleniti delov-
nega razmerja. 

# Sodniška plača, nado-
mestila inslužbenooblačilo 

V 44. - 57. členu ZSS so 
določbe o sodniških plačah 
in nadomestilih. Glede na 
dosedanje predpise so sod-
niške plače sedaj popolnoma 
drugače urejene. Sodniki so 
razvrščeni v tri plačilne sku-
pine, tako da so v prvi 
plačilni skupini okrajni in 
okrožni sodniki ter svetniki 
okra jnih sodišč, v drugi 
plačilni skupini so svetniki 
okrožnih sodišč, višji sodni-
ki in svetniki višjih sodišč, v 
tretji plačilni skupini pa so 
vrhovni sodniki in svetniki 
vrhovnega sodišča. Znotraj 
plačilnih skupin so določeni 
plači lni razredi, ki so 
izračunani v koeficientih. 
Osnova za obračun plače je 
enaka za obračun plače pos-
lancev. Zaradi nezdružlji-
vosti sodniške funkci je z 
drugimi dejavnostmi preje-
majo sodniki sodniški doda-
tek. 

Kot novost naj šeomenim, 
da sodniku pripada tudi 
službeno oblačilo, to je sod-
niška toga. Vrsta tog za sod-
nike na posameznih mestih 
in način nošenja predpiše 
pravosodni minister. 

# Prenehanje sodniške 
funkcije po zakonu 

Izmed razlogov, naštetih v 
74. členu ZSS, ko sodniku po 
zakonu preneha sodniška 
funkci ja , naj omenim le 
določbo, ki določa, da sodni-
ku preneha sodniška funkci-
ja z upokojitvijo, vendar naj-
kasneje ko dopolni 70 let sta-
rosti. 

# Razrešitev sodnika 
Če je sodnik kazensko ob-

sojen za naklepno zlorabo 
sodniške funkcije, je sodni 
svet, čim prejme sodbo, 
dolžan obvestit i državni 
zbor, ta pa sodnika razreši. 
Prav tako sodni svet predlaga 
razrešitev sodnika, če je ob-
sojen za kako drugo kaznivo 
dejanje na zaporno kazen, 
daljšo od 6 mesecev. Tudi v 
primeru, če bo sodnik obso-
jen na zaporno kazen, krajšo 
od 6 mesecev, ali na nepros-
tostno kazen, bo sodni svet 
predlagal razrešitev, če bi šla 
za kaznivo dejanje, zaradi ka-
terega je sodnik v bodoče 
osebnostno neprimeren za 
opravljanje sodne funkcije. 

# Disciplinska odgovor-
nost sodnika in disciplin-
ske kazni 

Zoper sodnika, ki je 
obtožen, da krši sodniško 
dolžnost oziroma neredno 
opravlja službo, ima pred-
sednik sodišča, ko zve za take 
obtožbe, pravico zahtevati 
uvedbo disciplinskega pos-
topka. 

V členu 8 6 . - 94. ZSS so 
določbe o disciplinskih or-
ganih in disciplinskem pos-
topku. Naj omenim le, da so 
po ZSS možne tele disciplin-
ske sankcije: 

a) premestitev na drugo 
sodišče za čas od 6 mesecev 
do 3 let ; te sankci je pa ni 
mogoče izreči vrhovnemu 
sodniku; 

b) ustavitev napredovanja 
za čas 3 let; 

c) zmanjšanje plače do 
višine 20% za čas do enega 
leta. 

V 95. - 100. členu ZSS pa 
so določbe o začasni odstra-
nitvi iz sodniške službe - su-
spenzu - v primerih, ko je zo-
per sodnika uveden kazen-
ski postopek. 

ZAKON 0 DELOVNIH 
IN SOCIALNIH 

SODIŠČIH 

Delovna in socialna 
sodišča so redna specializi-
rana sodišča, katerih pristoj-
nost in organiziranost ter 
pravila postopka, po kate-
rem ta sodišča obravnavajo 
in odločajo v delovnih spo-
rih in v sporih socialne var-
nosti, ureja skupen zakon, to 
je zakon o delovnih in social-
nih sodiščih (skrajšano 
Z D S S - U r . list Republike 
Slovenije številka 19/94). 

SEDMI SVETOVNI DAN AIDSA / AIDS IN DRUŽINA 

MJfr n n m m m % 

1. decembra je bil že sedmi svetovni dan boja proti aidsu, tej zahrbtni bolezni - kugi 20. stoletja, pred katero bomo varni le, 
če se bomo varno in odgovorno obnašali. Do tega pa nam lahko pomagata le preventiva in osveščanje, ki sta temeljni dej-
avnosti v boju proti aidsu. 

Ker je letos mednarodno 
leto družine, se je Svetovna 
zdravstvena organizaci ja 
odloči la za slogan^4i^s in 
družina. Sredi devetdesetih 
let se je mnogo družin 
razdrlo zaradi pol i t i čnih 
sprememb, nemirov, migra-
cij in iz drugih razlogov. Ob 
temjenamilijoneljudipriza-
del še virus HIV, ki je pome-
nil še dodatno breme v vsej 
tej grozi. V svetu trenutno 
živi več kot 14 mil i jonov 
žensk, moških in otrok, obo-
lelih za virusom HIV in aid-
som. Težava je že sama po 
sebi velika, če bi jo omejili le 
na obolele, vendar ne gre le 
zanje, temveč tudi za njihove 
družine. Velikim čustvenim 
izgubam se v prizadetih 
družinah pridružijo še mate-
rialne težave, zbolijo in um-
rejo tudi tisti člani družin, ki 
so edini zaposleni in skrbijo 
za družine. V Afriki, kjer se je 
kuga 20. stoletja pričela, je 
bolezen najbolj neusmiljena. 

Materam, ki so bile HIV po-
zitivne v letu 1993, se je rodi-
lo okrog 700 tisoč otrok. Zato 
je toliko pomembneje, da se 
zavemo, da so družine, ki jih 
veže l jubezen, zaupanje in 
odprtost, najprimernejše za 
zavarovanje svojih družin-
skih članov pred okužbo ozi-
roma za skrb in podporo obo-
lelim za virusom HIV ali aid-
som. 

MLADI - NAJBOLJ 
OGROŽENI 

Okužba z virusem HIV s 
spolnimi odnosi postaja vse 
pomembnejša. Po podatkih 
Svetovne zdravstvene orga-
nizacije se je konec leta 1993 
kar tri če tr t ine na novo 
okuženih okužilo z 
nezaščitenim heteroseksual-
nim spolnim odnosom. Ne 
glede na vse vedenje o spol-
nosti ostaja dejstvo, da so 
mladi vse bolj ogroženi. Zato 
jih je potrebno usposobiti, da 

se bodo znali zaščititi pred 
okužbo s HIV, drugimi pre-
nosl j ivimi boleznimi, 
nezaželeno nosečnostjo in da 
bodo zaživeli varno in zdravo 
spolno življenje. O nujnosti 
teh prizadevanj zgovorno 
priča podatek, da je polovica 
okuženih z virusom HIV 
mlajših od 25 let. 

V SLOVENIJI 37 
BOLNIKOV 

Čeprav sta aids in infekcija 
H I V v Sloveni j i šele na 
začetku in izbruhaepidemije 
še ne pričakujemo, to ne po-
meni, da tej bolezni ni po-
trebno posvečati več pozor-
nosti in denarja. Po podatkih 
Inštituta za varovanje zdrav-
je je bilo v Sloveniji do 30. 
septembra letos 37 obolelih 
za aidsom (od tega 34 moških 
in tri ženske, 24 jih je že 
umrlo) in 50 okuženih z viru-
sem HIV brez razvitega obo-
lenja. Slednjih naj bi bilocelo 

okrog 300, vendar zaneslji-
vih podatkov ni. Prvega bol-
nika z aidsom so v Sloveniji 
odkrili 1986. leta, republiška 

komisija za aids pa dela od 
leta 1985. 

Na tiskovni konferenci 
Zavoda za zdravstveno varst-
vo Maribor in projekta Mari-
bor - zdravo mesto je bilo 
prejšnji petek ob že znanih 
podatkih slišati še nekaj no-
vih, ki so zlasti za mariborsko 
območje osupljivi. Nacional-
ni koordinator slovenske 
mreže zdravih mest dr. Igor 
Krampač je povedal, da naj 
bi bilo v Mariboru med od-
visnimi od drog kar sede-
mindvajset okuženih z viru-
som HIV. Dr. Vera Urlep-
Salinovič, ki vodi oddelek za 
transfuziologijo in imunohe-
matologijo v mariborski bol-
nišnici , je povedala, da na 
njihovem oddelku že od leta 
1986 opravljajo stalna testi-
ranja virusa HIV in da med 
120 tisoč preiskavami doslej 
še ni bilo pozitivnega testa. 
Tovrstne preiskave opravlja-
jo tudi pri vseh operirancih 
na travmatološkem, ortoped-
skem in urološkem oddelku. 
Pri teh so doslej odkrili pet 
pozitivnih; med temi so trije 

že umrli. Razveseljivo pa je, 
da na mariborskem območju 
ni z virusem HIV okužen no-
ben hemofilik. 

Na oddelku za nalezljive 
bolezni in vročinska stanja v 
mariborski bolnišnici deluje 
že že nekaj časa enkrat teden-
sko ob sredah od 12. do 13. 
ure posvetovalnica za aids, v 
kateri se, kot je povedal dr. 
Zvonko Baklan, lahko ogla-
sijo vsi, ki so zaskrbljeni ozi-
roma v dvomih, ali se zaradi 
svojih razvad niso morda 
okužili. Če želijo, se lahko 
oglasi jo tudi ob drugem 
času. Testiranje na aids je si-
cer anonimno, ni pa brez-
plačno - stane okrog 2200 to-
larjev. 

Na tiskovni konferenci je 
Nataša Gorjup-Kajba iz 
Zveze prijateljev mladine 
predstavila pobudo za usta-
novitev društva za pre-
prečevanje širitve aidsa in 
pomoč priazdetim osebam 
zaradi okužbe in obolelosti 
za aidsom. Tovrstno delo-
vanje je potrebno, ker ga pri 
nas še ni, vse je bolj ali manj 
strnjeno na ugotavljanje sta-
tističnih podatkov, kaj pa se 
v resnici dogaja z obolelimi 
ljudmi, ne ve nihče. Kdo jih 
pripravlja za pozitivno živl-
jen je , spodbuja k psi-
hičnemu in f izičnemu 
zdrav ju ,svetu je o zdravi 
prehrani - vse to so za zdaj še 
vprašanja, ki terjajo hitre od-
govore, saj aids med nami je, 
čeprav še ne v obliki epide-
mije. Mladim, ki so najbolj 
ogrožena populacija, ob sve-
tovnem dnevu bojaproti aid-
su še posebej priporočajo, da 
si preberejo knjižico z nas-
lovom Pogovarjajmo se ... 
AIDS. 

•»MG 

Rdeča pentlja - simbol boja 
proti aidsu 

KRVODAJALCI 
22. N O V E M B E R -

Martin Turk, Vegova ul. 
3 , K i d r i č e v o ; F r a n c 
Florjanič, Moškanjci 64, 
Gorišnica; Andrej Ogri-
zek, Ilčeva l ,P tu j ;S to jan 
Avgušt in , M a r i b o r s k a 
cesta 6 3 , P t u j ; F r a n c 
Zaje , Sela 34, Lovrenc ; 
Slavko Ljubeč, Nova vas 
73/a , M a r k o v c i ; F r a n c 
Selinšek, B. Kraigher ja 
8, Kidričevo; Janko Jus, 
Videm 3/d; Jože Voglar, 
S k r b l j e 9/a, M a j š p e r k ; 

Slavko Kirbiš, Apače 45, 
Kidričevo; Anton Cenar, 
Mezgovci 55; Silva Pre-
zelj, Podvinci 5l/a, Ptuj; 
Emil Sagadin, Mihovce 
59/a , C i r k o v c e ; Anton 
Kline, Spuhlja 19; Dani-
lo Lendero , Apače 104, 
L o v r e n c na Dravskem 
pol ju; Miroslav D o b i č , 
Mihovce 24 , Cirkovce ; 
M i r a n Ž u p a n , Anto-
l i č i č e v a 2 2 , M i k l a v ž ; 
Franc M a j c e n , Podlože 
40, Ptujska Gora; Albin 
A v g u š t i n , L o v r e n c na 

Dravskem polju; Janko 
Fras,Flegeričeva l ,P tu j ; 
Anita Kmetec, Cirkovce 
1/c; Daniel Jeza, Kajuho-
va 11, Kidričevo; Darko 
T o m a n i č , Gereč ja vas 
1/c, H a j d i n a ; Jož ica 
M e d v e d , Župeč ja vas 
60/a, Lovrenc; Vincenc 
K r a j n c , B u k o v c i 182 ; 
Ivanka Zemljarič, Kaju-
hova 12, Kidričevo; Jože 
P r e m z l , S taroš ince 33, 
C i rkovce ; Branko Pre-
zelj, Podvinci 5l/a, Ptuj; 
Ivan Lebar, Polenšak 29. 

Pozimi SADNO D R E V J E 
ogroža poljski zajec, saj objeda de-
bla predvsem mlajših sadnih dre-
ves, pri čemer mu najbolj teknejo 
jablane in hruške, v ostrejših in 
daljših zimah pase loti sliv, leske in 
sadnega grmičevja, le breskev ne 
mara. Drevje prične glodati že zgo-
daj jeseni, brž ko zaradi pozebe 
zmanjka sladke sveže trave, detelje 
in drugih poljskih zelišč. Lakota in 
potreba po glodanju pa se z zimo in 
snežno odejo stopnjujeta vse do 
pomladne odjuge, dokler sneg ne 
izgine. 

Sadni vrt pred zajci ni varen, 
četudi je ograjen ali v strnjenem 
naselju. Potreba po hrani ga prisili, 
da si naredi rove pod ograjo in sne-
gom, v dolgi in hudi zimi pa ga ne 
motita nit i cestni promet niti 
običajni trušč v bivalnih naseljih. 

Da bi sadno drevje obvarovali 
pred tem nevarnim glodavcem, 
ograje, še preden zapade sneg, 
pregledamo in odprtine zakrpamo, 
zapremo in pri tleh zasipljemo z 
zemljo. Pozimi pa nasad redno 
preglejujemo, če se nam morda za-
jec le ni kje prikradel skozi ograjo. 
Žal ga zapustiti več ne zna, ker ne 
ve, kje je vanj prišel. Drevje v neo-
grajenenih nasadih zavarujemo 
tako, da ga ovijemo s koruzno ali 
žitno slamo, sončničnimi stebli, le-
senimi koli, žičnim pletivom, kar-
tonskim ali ovijalnim papirjem in 
podobno. Plastične folije niso pri-
merne, ker se drevesno lubje pod 
nezračno folijo poškoduje. Upo-
rabne pa tudi niso papirne vreče, v 
katerih so prej bila živila ali krmila, 
ker s svojim vonjem privabljajo 
poljske miši, ki z objedanjem debla 
pri tleh prav tako povzročajo veliko 
škodo kot zajci. Zelo uspešno je 
beljenje debel z apnenim beležem, 
v katerega pa je priporočl j ivo 
vmešavati kakšen pripravek, ki 
divjad odvrača od glodanja dreve-
snih debel in nizkih vej. V nezava-
rovanih nasadih je priporočljivo 
od časa do časa narezati nekaj vej in 
jih razmestiti po nasadu, da si bo 
divjad našla mladostne vejice in 
brste, to pa jo bo odvrnila od glo-
danja debel. 

Kljub temu da bomo pravočasno 
naredili vse za zavarovanje drevja 
pred divjadjo,sena to nesmemo za-
nesti, zato je potreben pogost ob-
hod po sadnem vrtu in sprotno od-
pravljanje vzrokov, zaradi katerih 
bi lahko prišlo do škode. 

V OKRASNEM VRTU, na te-
rasah, stopniščih in balkonih ljubi-
telji kaktej z navdušenjem gojijo to 
zvrst eksotičnega rastlinja. Kakte-
je so prav gotovo rastline, ki goj itel-
jem popestrijo delo z naravo, bival-
nemu vrtu pa nudijo svojstveno po-
dobo. 

Gojitelji kaktej dobro vedo, da 
so te rastline zaradi velike vsebnos-
ti vode še posebno občutljive na 
nizke temperature in da jih morajo 
pravočasno zavarovati oziroma 

umakniti pred pozebo. Kakteje go-
jimo zaradi njihoveposebneoblike 
kot okrasne rastline, še posebej pa 
je očarljiv njihov cvet. 

Pri kaktejah se rado dogaja, da 
kl jub uspešni prezimitvi pri-
hodnje leto ne cveto. Sprašujemo 
sepo vzrokih in leizkušenigojitelji 
vedo, da je vzrok nepravilno narav-
nana doba zimskega mirovanja 
rastline. Kot vse druge rastline 
tudi kakteje pozimi potrebujejo 
počitek, tega pa ne bodo deležne, če 
bodo shranjene v toplem prostoru, 
ker jih toplota sili k vegetaciji in 
rasti. Ko kaktuse umikamo s pros-
tega pred pozebo, jih namestimo v 
primerno hladen, a svetel in zračen 
prostor za prezimovanje. Do srede 
marca jih ne zalivamo,ob toplejših 
dnevih pa le orosimo. Zimo bodo 
najbolje prestali v prostoru s kako 
stopinjo nad ničlo. V prostoru z 
centralno kurjavo se rast ne ustavi, 
rastlina spremeni obliko rasti, na-
padati jo pričnotripsi,često pa tudi 
glivične bolezni, in namesto da bi 
si rastlina med mirovanjem prido-
bila moč, lahko odmre. 

Decembra se v ZELENJAV-
NEM VRTU začenja obdobje zim-
skega mirovanja, to pa ne velja za 
vrtnarja. Čeprav je pozno, je tudi v 
decembru še čas za globoko obdela-
vo zemlje, saj z nobeno kasnejšo ob-
delavo ni mogoče izboljšati struk-
ture in nadomestiti koristnosti 
prezimitve vrtne zemlje v odprti 
brazdi. 

Če smo po končanih vrtnih 
opravilih vrtna orodja, priprave in 
stroje že očistili, naoljili in pospra-
vili, sedaj razmislimo, katero nam 
je dotrajalo in kaj moramoobnoviti 
ali popraviti. 

Vzimljeno zelenjavo v kleti ali 
drugih shrambah redno pregleju-
jemo ter gnilo in nagnito odstran-
jujemo. 

Čebule in česna, ki smo ju shra-
nili v prostoru, kjer zmrzuje, ne 
smemo premikati, ker bi segnila. 
Za rabo ju sproti jemljemo le toli-
ko, kot ju porabimo. 

Če vrta še ne bo kmalu prekrila 
snežna odeja, bo radič, ki smo ga 
prekri l i s tunelom iz foli je , ob 
močnejšem mrazu pozebel. Zato ga 
dodatno pokrijemo ali prenesemo 
v zaprt prostor, če pa to ni izvedlji-
vo, ga raje porabimo. Za ohranitev 
radiča je namreč značilno, da je ob 
dodatnem zavarovanju še najboljše 
naravno varovanje pred pozebo 
obilna snežna odeja. 

(***) 
Po biokoledarjuje priporočljivo se-

jati in saditi rastline, kijih prideluje-
mo zaradi lista, od 10. do 13. decem-
bra, zaradi korenike od 6. do 8. ter od 
IS. do 17. decembra, zaradi plodov od 
4. do 6. ter 13. in 14. decembra ter rast-
line, kijih gojimo zaradi cveta, in 
zdravilna zelišča od 8. do 10. ter 14. in 
15. decembra. 

•> Miran Glušič, ing. agr. 

Kuharski nasveti 
D a n e s b o m o pr i -

p r a v i l i s a r m o in 

j aneževe u p o g n -

jence. 

SARMA 

Potrebujemo (za de-
set oseb) 
- 20 lepih listov kislega 
zelja 
- 90 dog zmletega 
mesa (2/3 svinjine, 113 
govedine) 
-10 dag čebule 
- dva stroka česna 
- 1 dag mlete paprike 
(lahko hude) 
- sol, poper 
-1 jajce (drobno) 
- 18do20dagriža 
- 30 dag narezanega 
kislega zelja 
-1 del kisle smetane 

Omaka 
- 8 do 10 dag maščobe 
- 2 dag moke 
- sol, ščep sladkorja 
- 2 dag paprike (mlete) 
- 2 dag paradižnikove 
mezge 

N a zeljnih listih 
porežemo debela rebra 

in liste zložimo na de-
sko. Zmletemu mesu 
p r i damo sesekl jano 
čebulo, strt česen, pa-
priko, sol, poper, jajce, 
sesekljan peteršilj in riž, 
ki smo ga prej prevreli in 
odcedi l i . Vse skupaj 
premešamo in zmes raz-
delimo po listih v obliki 
večjega svaljka ter zavi-
jemo. 

Narezano zelje potre-
semo po dnu posode, 
nanj po lož imo sarme, 
po vrhu potresemo se-
sekljano čebulo in po 
potrebi prilijemo vodo 
ali juho. Pokrijemo in 
dušimo. Ko so sarme na 
pol mehke, pril ijemo 
o m a k o in du š imo do 
m e h k e g a . N a koncu 
dodamo kislo smetano. 

O m a k o pr ip rav imo 
tako, da na maščob i 
prepražimo moko, do-
d a m o papr i ko , para-
dižnikovo mezgo in pre-
lijemo tol iko vode ali 
juhe, da dob imo gosto 
omako. O m a k o še soli-
mo in po okusu sladka-
mo. Zraven sarm lahko 
duš imo tudi malo pre-

kajenih rebrc. Dob imo 
še boljši okus. 

JANEŽEVI 

UPOGNJENCI 

- 3 jajca 
- 12 dag sladkorja 
(kristalnega) 
-1 vaniljin sladkor 
- 10 dag moke (2/3 
ostre + 1/3 mehke) 
- janež 

Ce l a jajca penasto 
u m e š a m o , d o d a m o 
sladkor in vaniljin slad-
kor. Me šamo tako dol-
go , da masa lepo na-
raste. Na koncu prisipa-
mo presejano mokol. 
N a p o m a š č e n pekač 
n a n a š a m o s pomočjo 
žlice manjše kupčke, 
potresemo z janežem in 
jih pečemo 2 0 minut pri 
temperaturi 180 C . Še 
vroče zavijemo v roki ali 
s pomočjo kozarcev. 

Veliko uspeha Vam 
želim! 

Nada Pignar, 
učiteljica kuharstva 
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Info- glasbene novice! 
I n f o - k v i z 
Ali ste uganili, kateri pevec je na 
sliki?Izrežitekupon(rešitvebrez 
kupona ne veljajo!), vpišite nje-
govo ime, in če vam bo sreča na-
klonjena, vam bodo v prodajalni 
Tehnika Emone Merkurja Ptuj 
podarili CD. 
Pred štirinajstimi dnevi jebilana 
sliki Kris Kristofferson. Nagra-
do prejme Dušan Siker, 
Aškerčeva 12, Maribor. 
Odgovore na današnje 
vprašanje pošljite (ali prinesite) 
na: Tednik Ptuj, Raičeva 6, p.p. 
95. Rok: petek, 16. decembra. • 

Reševalec: 

Naslov: 

Ime pevca na sliki: 

December je najbolj glasbeni 
mesec v letu, saj se v zadnjem me-
secu pokupi največje število 
plošč in kaset, hkrati pa si vsak iz-
vajalec najbolj želi prvo mesto na 
božični lestvici. 

Danska pevka WHIGFIELD se 
je proslavila s plesnim hitom Sa-
turday Nihgt, tokrat pa punca v 
komadu ANOTHER DAY ostaja 
pri plesnih ritmih. ( K * * * ) 

Skupina R E E L 2 R E A L dobro 
sodeluje z pevcem Madom Stunt-
manom, saj že imajo nekaj "gibal-
nih" hitov in skupni album Move 
it, s katerega so sneli komad RAI-
SE YOUR HANDS. 

V Veliki Britaniji se začenja 
uveljavljati nov glasbeni stil, ime-
novan jungle, ki združuje techno, 
reggae in rap. Tipičen predstav-
nik novega jungle stila je pevec in 
D.J., imenovan GOLDIE, s koma-
dom INNERCITY LIFE . ( * * * ) 

JHViV 
JAM & SPOON so nominirani 

na 1. European Music Awards-u 
hiše MTV za najboljšo plesno sku-
pino. Nagrado so pobrali The Pro-
digy, JAMM & SPOON pa imajo 
novi hit ANGEL. 

Duo E R A S U R E ima rad sobo-
te, saj se njun novi komad imenuje 
I LOVE SATURDAY in ga najde-
te na albumu I say I say I say! 
/ W ^ W V /Tv ^ /T^ ^J 

ttrb 

Ameriški reper HEAVY D s 
skupno THE BOYZ repa o dobri 
črni kavi v komadu BLACK COF-
F E E . ( * * ) 

Bivši kitarist banda Guns N'-
Roses GILBY CLARK se podaja 
na pevsko solo pot s skladbo TIN-
JUANA JAIL. ( * * * ) 

tVtV.V 
PRIMAL SCREAM so izbrali 

pravi naslov za novi album: Give 
out but don't give up, s katerega 
so že imeli hita Rocks in Jailbird. 
Sedaj pa so se PRIMAL SCRE-
AM-i malo umirili v baladi CRY 
M Y S E L F BLIND. 

» J V 
Irska skupina T H E CRAN-

B E R R I E S je po skladbi Zombie, 
ki je imelaposvetilo IRA, sedaj na-
redila skladbo ODE TO MY FA-
MILY s posvetilom vsem 
družinam sveta. 

Ena najboljših ročk n'roll sku-
pin STATUS QUO je z zadnjega 
studijskega albuma Thirsty 
World izdala balado R E S T L E S S . 
V /T̂  /k 

AtV^ 
Po dolgi pavzi se vrača band 

F O R E I G N E R z albumom Mr. 
Moonlight in skladbo z zanimivim 
naslovom WHITE LIE. 

Ameriški rocketji T E S L A so le-
tos že drugi (po skupini Inner 
Circle), ki so priredili hit Joeja So-
utha iz leta 1964 z naslovom GA-
MES P E O P L E PLAY. T a sedaj 
zveni kot prijetna ročk balada. ( * * * ) 

SADE ima album The very best 
of Sade in novi single P L E A S E 

SEND ME SOMEONE TO 
LOVE, ki je med drugim tudi na 
soundtracku Philadelphia! 
l. ^ A. ^ A) 

Pevka ROBIN B E C K je zaslo-
vela s čudovito balado First time, 
tokrat pa ima Robin novo pesem 
C L O S E T O Y O U . (XX)KX) 

tVft^ 
Ameriška pevka GLORIA ES-

T E F A N je v letu 1990 imela težko 
prometno nesrečo, a se je v letu 
1991 vrnila z balado Corning out of 
the dark. GLORIA pa prepeva 
novo romantično balado HOLD 
ME, THRILL ME, KISS ME. 
V * * ^ ^ 

Pet let se je vračala britanska 
alternativna skupina STONE 
ROSES, vendar se fantje vračajo s 
solidno pesmijo LOVE SPRE-
ADS. ( * * # ) 

PAUL YOUNG je naredil pri-
jetno priredbo skladbe THAT'S 
HOW HEARTACHER HAS 
MADE, ki jo je daljnega leta 1963 
prepevala pevka Baby Washing-
ton. ()K )K )K )K)IQ 

Črni prepovedani album pevca 
PRINC-a iz leta 1988 je izšel, kot 
nosilna skladba pa prihaja pesem 
CINDYC. ( * * * * ) 

Britanska TV zvezdnika P J & 
DUNCAN sta po plesnih hitih Le-
t's get readdy to rhumble in If I 
give you my number posnela 
počasno pesem E T E R N A L 
LOVE. (X)KX)K) 

čr&ft 

EAST17sovsevečjakonkuren-
ca skupini Take That, kije dobila 
na 1. Europen Music Awardsu na-
grado kot najboljša skupina. Po 
skladbah Around the World in 
Steam so se E A S T 17 ponovno 
potrudili s klavirsko balado 
STAY ANOTHER DAY. 
( w w ^ ^ ^ /fv 

Po moj em okusu naj bolj ša pev-
ka na svetu MARIAH CAREY je 
posnela božični album z naslov-
om Merry Christmas, na katerem 
najdete njene priredbe božičnih 
klasik. MARIAH je kot single iz-
dala skladbo ALL I WANT FOR 
CHRISTMAS IS YOU! ( K * * * * ) 

•o David Breznik 

1. Baby come back - Pato Banton 

2. Always - Good guys d on 'talways 

wearwhite-BonJovi 

3. Cotton eye Joe - Rednex 

4. Living in danger - Ace ofBase 

5. Secret-Madonna 

6. On bendedknee - BoyzllMen 

7. Steam - East 17 

8. Runtoyou-Roxette 

9. Let the dream come true - D. J. 

Bobo 

10. Run away; Another night - M C 

Sar&RealMcCoy 

Lestvico POPULARNIH 10 
lahko poslušate vsak petek v 
večernem sporedu radia Ptuj 
(med 20. in 23. uro). 

ôMladi dopisniki 
JABOLKA IZ SOLSKEGA 
SADOVNJAKA 

V osnovni šoli Cirkulane smo že 
dolgo načrtovali nasad lastnega 
sadovnjaka . V jeseni leta 1992 
smo končno s pomočjo inženirja 
Mirana Reberca zasadili sadovn-
jak s 180 drevesi. Posajene so raz-
lične sorte jablan: jonagold, ida-
red in zlati delišes. S svojimi pris-
pevki n a m je p o m a g a l a tudi 
o b č i n a P t u j in Minis t rs tvo za 
šolstvo in šport. 

Za šolski s a d o v n j a k pridno 
skrbijo učenci pri kmeti jskem 
pouku, pomagajo pa tudi učenci 
pri gospodinjskem pouku. Delo v 
sadovnjaku je lepo in zanimivo. 

Najlepše je bilo to jesen, ko smo 
čakali prve sadove svojega dela. 
P r v o obiranje jabolk je bilo za 
učence vesel dogodek (glej foto-
grafijo). Natrgali so kar osem za-
bojev jabolk, kar za začetek ni 
slabo. Želimo le, da naslednjo je-
sen ne bi nekateri učenci trgali še 
zelenih plodov. 

Zavedamo se, daje jabolko ne-
pogrešljiv sadež v zdravi prehra-
ni vsakega učenca - in če ga pride-
laš sam, je toliko slajše. 
Novinarski krožek 
OS Cirkulane 

POUK NEKOLIKO DRUGAČE 
Na naši šoli smo imeli projektni 

t e d e n Jesen na kmetiji. D a n 
odprtih vrat je bil 27. oktobra. Ta 
dan so si lahko vsi ogledali zakl-
j u č n o prireditev in razstavo. V 
projektu so sodelovali učenci in 
učitelji. Učenci so bili vključeni v 
delavnice pod vodstvom mentor-
jev. 

Sodelovala sem v literani in ku-
harski delavnici. V literarni del-
avnici smo pripravili dramsko 
predstavo Hrčkova hruška. V go-
spodinjski delavnici smo spekli 
p o t i c e , kruh, kekse in slivovo 
pito. Skuhali smo kompot, repo, 
zelje, fižol in krompirjevo juho. 
Na dan odprtih vrat smo jedi in 
pečenje razstavili v učilnici 8. a 
razreda. Gostom smo nato ponu-
dili pecivo, kruh in zaseko. Ob 
prihodu smo g o s t o m ponudili 
kruh kot dobrodošlico. Postregli 
smo jim tudi topel čaj, čeprav bi 
nekateri pili kaj bolj močnega. 

V telovadnici je potekala zakl-
j u č n a prireditev. Učenci in vsi 
drugi so se razveselili ob petju 
Mani in Mirana. Vsi smo veselo 
zaplesali. 
Anica Dukarič, 8. b, 
OS dr. Ljudevita Pivka 

NABIRANJE MOČI 
Zadnj i šolski dan je minil v 

pričakovanju počitnic. Ker treni-
ram namizni tenis v klubu NTK 
Petovia, potrebujem dobro tele-
sno pripravljenost . Tudi letos 
smo s klubom odšli na priprave 
na Pohorje v kočo Planinko. T a 
koča leži nad Hočami. Priprav se 
je udeležilo več igralcev iz sloven-
skih klubov. Med sabo smo pos-
tali veliki prijatelji. 

Zbujali smo se ob sedmi uri in 
opravili jutranji trening, ki mu 
pravimo futing ali jutranje razgi-
bavanje. Potem smo se umili in 
odšli na z a j t r k . Po obi lnem 
zajtrku smo se pripravljali za do-
poldanski trening, kije trajal do 
kosila. Na teh treningih smo te-
kali po gozdu, delali vaje z žoga-
mi, utežmi, s kolebnico in igrali 
nogomet. Temu treningu pravi-
mo "crkvit", ker je zelo naporen. 
Po kosilu smo imeli počitek. Tudi 
popoldanski treningi so bili na-
porni. Ob večerih smo prepevali 
in se igrah družabnih iger. 

Dnevi so hitro minevali. Zadnji 
dan smo priredili nogometni tur-
nir. Moja ekipa je vodila proti na-
sprotni ekipi ena proti nič. V hi-
t rem teku po levi strani igrišča 
sem imel priložnost zadeti na-
sprotnikova vrata, pa m e j e na-
sprotnik nepravilno zaustavil. 
Padel sem kot posekano drevo. Iz 
nosu seje pocedilakri. Ker je bila 
z nami zdravnica, mi je hitro nu-
dila prvo pomoč. Moja ekipa je 
kljub temu zmagala. 

Na letošnjih pripravah sem pri-
dobil veliko moči, tako bom na 
tekmovanju lažje prenašal tele-
sne napore. 
Nejcjanžekovič, 6. a 
OS Mladika 

OSTALO JE UPANJE 
Nekoč seje rodila mala punčka, 

k a t e r o so imenoval i Zemlja . 
Odraslaje. Imelaje mnogo otrok. 
Tudi oni so dobili imena: Narava, 
R e k a , Gozd, Žival, Č i s t o č a , 

Zdravje... To so bili sami pridni in 
zdravi otroci. Bili so pravo mami-
no veselje. Ti otroci so dobili go-
spodarja - Človeka. 

Potem so otroci odrasli in prišli 
so vnuki. Imeli so čudna imena: 
Avtomobil, Tovarna, Plin, Odpa-
dek ... No, pa s^j je še kar šlo, dok-
ler se ni človek spremenil. Postal 
je zelo zloben. Posodobil je vse 
tovarne in pričel uničevati otroke 
starke Zemlje. Dodajal jim je pri-
imke. T a k o je N a r a v a p o s t a l a 
Okrnjena Narava, Reka Okrnje-
na Reka, živali so postale ujetni-
ce v Uničenem Gozdu ... Zdravje 
je zamenjala Bolezen. Zemlja je 
pričela umirati. 

P o t e m pa je od nekod prišlo 
Upanje. Pojavilo seje nenadoma, 
brez sporočila, brez pozdrava. 
Naselilo se je v človeku. Taje sicer 
še naprej ostal hudoben, vendar 
ne več tako kot prej. Na Zemljo je 
pričel gledati z drugimi očmi in je 
ni več onesnaževal. Toda bilo je 
prepozno. Zemlja sicer ni umrla, 
vendar je zaradi strupenih plinov 
za vedno ostala priklenjena na 
posteljo. Upanje pa je le ostalo. 
Dokler ga bomo imeli, bo dobra 
s t r k a še živela, ko p a bo tudi 
Upanje izgubilo zaupanje v ljudi, 
pa tudi Zemlje ne bo več. . . 
Nataša lir man, 8. b, 
OSJuršinci 

TRGATEV 
V soboto smo imeli trgatev. Vi-

nograd imamo v Podlehniku. Po-
vabili smo sorodnike, babico in 
dedka. B r e n t o s ta nosila ati in 
stric. Zvečer smo plešah. Igrah so 
nam domači muzikantje. Otroci 
smo se lovili in skrivali. Drugi dan 
smo prešali. Na trgatvi mi je bilo 
lepo. 
Katja Drevenšek, 2. a 
OSPodlehnik 

KONJIČEK 
Glej, glej, konjiček 
je vprežen v voziček. 
Ponosno stopa po beli cesti 
in pelje dve princeski. 

Ljudje ga gledajo 
in se čudijo. 
A ponosen je konjiček 
le na svoj voziček. 

Karmen Bukvič, 3. r. 
OŠSela 

NARAVOSLOVNI DAN 
SREDIŠKIH ŠOLARJEV 

Vsako leto se na osnovnih šolah 
poleg rednega pouka odvijajo še 
športne, kulturne in naravoslov-
ne dejavnosti. V četrtek, 17. no-
vembra, smo učenci OŠ Središče 
ob Dravi imeli naravoslovni dan 
na temo Mleko - naša prva hrana. 

Povabili smo predsednike ptuj-
ske in mariborske mlekarne ter 
medicinsko sestro iz zdravstve-
nega d o m a Ormož. V šolo smo 
prihajali do osme ure, potem pa 
smo se razporedili v dve skupini. 
Program za nižjo stopnjo je pri-
pravila ptujska mlekarna, učenci 
pa smo se izkazali z domiselno 
razstavo. 

Učenci predmetne stopnje smo 
se zbrali v učilnici, kjer nam je 
medicinska sestra Cilka Špindler 
zanimivo p r e d a v a l a o zdravi 
prehrani. Po krajšem odmoru je 
sledila p o d r o b n a predstavi tev 
mariborske mlekarne. Tehnolo-
gija je s pomočjo diapozitivov na-
zorno prikazala proizvodni pro-
ces mlečnih izdelkov. Najbolj so 
ponosni na svoj siredamec,zaka-
t e r e g a so dobili zlato medaljo. 
Odlično predavanje smo nagra-
dili s ploskanjem. V jedilnici smo 
imeli degustacijo njihovih priz-
nanih izdelkov. V jedilnici je nas-
tala velika gneča, kar pomeni, da 
so mlečni izdelki priljubljeni tudi 
pri osnovnošolcih. Po degustaciji 
smo se zbrali v telovadnici, kjer 
so pokrovitelji pripravili nagrad-
na vprašanja za kviz. Predstavni-
ki razredov višje stopnje so izžre-
bali iz vsakega r a z r e d a po dva 
učenca. Bilo je zelo napeto, še po-
sebej med 6. in 8. razredom, ki sta 
na koncu dosegla izenačen rezul-
t a t . Zastavl jal i so še d o d a t n a 
vprašanja. Slavili so šestošolci ; 
predstavnika mariborske mle-
karne sta jih razveselila z darilom 
za vse učence 6. razreda. 

Naravoslovni dan so zaključili 
predstavniki ptujske mlekarne, 
ki so podelili nagrade učencem 
razredne stopnje, ki so se najbolj 
potrudili pri pripravi razstave. 
Polona Perger, Mateja Masten, Darja 
Zaje 
OS Središče ob Dravi 



Dober den vsoki denl Še čista sen 
valilno razpoloženi, vzhičeni in po-
nosen: moja droga ženkica Mica je 
med tremi kandidati za župana 
naše žepne občine Suhi breg osvo-
jila tretjo mesto in s tem bronasto 
medaljo. Nič neje zavolo toga 
razočorana, tudi jaz sen srečen. 
Malo pa je le zmešala štrene 
moškemi spoli in za mišjo dlako 
zaostala s številom glasov za dru-
gim, ki se bo ša s ta prvim še eno 
volilno dirko. 

Drgačik pa se mi zdi, da naši 
Udje nad totimi volitvami neso bili 
nič preveč navdušeni, saj smo meli 
boj slabo valilno udeležbo. Lidje so 
pač upoštevali tisto resnico, da so 
volitve pravica, ne pa tudi 
dolžnost. S tem pa so seveda nare-
dili dobro oslugo glih tistim, kijih 
ne bi nikoli volili. 

Strankarske zdrahe so se poka-
zale tudi na našem Suhem bregi. 
Eni so drugim plakate doj trgali, 
jihove slike trgali in se šli druge 

igrice otroške demokracije. Vse to 
se je seveda dogojalo ponoči: črni 
so rdeče forbali, rdeči črne, sivi 
zelene, zeleni sive, marogasti vijo-
ličaste, žuti šekaste ... - pač tak so 
forbe posameznih stronk. Hujdič 
je bija pret, kdo smo meli samo ta 
rdečo stranko, in hujdič na kubik 
je zaj, ke mamo strank tejko, ke 
nam za to že občoni zmanjkuvlejo. 

Pa naj bo zadosti o volitvah, saj 
nas marsikje čoka še drugi valilni 
krog, ki ga bodo mogli pretečti 
kandidati z volivci vred. 

Ja, zdaj pa je zima stisnola, tista 
ta prova, ki že terja duge gate in 
debelo majico. Je pač tak, da je v 
decembri in drugih zimskih mese-
cih običajno mrzlo, da nas ne sme-
ta presenetiti niti sneg in poledica 
ali kokšna druga zimska nadloga. 
Pre, ke se nam obeta letos hujda 
gripa. Saj vete, to je tisti beteg, ki 
te za en tjeden v štampet položi in 
kokšne posledice pusti. Mija z 
Mico srna se že hodla cepit proti 
gripi, poleg toga pa še šnopsov an-
tigripin jemlema. 

Srečno - vašanti-kriplLUJZEK. 













S L O V E N S K A B I S T R I C A / P O S L A N C I SKLENILI DELO 

Po s l a n c i s l o v e n j e b i -
s tr iškega o b č i n s k e g a par-
l a m e n t a , ki so bili v v s e m 
m i n u l e m več kot št ir i let -

n e m m a n d a t u s a m o e n k r a t 
n e s k l e p č n i , so m i n u l i č e t r t e k 
skleni l i svo je delo . N a j v e č j o po-
zornost so n a m e n i l i zdravstve-
n e m u varstvu v o b č i n i , spre je l i 
pa so tudi poroč i lo k o m i s i j e za 
ugotavl jan je vo jnih in povo jn ih 
z l o č i n o v , p r e d l o g o d l o k a o 
d o l o č i t v i g o s p o d a r s k i h j a v n i h 
s l u ž b , s o g l a š a l i s p r e d Č a s o m 
o p r a v l j e n o razreš i tv i jo M a r j a -
na K o r e n j a k a , d o s e d a n j e g a ko-
m a n d i r j a p o l i c i j s k e p o s t a j e 
S l o v e n s k a B i s t r i c a , t e r se str in-
j a l i z i m e n o v a n j e m M a r j a n a 
M a j c n a za novega k o m a n d i r j a 
b i s t r i ške p o l i c i j s k e p o s t a j e . Se -
v e d a pa v s e g a n a z a d n j e m 
s k u p š č i n s k e m z a s e d a n j u n i s o 
m o g l i r e š i t i , m a r s i k a j š e č a k a 

nov o b č i n s k i svet . 

Z a s k r b l j u j o č e v s l o v e n j e b i -
striški občini je dejstvo, da umre 
največ prebivalcev zaradi bolez-
ni srca in ož i l j a , s ledi jo rakave 
b o l e z n i , b o l e z n i d i h a l ( k l j u b 
b l i ž i n i gozdnatega P o h o r j a ) in 
prebavil. Upada tudi število roj-
stev: 1985. leta se jih je rodilo več 
kot 500, lansko leto samo 352. 

D r . M i r a n Arbe i ter , direktor 
Zdravstvenega doma Slovenska 
B i s t r i c a , je govor i l o š t e v i l n i h 
težavah, s ka ter imi se t renutno 
(pa menda že dalj časa) ubadajo 
s l o v e n j e b i s t r i š k o zdravstvo in 
zdravniki. T a k o so imeli še pred 
nedavnim težave s stanovanji za 
zdravnike. Sedaj je to sicer ureje-
n o , v e n d a r pa z a m a n č a k a j o 
z d r a v n i k a , k l j u b t e m u da j ih v 
L jub l j an i okoli 70 išče delo; po-
nujajo tudi stanovanje, pa vse za-
man. Vel iko breme za slovenjebi-

striški Zdravstveni dom so tudi 
s p r e c i a l i z a c i j e z d r a v n i k o v ; to 
bodo v prihodnje morali urediti 
na državni ravni. Ob vsem pesti 
bistriško zdravstvo še zastarelost 
opreme, saj bo potrebno mislit i 
na nakup novega rentgenskega 
aparata za slikanje pljuč, temelji-
to bo potrebno obnoviti zdravst-
veni doma na Šmartnem na Po-
horju, dotrajane zobne ambulan-
te v Slovenski Bistr ic i ter vozni 
park, ki ga uporabljazdravtsveno 
osebje pri svojem delu, saj se de-
nimo patronažne sestre k svojim 
v a r o v a n c e m še vedno vozi jo v 
fičkih in pejekih. 

Poslanci so bili mnenja , da so 
nove naložve v Zdravstveni dom 
sicer upravičene, kl jub temu pa 
o b v e z n o s t i v zvezi s t e m n i s o 
sprejeli. 

•o- Vida T o p o l o v e c 

M i n u l i p o n e d e l j k o v M i -
klavžev v e č e r je na pova-
bi lo izvršnega sveta S O 
P t u j s k o n c e r t o m v 

P r o š t i j s k i c e r k v i sv . J u r i j a v 
Ptu ju obeleži l tudi pr iznani slo-
v e n s k i o r g a n i s t Milko Bizjak. 
M a l o š t e v i l n i m p o s l u š a l c e m s e 
je predstavil z ig ran jem na pozi-
t iv ( m a l e s o b n e org le ) , za igral 
pa j e de la š t e v i l n i h s k l a d a t e l -
jev, ki so svojo ustvar ja lno m o č 
p o s v e t i l i t o v r s t n i g l a s b i , 
vk l juču joč J o h a n n a S e b a s t i a n a 
B a c h a . 

T e k s t in p o s n e t e k : D.Sterle Med koncertom organista Milka Bizjaka 

PTUJ / PROGRAMSKA SEJA ZVEZE SLOVENSK IH ČASTNIKOV 

Zveza kmalu p o novem 

V prostorih 730. učnega centra 
slovenske teritorialne obrambe v 
Ptuju so se v četrtek, 1. decembra, 
sestali na programsko-volilni seji 
člani Zveze slovenskih častnikov 
sedanje občine Ptuj. Potem ko so se 
dogovorili o nekaterih usmeritvah, 
so izvolili 12-člansko predsedstvo, 
ki bo pod vodstvom sedanj ega pred-
sednika Aleksandra Solovjeva in 
vodje nove projektne organizacije 
Darka Skoka vodilo člane 

združenja do ureditve nove lokalne 
samouprave. Svoje združen j e, ki de-
luje po zakonu o društvih, bodo 
namreč na celotnem območju ptuj-
ske regije reorganizirali ter prilago-
dili novim razmeram. 

Med drugim so ugotovili, da se je 
od okoli 1.500 članov nekdanje so-
rodne organizacije - Zveze rezerv-
nih vojaških starešin - v novo slo-
vensko združenje častnikov prosto-
voljno včlanilo več kot 350 aktivnih 

ali rezervnih častnikov, vključujejo 
pa jih še naprej. 

Po programu izobraževanja so 
jim v drugem delu srečanja predsta-
vili novo oborožitev slovenske voj-
ske. Poleg lahkega in težkega strel-
nega orožja je posebno pozornost 
vzbudila uvedba vojaških lokostre-
lov in lokov, ki se v sodobnem speci-
alnem vojskovanju lahko učinkovi-
to uporabljajo v različne bojne na-
mene. 

•»•OM 

Kulturni križem 
kražem 

P T U J # V petek, 9. decem-
bra, bo ob 18. uri vMiheličevi 
galeriji odprta prodajna raz-
stava akademskega sl ikar ja 
Dušana Filipčiča iz Brežic. 

P T U J • V nedel jo , 11. de-
cembra, bo ob 17. uri v refek-
toriju minoritskega samosta-
na na Ptuju adventni večer v 
o r g a n i z a c i j i Društva izo-
bražencev Viktorina Ptujske-
ga. Gosta bosta Američana 
Karen in Mark Heintzman, 
tema večera pa komunikacija 
v družini in vzgoja otrok. 

P T U J # V galeriji sv. Jurija v 
mestnem stolpu razstavl ja 
akademski s l ikar V o j k o 
Pogačar iz Maribora. Naslov 
prodajne razstave grafik je 
Sprehod nazaj v prihodnost po 
vedutah in arheoloških motivih 
Ptuja. 

P T U J # Prihodnji ponedel-
jek bo v ptujskem gledališču 
gostovalo Gledališče Toneta 
Čufarja z Jesenic s komedijo 
Žensko ročno delo. Predstava 
bo ob 19.30. 

P T U J # V romanskem pala-
c i ju na p t u j s k e m gradu je 
samo do naslednjega pone-
deljka na ogled razstava akva-
relov l jubitel jskega slikarja 
Andreja Božiča. 

P T U J • V restavraciji Ribič 
je do konca meseca odprta raz-
stava likovnih del Franca Si-
moniča. 

P T U J # V osnovni šol i 
D e s t r n i k so na ogled s l ike 
udeležencev 17. destrniškega 
likovnega srečanja. 

P T U J # Do konca meseca bo 
postavljena razstava slik in 
unikatno poslikanih predme-
tov v galeriji Paleta na Ptujski 
Gori. Razstavljata Veronika 
Rakuš in Karmen Menoni. 

P T U J # Še vedno so na ogled 
najlepše slikanice na mladin-
skem oddelku Knjižnice Iva-
na Potrča v Malem gradu. 

TRČIL V PEŠKO 

V ponedeljek, 28. novembra, 
nekaj pred 15. uro je na avtobusni 
postaji v Lenartu prišlo do pro-
metne nezgode , v kateri je bila 
hudo poškodovana Elizabeta K. 
Vanjo je namreč pri vzvratni vožnji 
zadel Certusov avtobus, ki g a j e 
vozil Raš id D. iz Maribora. Hudo 
poškodovano Elizabeto K., doma 
iz Drvanje, so prepeljali v maribor-
sko bolnišnico. 

MOTORIST PADEL PO CESTIŠČU 

Po regionalni cesti skoz i Cer-
kvenjak se je v torek, 29. novem-
bra, ob 10. uri peljal z motornim 
kolesom Alojz J. iz Čagone. Ko je 
v križišču zavijal na lokalno cesto, 
je zapeljal na levo bank ino in v 
manjšo jamo. Pri tem je izgubil 
ravnotežje, padel po cestišču in 
se hudo ranil. 

Z AVTOM V PEŠKO 

Po lokalni cesti v naselju Drago-
vič, občina Juršinci, je v torek, 29. 
novembra , ob 17.25 vozil avto 
Jožef H. V nepreglednem ovinku 
jetrčil v Marijo H., ki je pešačila po 
cesti iz nasprotne smeri. Vtrčenju 
je bila peška huje ranjena in so jo 
prepeljali v ptujsko bolnišnico. 

Z AVTOM V DREVO 

V s o b o t o , 3. d e c e m b r a , o b 
19.20 je po magistalni cesti proti 
K i d r i čevem vozil o s e b n i avto 
Branko M. iz Maribora. V Kungoti 
pri Kidričevem je v desnem ovin-
ku zapeljal levo s ceste in trčil v 
drevo, kjer je avto obstal, voznik v 
njem p a s e je hudo ranil. 

AVTOMOBIL SE JE PREVRNIL 

Po lokalni cesti o d B r e z o v c a 
proti Pestikam vobč in iZavrčseje 
v soboto, 3. decembra, okoli 19. 
ure peljal z o s e b n i m avtomobi-
lom Milan E. iz Nove vasi pri Mar-
kovcih. Za Brezovcem je zapeljal 
nade sno bankino, potem pa seje 
avto prevrnil. Voznik se je pri tem 
lažje ranil, hudo ranjena paje bila 
sopotn ica An ica E. iz Nove vasi 
pri Markovcih. 

VLOMIL V POŠTO 

V noči na četrtek, 1. decembra, 
je neznanec vlomil v pošto na Po-
lenšak. Našel je le poštarsko tor-
bo in iz nje odnesel nekaj vredno-
tic ter sto srečk loterije HIP. Oce-
nili so, da je povzročil š k odo za 
okoli 100.000 tolarjev. 

GORELO V GARAŽ I 

V nedeljo, 4. decembra, okoli 8. 
ure je Venčeslav B. iz Ložnice pri 
Makolah v svoji garaži delal s kot-
no bursilko. Med obdelovanjem 
kovine so iskre padale natla, ki s o 
bila posutazžagov ino, delno pre-
pojena s plinskim oljem. Iskre s o 
žagovino vnele, ogenj se je hitro 
razširil n a m o t o r n o ko lo in na 
plastično po sodo z motornim ol-
jem. Ogenj je uničil tudi drobilec 
koruze, dve kotni brusilki in ročni 
vrtalni stroj. Ocen i l i so , da je 
škode za dobrih 800.000 tolarjev. 

ILEGALNI POTNICI NAZAJ 

ČEZ MEJO 

Policisti so v Središču ob Dravi 
konec prejšnjega tedna ustavili 
Minko P. in Merico I., državljanki 
BiH, ki sta zunaj mejnega preho-
da prišli v Slovenijo. Bili sta brez 
sredstev za preživljanje in sta na-
meravali pri nas beračiti. Zato s o 
ju policisti usmerili nazaj čez mejo 
na Hrvaško. 

FF 

R O D I L E S O - Č E S T I T A M O : 
Bernarda Gomzi, Slavšina 56, 
Vitomarci - dečka; Marta Go-
lob, Dornava 130 - deklico; Ro-
m a n c a I v a n č i č , Lovrenc na 
Dravskem polju 130 - Roka; Sil-
va Ivanč ič , Ž e r o v i n c i 39 /a , 
Ivanjkovci - T e j o ; Ver ica Li-
sjak, Hermanci 1, Ormož - de-
klico; Suzana Jerebič, Koračice 
21, Tomaž - dečka; Barbara Pe-
trovič, Kra jger jeva 23, Ptuj -
Vito; DanijelaTežak,Sp. Jabla-
ne 1, Cirkovce - Tino; Kumrije 
Brojaj, Kajuhova 1, Ptuj - Selvi-
jo. 

P O R O K E - PTUJ : Ivan Glavica 
in Mar i ja Rakuš, Gruškovec 
84/a; Boris Majhen in Karolina 
Tomažič , Aškerčeva 10, Ptuj; 
Anton Kokol in Marjana To-
plak, Ul. 25. maja 9, Ptuj. 
U M R L I SO: Angela Holzinger, 
rojena Šket, Rimska ploščad 2, 
Ptuj, * 1 9 1 3 - 1 27. novembra 
1994; Alojz Horvat, Formin 14, 
* 1921 - t 22. novembra 1994; 
Jožef Cartl, Zg. Hajdina 103, * 
1923- + 27. novembra 1994; Eli-
zabeta Petrovič, rojena Vogrin, 
Mala vas 4/a, * 1942 - 1 2 6 . no-
vembra 1994; Cecilija Kosi, ro-
jena Lah, Podgorci 73, * 1932 -
+ 26. novembra 1994; Angela 
Kramberger, Krčevina pri Vur-
bergu 1 0 1 , * 1 9 2 4 - + 29. novem-
bra 1994. 

Javna zahvala 
V četrtek, 24. novembra, je 

zaradi kratkega stika v elek-
tr ičn i nape l j av i zajel poža r 
naše g o s p o d a r s k o poslopje v 
Novi vas i pri Markovcih 46. Na 
klic sirene s o s e odzvali gasi l -
c i iz N o v e v a s i , B u k o v c e v , 
Prvencev, Stojncev, Spuhlje, 
G D Ptuj in morda še kateri • naj 
mi opros t i jo , če s e m katere 
pozabil. Pri gašenju s o poma-
gali tudi sosedje, sorodniki in 
številni domačini. Kljub izred-
nemu prizadevanje v seh nam 
je zgorelo v se kmetijsko orod-
je in mehan izac i ja , oko l i 20 
nakladalk sena, več kot 30 na-
k l ada lk s l a m e , v e s pr idelek 
pšen ice , ječmena in koruze, 
d r o b l j e n a ko ruza in neka j 
živinske krme. Š k o d o s o oce-
nili na več kot 10 milijonov to-
larjev. In kar je najhuje, tik 
pred z imo s m o ostali brez go -
spoda r skega poslopja. 

Pa je človeška solidarnost 
spet prišla do izraza. Sosedje, 
znanci, prijatelji in drugi 
sovaščani so stopili skupaj - pri 
tem moram posebej izpostaviti 
gasilce iz Nove vasi - ter nam po-
magali očistiti pogorišče in pos-
taviti novo poslopje. Nekaj lesa 
smo si sposodili, veliko je bilo 
darovanega v materialni obliki, 
darovane pa so bile tudi številne 
prostovoljne delovne ure. 

Za vse se vsem skupaj in vsa-
kemu posebej od srca zahvalju-
jem. Vedel sem, da imam dobre 
sosede in sovaščane, ampak 
žal je vedno tako, da se tega do-
cela zaveš šele, ko si v stiski. Še 
enkrat tisočkrat hvala vsem, ki 
so nam pomagali iz naše stiske! 

Janez Kostanjevec 
z družino 

Kontu jemo nateiaj 
za "Naj družinsko 

fotografijo" 

Gotovo se je tudi vaša družina 
med letom zbirala ob različnih 
praznikih in priložnostih. Če je ob 
vašem druženju nastala tudi foto-
grafija in menite, da je zanimiva 
tudi za akcijo "Naj družinska foto-
grafija", nam jo pošljite do 17.de-
cembra. Vse prispele fotografije 
bomo objavili v Tedniku 22. de-
cembra in tako končali javni 
nateča j v mednarodnem letu 
družine. Naj družinsko fotografijo 
bomo nagradili z letno naročnino 
našega časopisa Tednik. Zato vas 
prosimo tudi za točne naslove. 

Fotografije pošljite na naslov: Ra-
dio-Tednik,Raičeva6,62250Ptuj,za 
naj družinsko fotografijo. 


